
Załącznik do protokołu z sesji LIII (stenogram) 

 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dzień dobry Państwu. Witam Pana Wójta, witam Państwa Radnych, Sołtysów. Witam pracowników, 

mieszkańców gminy Raszyn. Wszystkie osoby obecne i śledzące obrady sesji Rady Gminy Raszyn w dniu 

dzisiejszym. Otwieram obrady LIII Sesji Rady Gminy Raszyn. Panie Marcinie, proszę o wyświetlenie. 

Szanowni Państwo, dzisiaj dzień wyjątkowy, dzień trudny, dzień wojny. Rosyjski atak na Ukrainę 

spowodował już liczne ofiary i nie znamy w zasadzie tego co będzie jaki będzie dalszy ciąg zaistniałej 

sytuacji. Uderzyło mnie w dniu dzisiejszym, przeglądałem informacje, zdjęcie. Pusty plac i kroczących ludzi 

i tekst. Tekst zwykłego człowieka o prostych ludziach. Prosty tekst o zwykłym człowieku. O wojnie 

dowiedziałem się u człowieka, który przyjechał odholować samochód serwisu. Z serwis Uberem odwiózł 

mnie Denis, który pochodzi z Doniecka. Tu ma żonę i dzieci, ale w Doniecku rodziców i rodzeństwo. Nie 

może się do nich dodzwonić. On jego rodzina w Donbasie nie czekała na Rosję. Putin nie walczył z Ukrainą, 

on wydał wojnę ludziom chwała wolnej Ukrainie. Dziękuję. Szanowni Państwo wrócimy już teraz do 

prowadzenia dzisiejszej sesji obrad sesji. Rozpoczniemy jak zwykle punktem 2, potwierdzenia kworum. 

Poproszę Panią Olgę o wyświetlenie możliwości potwierdzania kworum, obecność na sesji. Jeszcze 4 osoby 

poprosimy o potwierdzenie Pani Henryka Koper, Pani Kuran-Kalata i Pani Teresa Senderowska. Pani Olgo 

czy jest w Zoomie obecna Pani Kuran-Kalta i Pani Teresa Senderowska? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Pani Senderowskiej nie będzie od początku. Ona może dojechać bo jedzie z Podlasia z kancelarii prawnych 

prosiła, żeby poinformować że się może spóźnić i dlatego się spóźnia.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, dziękuję to zamykamy listę obecności. Obecnych jest 19 osób. Przejdziemy do, stwierdzam ważność 

obrad kworum, zostało wypełnione jest 19 osób. Przejdziemy do pkt 3. Proszę dodać wnioski do porządku 

obrad prosiła o zabranie głosu Pani Radna Sylwia Markowska, która anonsowała swoją prośbę SMS. Pan 

Radny Andrzej Zawistowski. Proszę głos dla Pana Radnego Andrzeja Zawistowskiego. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję, witam Państwa serdecznie. Przesłałem wszystkim Państwu dwa projekty uchwał. Pierwszy 

dotyczący naszych strażaków, któremu serdecznie z tego miejsca chciałbym podziękować za ich pracę, 

zwłaszcza tym trudnym okresie, który miał miejsce, czyli związane z wichurami, gdzie praktycznie bez 



odpoczynku non stop pracowali. Uchwała ta została pozytywnie zaopiniowana przez biuro prawne. Ja jednak 

wychodzę z założenia z zasadami co nas bez nas powinna obowiązywać. Dlatego bardzo proszę o 

przekierowanie tego projektu uchwały do Komisji Bezpieczeństwa, tak, żeby na tym posiedzeniu komisji 

odbyło się również spotkanie z przedstawicielami wszystkich naszych tutaj gminnych Ochotniczych Straży 

Pożarnych, tak, żebyśmy mogli przedyskutować i opracować ostateczną wersję tego tego projektu uchwały z 

osobami zainteresowanej. W kwestii drugiej otrzymali Państwo również projekt uchwały uznającej skargi na 

Panią Dyrektor przedszkola numer trzy Wyspa Skarbów w Raszynie za zasadne. Natomiast stoję na 

stanowisku, że projekt tej uchwały powinien zostać pod obrady Rady Gminy skierowany przez 

przewodniczącą tej komisji. W związku z czym ja Państwu tylko przesłałem swoje uwagi wynikające z tego, 

że sytuacja w tym przedszkolu jest nie najlepsza. Wymaga ona podjęcia natychmiastowych działań 

naprawczych, zarówno przez dyrekcję przedszkola jak i również organ prowadzący. Stąd była moja prośba, 

żeby procedować to jak najpilniej. Natomiast nie jest moim zadaniem, żeby to przedstawiać Radzie Gminy i 

wprowadzać do porządku sesji, ale przewodniczącej komisji. Natomiast jeden z elementów zawartych w tym 

projekcie, czyli wnioski dotyczące kontroli przeprowadzonej przez, żeby przeprowadzone zostały przez 

Komisję Rewizyjną, to taką stosowną poprawkę do projektu planu pracy Komisji Rewizyjnej zgłoszę w pkt 

12, czyli wtedy, kiedy będzie to procedowania. Dziękuję serdecznie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, proszę o głos dla Pani Radnej Sulimy Markowskiej. Przepraszam Pani Beato ad vocem głos 

Pani Radna Ewa Surmacz Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 

Ewa Surmacz (Rada Gminy Raszyn)  

Bardzo dziękuję za ten głos. Witam Państwa serdecznie. Proszę Państwa, to uzasadnienie, które przesłał Pan 

Radny Zawistowski do Państwa jest tylko uzasadnieniem komisji. Natomiast aczkolwiek nie przesłał do 

Państwa odniesienia do uzasadnienie Pani Dyrektor przedszkola. Uważam to za duży błąd bo jak się przesyła 

jedno uzasadnienie powinno się odniesienie do tego uzasadnienia przesłać to Pan Radny sam przesłał to 

uzasadnienie. Natomiast tak uzasadnienie Komisji Skarg Wniosków i Petycji, przesłałam do biura prawnego 

na opiniowanie tego uzasadnienia. Poza tym to nie jest także my od razu coś zmienimy. W przedszkolu jest 

prowadzona kontrola kuratorium, więc uważam, że nie możemy i z pełną odpowiedzialnością to mówię nie 

możemy zrobić czegoś takiego, żeby to skargę rozpatrywać bardzo szybko bez rozmowy jeszcze tu się 

zgłosiła Komisja Oświaty chciała z nami przedyskutować, Radni też mało w tej sprawie wiedzą, więc myślę, 

że powinna powstać jeszcze Komisja i rozmowa Radnych w tej sprawie, więc takie jest moje odniesienie i 

tak zadecydowałam jako przewodnicząca. Dziękuję bardzo.  



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Proszę o głos dla Pani Radnej Sulimy Markowskiej. Później Panie Andrzeju dla Pana głos 

będzie, za momencik. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dzień dobry Państwu. Ja tylko chciałam potwierdzić to o czym powiedział Pan Zawistowski. Chciałam, 

żebyśmy wspólnie zabrali ten głos, ale on już to powiedział także. Ja nie mam więcej tutaj uwag i dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Panie Andrzeju głos dla Pana ad vocem czy już nie, 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja tylko jedno zdanie. My to o ustosunkowanie się do skarg otrzymaliśmy w niedzielę w związku z czym 

Pani Przewodnicząca miał dostatecznie dużo czasu, żeby przesłać je do wszystkich Radnych. Natomiast 

chciałbym zwrócić uwagę, że postępowanie dotyczące rozpatrzenia skargi jest zupełnie odrębnym 

postępowaniem niezwiązanym z kontrolą przeprowadzoną przez Kuratorium Oświaty. Chciałbym również 

zwrócić uwagę, że jedno ze skarg przesłała nam kuratorium do rozpatrzenia zgodnie z kompetencjami, 

ponieważ to Rada Gminy jest tylko i wyłącznie władna rozpatrzyć taką skargę na Panią Dyrektor, więc 

bardzo proszę nie łączyć kwestii rozpatrywania skarg z kontrolą która jest przeprowadzana przez 

Kuratorium. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Nie widzę już osób zgłaszających się do zabrania głosu, w pkt trzecim wnioski. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jeśli można jeszcze chciałbym tylko zabrać głos tutaj odnośnie pewnych zasad działania. Tak się składa, że 

jestem w dość ścisłym kontakcie z Zarządem Gminnej Ochotniczej Straży Pożarnej w Raszynie. Zarząd ten 

zbiera się, ponieważ też mają swoje procedury zwoływania, zbiera się przyszły poniedziałek czyli nie ten 

najbliższy tylko w ten kolejny i taka moja sugestia jest, bo tam oni będą właśnie wypracowywać formułę i 

będą rozmawiać na temat sposobu naliczania diet dla Ochotniczej Straży Pożarnej za udział w akcjach 

ratowniczych. W związku z tym myślę, że dobrze by było, żebyśmy wszelkie prace Rady Gminy w tym 

zakresie, żeby były już po tym, jak Zarząd podejmie, no swoje jakieś ustalenia i określi, w jakich mniej 

więcej wysokościach i na jakie i za jakie działania będą te dotacje przekazywane. To jest moja taka gorąca 

prośba. I jeszcze gwoli wyjaśnienia my rozliczamy Ochotnicze Straże Pożarne w systemie kwartalnym, w 

związku z tym tutaj nie ma groźby, że strażacy otrzymają niższe diety z uwagi na to, że nie podejmiemy tej 



uchwały, powiedzmy w odpowiednim. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Coś się zawiesiło. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Czasie. Jeżeli będzie powód wystarczający, żebyśmy wypłacili diety zgodnie z ustaloną w niej wysokością. 

Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

I jeszcze głos krótko proszę Pan Radny Górecki. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, wszystkim Państwu dzień dobry, wszystkim Państwo. Jak tutaj 

tylko chciałem podziękować Panu Radnemu Zawistowskiego za szybką reakcję, jeżeli chodzi bo był pomysł, 

oczywiście o przyjęcie uchwały dotyczącej ekwiwalentu dla strażaków. Temat jest dosyć ważny, jak się 

okazało to też wszystkie gminy muszą takie uchwały podjąć i to jak najszybciej. Dlatego tutaj słowa uznania, 

bo rzeczywiście udało się Panu Andrzejowi w ciągu dosłownie godziny przygotować uchwałę i poddać jak 

gdyby tutaj pod pracę Rady. To bardzo dziękuję bo to była bardzo ważna rzecz w kontekście jeszcze 

ostatnich tutaj wydarzeń, które były na terenie Gminy Raszyn zresztą w całej Polsce. Także tylko tyle. 

Bardzo dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Przechodzimy do ją kolejnego punktu porządku obrad. Przed nami będą przyjęcia protokołu z 

poszczególnych sesji. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Raszyn. Jeżeli ktoś ma uwagi, poproszą 

o informację, zgłoszenie uwag do protokołu. Nie widzę to przystąpimy do głosowania. Przyjęcie protokołu 

XLVI Sesji Rady Raszyn. Kto jest za? Kto jest przeciw. Kto się wstrzymał? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Jestem za, ale coś mi się tutaj rozłączyło więc proszę policzyć na tak. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Za Pan Radny Szostak jest. Piętnaście za, cztery wstrzymujące. Protokół został przyjęty. Przechodzimy, do 

pkt 5 porządku obrad. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Raszyn. Czy są uwagi do treści 

protokołu? Nie widzę przystępujemy do głosowania. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ja podobnie, jak w poprzednim głosowaniu, jestem za. 



Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Przyjęcie protokołu z XLVI Sesji Rady Gminy Raszyn. Kto jest za? Kto jest przeciw? To się 

wstrzymał. Piętnaście za, cztery głosy wstrzymujące. Protokół został przyjęty. Punkt 6 przyjęcie protokołu z 

XLVIII Sesji Rady Gminy Raszyn. Czy są uwagi do treści protokołu? Nie widzę przechodzimy do 

głosowania. Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu XLVIII Sesji Rady Gmin Raszyn. Kto jest za 

przyjęciem protokołu? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Podobnie jak poprzednio za. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Piętnaście za, cztery wstrzymujące. Protokół został przyjęty. 

Przechodzimy do pkt 7 porządku obrad. Sprawozdanie wójta z bieżącej działalności. Panie wójcie oddaje 

Pan głos. Mikrofon Pan sobie włączy bo jest wyłączony.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

A już uporałem się z tym. Dziękuję bardzo za uwagę. Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Drodzy 

mieszkańcy w okresie między sesjami Urząd Gminy Raszyn, pomimo trudnych warunków pandemii i 

pewnych ograniczeń pracował pełną parą właściwie nie zwalnialiśmy, jeśli chodzi o pracę, w związku z tym, 

pomimo że upłynął tylko miesiąc od ostatniego spotkania, to dość dużo, nawet nie cały, w związku z tym 

chciałbym przekazać dość dużą ilość elementów, które realizowaliśmy w ostatnim czasie. I tak muszę tutaj 

no pochwalić się, że dzięki pracy naszego referatu funduszy zewnętrznych udało nam się uzyskać bardzo 

istotne długo oczekiwane i myślę, że dające możliwości nie tylko budowy drogi, ale również i rozwoju 

całego terenu, który przy tej ulicy się znajduje, Otóż otrzymaliśmy zgodnie w ramach Rządowego Funduszu 

Rozwoju dróg kwotę 5 558 000 zł na rozbudowę ulicy Miklaszewskiego na całej długości, czyli od 

skrzyżowania z ulica Główną do skrzyżowania ulica Starzyńskiego. W dniu 16 lutego tego roku, czyli 

właściwie no dosłownie tydzień temu Prezes Rady Ministrów Mateusz Morawiecki zatwierdził listę zadań, 

na którym znajduje się właśnie Gmina Raszyn z tym zadaniem i z takim dofinansowaniem. Nie będą 

ukrywał, że było to jedno z większych dofinansowań, jakie były udzielane gminom na Mazowszu. Taką 

tabelę analizowałem. Także mamy tutaj powód do zadowolenia, niemniej inwestycja jest bardzo dobra. Ona 

przekracza, jeśli chodzi o koszty kwalifikowane w ramach tego łącznie w kwotach brutto 14 000 000 zł czy 

w kwotach netto 11 000 000 przepraszam nie tysięcy 11 000 000 zł a w kwotach brutto 14 000 000 zł, w 

związku z tym przed nami będzie trudne zadanie znalezienia pozostałych środków jak również i wykonanie 

samej inwestycji. Inwestycja jest dość skomplikowana bardzo duża, jeśli chodzi o inwestycję drogową, tak 



dużej inwestycji właściwie Gmina Raszyn nigdy nie wykonywała samodzielnie, w związku z tym tutaj jest 

duże wyzwanie. Inwestycja będzie trwała przez 12 miesięcy, ale to te 12 miesięcy będzie liczone od 

momentu podpisania umowy, czyli praktycznie rzecz biorąc no gdzież to pod połowy przyszłego roku, 

będziemy tę inwestycję realizować, czyli za budżetowa będzie ona na 2 kolejne lata. Przy czym na razie tej 

inwestycji nie mamy wpisanej do budżetu. Jutro jadę do Urzędu Wojewódzkiego na Mazowszu i tam 

otrzymamy odpowiednie dokumenty i potwierdzające uzyskanie tej dotacji tego dofinansowania. Ważna 

sprawa długo oczekiwana inwestycja. Myślę, że tutaj trzeba naprawdę zaangażować się wspólnie w 

realizację tej inwestycji. Uzyskaliśmy również kolejne środki w ostatnim czasie również w Urzędzie 

Wojewody Mazowieckiego podpisałem stosowne umowy. Są to dotacje na programy w ramach programów 

realizowanych przez Ministerstwo Rodziny i Polityki Społecznej. To są programy Asystent Osobisty Osoby 

Niepełnosprawnej oraz kolejny program Opieka Wytchnieniowa. Ten kolejny drugi program jest nowy 

program zupełnie, który no dawno oczekiwany i też z takim wprowadzany dopiero teraz, ale myślę, że 

dawno oczekiwany również przez osoby potrzebujące. Tutaj kwota może dotacji na chwilę obecną nie jest 

duża, wynosi ona dofinansowanie wynosi ona 100 000 zł, ale to jest to są programy, które się będą rozwijać 

w związku z tym najprawdopodobniej będą również kolejne kwoty które będziemy mogli pozyskiwać w 

ramach tych 2 programów. Oczywiście realizacja tych programów będzie odbywała się głównie poprzez 

Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Jesteśmy w trakcie to już przechodzę do kolejnego zadania, które 

realizujemy jesteśmy w trakcie wyłonienia wykonawcy odbudowy południowej części kompleksu Austerii. 

Zostały otwarte oferty. Już jesteśmy właściwie finalizujemy wyłonienie wykonawcy, jest to kolejne 

postępowanie, gdyż tak jak Państwo pewnie wiecie nie udało nam się wyłonić wykonawczy w pierwszym 

postępowaniu z uwagi na zbyt duże kwoty oferowane nam przez firmy. W drugim postępowaniu w wyniku 

dwustopniowego postępowania zostały zaproszone 3 firmy do negocjacji i w ramach tej negocjacji została 

wybrana już firma odwołań na dzień dzisiejszy od pozostałych firm nie ma. Mam nadzieję, że lada moment 

może na pewno będziemy starać się, żeby w przyszłym tygodniu podpisać już ostateczną umowę. Jest to 

bardzo ważna inwestycja, ponieważ na tę inwestycję pozyskaliśmy 14 500 000 zł w ramach tak zwanych 

Funduszy Norweskich, czyli Mechanizmu Finansowania Europejskiego Obszaru Gospodarczego, w związku 

z tym zależy nam na tym, żeby ten kompleks rzeczywiście no był naszą wizytówką, a jednocześnie, żebyśmy 

wywiązali się z zobowiązań wynikających z realizacji tego programu. Również jesteśmy na etapie 

konstruowania przetargu na wyłonienie wykonawcy na budowę kolejnych dróg gminnych. Są do ulice 

Wąska, Dolna, Dworkowa, z częścią ulicy Opaczewskiej, ale tylko z tą częścią do Kanału Opaczewskiego od 

Dworkowej do Kanału Opaczewskiego z uwagi na to, że tam znajduje się odwodnienie całości tego terenu i 



chcemy wybudować ulicę Dworkową z pełnym odwodnieniem. Później kolejne ulice, to ulica Rycerska i 

Poziomkowa. Jest to zadanie, które będzie realizowane w ramach Rządowego Programu Polski Ład. Na to 

zadanie otrzymaliśmy 9 000 000 zł, ono jest wpisane do budżetu. Jest pewna modyfikacja, w tych zmianach, 

które Państwo otrzymaliście do budżetu w projekcie uchwały zmian do budżetu, Otóż te zmiany polegają na 

tym, że zostały tam weryfikowane te zadania do tych, na które mamy w pełni pełną dokumentację gdyż 

Starostwo, nie mogliśmy uzyskać ze Starostwa jeszcze zgód na wszystkie ulice, w związku z tym musieliśmy 

dodać ulice, które pierwotnie nie były ujęty tak, żeby no realizować te zadania z pełnym wykorzystaniu 

kwoty 9 000 000 zł, jednocześnie dość istotny element tego zadania to jest to że będziemy te ulice musieli 

wybudować bo tak ten program przewiduje w ramach 1 zadania, czyli wyłonić 1 wykonawcę, który wykona 

te zadania dość specyficzna jest również forma rozliczania tego zadania, w związku z tym jest to będzie na 

pewno też bardzo trudne zadanie duże, ale jednocześnie dające możliwość dużych środków pozyskanych 

przez gminę na realizację tych zadań drogowych. Jak wiemy te zadania drogowe są trudnymi zadaniami. Tak 

jak powiedziałem rzadko się zdarza teraz, żebyśmy cały zakres zadania zrealizowali w 12 miesięcy, stąd też i 

utrudnienia, zwłaszcza przy realizacji tych zadań w okresie jesienno-zimowym no są to trudy, ale te trudy 

później są rekompensowane tym, że możemy poszczycić się dobrymi drogami. Ważnym elementem i 

kolejnym zadaniem, które realizujemy i myślę, które, zwłaszcza przy ostatnich wichurach, gdzie byliśmy 

świadkami, mogliśmy sami zobaczyć jak ważną rolę na naszym terenie odgrywają Ochotnicze Straże 

Pożarne. W związku z tym bardzo ważnym zadaniem jest budowa Strażnicy OSP w Dawidach. Wszyscy 

Państwo którzy przejeżdżacie ulicą Warszawską a ci, którzy jadą w ulicę Górną w szczególności mogą 

zobaczyć że stan zaawansowania tej budowy jest bardzo już duży. Ogólnie zadanie wykonuje firma Izolbud s 

p z o.o., a kwota całości tego zadania to jest 5 685 000 zł no tę mieliśmy szczęśliwie dofinansowanie w 

kwocie 2 000 000 zł w ramach rządowego program Realizacji Inwestycji Lokalnych. Kolejne prace, kolejne 

zadania wykonywane przez Gminę Raszyn. To jest budowa 3 ulic, tak jak powiedziałem poprzednio w 

trudnych warunkach jesienno-zimowych, zwłaszcza że ostatnie opady wichury itd. nie sprzyjały tym 

inwestycją. Na pewno mieszkańcy no od mieszkańców te inwestycje wymagają wielu wyrzeczeń jakiś 

kłopotów. W chwili obecnej trwają 3 inwestycje, czyli budowy drogowe, w związku z budową ulicy 

Łąkowej wykonywane przez firmę Delta s p z o.o. za kwotę 2 200 000 zł. Tutaj już trwają prace drogowe 

cała infrastruktura podziemna została wybudowana, przebudowana. Trwają prace drogowe jest szansa, że w 

miesiącu marcu będziemy mieli tę inwestycję zakończą. Kolejne ulice to jest ulica Prosta i realizowana przez 

firmę ROKOM Sp. z o.o. Za kwotę 1 470 000 zł i ulica Cicha realizowana z tą samą firmę ROKOM Sp. z 

o.o. Za kwotę 2 300 000 zł. Tutaj już zostały zakończone albo już właściwie są na jedynie jakieś tam pracę 



jeszcze uzupełniające zostały zakończoną infrastruktura podziemna i już firma powinna przystąpić do 

realizacji prac czysto drogowych. Utwardzania i budowy nawierzchni drogi i chodników. Jeżeli chodzi o 

kolejne prace, to trwają prace przy budowie ścieżek rowerowych w ramach środków pochodzących z 

programu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych, które uzyskała Gmina Raszyn. W chwili obecnej 

czekamy na brakującą dokumentację, tutaj ta brakująca dokumentacja to jest pozwolenie ZIT na fragment 

wzdłuż ulicy Górnej oraz taki wielki fragment przy ulica Lotniczej, czyli na skrzyżowaniu ulicy Lotniczej, z 

ulicą Sportową tam są elementy jeszcze do wykonania. Po ich wykonaniu już będziemy mieli ulicy Górnej i 

tego skrzyżowania będziemy mieli całość tych prac, które zobowiązaliśmy wykonać się w ramach 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. Taką inwestycją, która była oczekiwana przez mieszkańców, 

mieszkańcy apelowali, podpisali stosowne pisma do Rady Gminy i do Urzędu Gminy w celu no w jaki 

sposób uhonorowania postaci rotmistrza Witolda Pileckiego. Udało nam się już wybrać wykonawcę i 

zrealizować projekt, w ramach którego będziemy realizować budowę skweru w Raszynie. Firmą, która 

będzie budowała ten Skwer, jest firma ASBud. Kwota realizacji inwestycji to jest 402 210 zł, a 

dofinansowanie, które otrzymaliśmy do dnia dzisiejszego, to jest kwota prawie 150 000 zł. Niemniej mamy 

kolejne jeszcze wnioski, które złożyliśmy o dofinansowanie, jest szansa, że ta wielkość tego dofinansowania 

tej inwestycji się zwiększy także nasz wkład własny będzie w związku z tym malał. Dość ważną inwestycją 

bardzo takim trudnym może już nie tak gęsto zamieszkałym obszarze naszej gminy, ale na pewno no 

wszyscy tam nasi mieszkańcy potrzebują infrastruktury wodno-sanitarnej. To jest inwestycja w ramach, 

której budowany jest budowana jest kanalizacja sanitarna w miejscowości Sękocin Las. Jeśli chodzi o 

zaawansowanie tych robót, które no idą dość sprawnie jak na ten teren to jest już około 30% i tutaj pracę te 

wykonuje firma ROKOM Sp. z o.o. Całkowita kwota za którą są realizowane te zadania to jest 4 256 000 zł, 

z czego Urząd Marszałka Województwa Mazowieckiego dofinansował tę inwestycję w kwocie 2 000 000 zł. 

Tu mamy dość takie dofinansowanie, które no troszeczkę w ostatniej chwili nam wpłynęło, ale dzięki temu 

umożliwiło realizację tej inwestycji, stąd pośpiech, bo musi ją zrealizować do połowy tego roku w całości i 

rozliczyć to zadanie. Tutaj przy okazji chciałbym powiedzieć, że na terenie Gminy Raszyn jest bardzo dużo 

rozpoczętych niewielkich budowy niewielkich odcinków wodnych i kanalizacyjnych, sieci wodnej i 

kanalizacyjnej, są one realizowane przez różnego rodzaju firmy. Ja nie będę ich wszystkim Państwu 

wymieniał ci wszyscy, którzy są zainteresowani, o jakie tutaj odcinki i jakie elementy tych sieci są w tej 

chwili wykonywane albo będą wykonywane w najbliższym czasie odsyłam do strony internetowej urzędu 

albo do kontaktu z referatem funduszy zewnętrznych, gdyż on prowadzi te inwestycję. Jeżeli chodzi o taką 

inwestycję, która jest inwestycją, co prawda w drodze Powiatowej, ale myślę, że bardzo ważnej dla 



mieszkańców to jest przebudowa, modernizacja skrzyżowania ulicy Poniatowskiego, Sportowej i Klonowej, 

gdzie będziemy przebudowywać skrzyżowanie, jak również uruchamiać na tym skrzyżowaniu sygnalizację 

świetlną. Zadanie to w systemie, bo tak do tego byliśmy w jakiś sposób skłonieni żeby to móc się wywiązać 

z podpisania umowy z wykonawcą, więc zadanie to w systemie projektuj buduj wykonuje firma Podkowa s p 

z o.o. Kwota tego zadania, całkowity koszt tego zadnia to jest 415 654 zł, ale na ten cel uzyskaliśmy dość 

procentowo duże dofinansowanie, bo kwotę 321 000 z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Umowy już z 

Wojewodą Mazowieckim zostały podpisane i realizujemy to w ramach już podpisanych umów i 

zapewnionego dofinansowania. Jeżeli chodzi o kolejne prace, które już zostały zakończone, to zakończono 

prace i uzyskaliśmy pozwolenie na budowę domu komunalnego w Podolszynie Nowym. W chwili obecnej 

złożyliśmy wniosek do Banku Gospodarstwa Krajowego w celu uzyskania dofinansowania. Rozpoczęcie 

budowy tego no bardzo potrzebnego, tak jak widzimy teraz w tej chwili na pewno bardzo by się nam on 

przydał ten budynek choćby, żeby móc lokować powiedzmy potencjalnych tutaj uchodźców z Ukrainy w 

związku z tym w momencie, kiedy uzyskamy zapewnienie o dofinansowaniu na pewno rozpoczniemy 

realizację tego zadania. Dość długo oczekiwaną inwestycją i już na mocno zaawansowaną jest budowa 

żłobka w Raszynie. W chwili obecnej mamy już wykonane projekt budowlany i oczekujemy na pozwolenie 

na budowę od ze Starostwa Pruszkowskiego w momencie, kiedy projektant uzyska to pozwolenie również 

przystąpimy do budowy żłobka. Żłobek w Raszynie przy ulicy Godebskiego przy zabytkowym kompleksie 

Austerii on na ten cel mamy dofinansowanie w wysokości 3 000 000 zł z Funduszu Inwestycji Lokalnych, a 

również jeszcze dodatkowe 1 242 000 zł w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Mazowieckiego. Związku z tym te kwoty w sumie dają już nam ponad 4 000 000 zł to jest dokładnie 

4 242 000 zł. Kolejnymi realizacjami, które też są wykonywane to są jest wykonywane szereg projektów 

wodnych i sieci wodnej i kanalizacyjnej. Tutaj chodzi o kanalizację sanitarną jest to bardzo potrzebny 

element. Czekamy na możliwość uzyskiwania środków jakiś dofinansowania w związku z tym potrzebujemy 

tutaj, odpowiedniej dokumentacji technicznej z pozwoleniami na budowę. W miesiącu listopadzie będziemy 

mieli te pozwolenia. Większość tych prac projektowych już jest bardzo zaawansowana wręcz już w ostatniej 

fazie. Niektóre zaś są troszeczkę jeszcze powiedzmy wymagają trochę prac, ale firma wydaje mi się, że 

rokuje wypełnienie tego zadania do listopada tego roku, a jednocześnie chciałbym tutaj Państwu nadmienić 

przy okazji, że 28 mija termin na składanie wniosków o w ramach Polskiego Ładu o środki w ramach 

Polskiego ładu, w związku z tym właśnie sieć wodno-kanalizacyjną, jak również i rozbudowę oczyszczalni 

ścieków wpisaliśmy do tych programów i będziemy w ramach tych zadań ubiegać się o otrzymanie 

dofinansowania ze środków programu Polski Ład. Jeśli chodzi o kolejny działania, to podpisaliśmy umowy z 



wykonawcami na termomodernizację i wymianę źródeł ciepła dla budynków mieszkalnych na terenie Gminy 

Raszyn dla właścicieli, którzy zgłosili się do tych programów w ramach drugiego etapu programu 

ograniczania niskiej emisji w Gminie Raszyn. Ten program to już jest drugi etap. Pierwszym etapem był już 

został zrealizowany, no dość długi żmudny tego obydwa etapy trwają już tutaj kolejny rok z tego, co 

pamiętam, chyba trzeci rok z rzędu są realizowane te programy. Jeśli chodzi o inne elementy, to dość 

ważnymi elementami rzadko o nich wspominam a myślę, że dobrze, żebyście Państwo widzieli zwłaszcza 

Państwo Radni, że na terenie Gminy Raszyn odbywa się szereg inwestycji, które nie są realizowane z 

naszych środków gminnych. Są one realizowane przez gminę w ramach porozumień na zastępstwo 

inwestorskie gdzie wykonawcami tych inwestycji, są firmy deweloperskie, które no w danym rejonie 

ulokowały budowę osiedli mieszkaniowych, posiadają stosowne zezwolenia ze Starostwa, ale wyniku 

zapewnienia odpowiedniej komunikacji dla tych terenów podjęły się realizacji szeregu zadań drogowych. 

Chciałbym tutaj wspomnieć, że na chwilę obecną takich zadań drogowych realizowanych przez firmy 

deweloperskie na terenie Gminy Raszyn jest ich 10 w związku z tym one wszystkie są realizowane w 100% z 

jeśli chodzi o budowę dróg w 100% są realizowane z ze środków inwestorów zastępczych, czyli firm, które 

realizują tam zadania inwestycyjne. Ja nie będę wymieniał tych wszystkich, bo to jest 10 aż 10 projektów. 

Mam oczywiście zestawienie tych projektów tutaj, które będą robione. Są rejony które są przy budowanych 

lub planowanych do budowy osiedlach. Ja przekaże te to zestawienie do Rady Gminy, tak, żebyście Państwo 

mogli się ewentualnie zapoznać, które firmy, w jakim zakresie będą przebudowywać te i budować bo to też 

jest w wielu przypadkach, budowa od zera budować drogi na terenie Gminy Raszyn. Nie chcę już przedłużać 

bo jest to 10 pozycji byłoby dość długo wymieniać wszystkie. Jeśli chodzi o inne wydarzenia. Oczywiście w 

tym w czasie tego miesiąca odbywały się szereg różnego rodzaju wydarzeń, jeden z największych to była już 

trzydziesta edycja finału Orkiestry Świątecznej Pomocy, w której uczestniczyła, uczestniczyli różnego 

rodzaju instytucję z terenu Gminy Raszyn, również i Urząd Gminy, jak również jednostki organizacyjne, 

które są mu podległe, ale również bardzo zaangażowało się nasze środowisko, liczni sponsorzy, liczne grupy 

mieszkańców, którzy razem wspólnie działali po to, żeby ten, ta impreza ten finał miał, myślę, że taki dość 

bogaty i ładny wystrój jednocześnie przyniósł wymierną kwotę pomocy oferowanej w ramach Orkiestry 

Świątecznej Pomocy dla potrzebujących. Jeśli chodzi o sprawy inne. Oczywiście było szereg również imprez 

kulturalnych, sportowych, oświatowych. Myślę, że najlepiej o tym Państwo już dowiecie się ze strony 

naszych placówek kulturalnych i oświatowych, tak i sportowych takich jak Centrum Kultury Raszyn, 

Centrum Sportu Raszyn, jak i świetlicy środowiskowej, czy też z placówek oświatowych bo tutaj często one 

są mało o nich, mało się czasami mówi, a są oni w tym aspekcie, przynajmniej jeśli chodzi o organizację 



różnego rodzaju przedsięwzięć, są one rzeczywiście bardzo aktywnymi jednostkami i aktywnymi 

podmiotami, które organizują szereg różnego rodzaju działań, nie tylko w zakresie swojej pracy edukacyjnej, 

ale również i pracy środowiskowej z lokalnym społeczeństwem. Tyle pokrótce, może nie pokrótce, ale tyle 

czasu zajmuje powiedzenie, przynajmniej części z tych zadań, którymi zajmujemy się tutaj w urzędzie i które 

naprawdę wypełniają czas pracy, no często wiele godzin poza tym 8 godzinnym, które jest nam z kodeksie 

pracy przynależny. Także bardzo dziękuję, Panie Przewodniczący, tyle ode w mnie takim skrócie. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie a głos dla Pani Pełnomocnik do Spraw Strategii. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

A zapomniałem o Pani Przewodniczącej tak się zapamiętałem, mówiłem o tym, co robimy i tak mnie to 

pochłania, że w końcu zapomniałem o Pani Katarzynie Klimaszewskiej, Pani Katarzyno, bardzo proszę. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Panie Wójcie bardzo dziękuję. Panie Przewodniczący bardzo dziękuję. Witam jeszcze raz wszystkich 

szanownych Radnych i Państwa. Pozwolę sobie jak zwykle w telegraficznym skrócie dać Państwu krótkie 

sprawozdanie na temat realizacji prac nad strategią bo to myślę, że bardzo ważny dokument, wiodący tak 

naprawdę dokument wraz z innymi dokumentami prawa miejscowego. Prace nad strategią trwają od kilku 

miesięcy. Obecnie pan profesor pracuje na strategicznych dokumentach Gminy Raszyn właśnie tworzących 

prawo miejscowe i kompresuje jakby te dane do jednego dokumentu, które będzie właśnie prowizorium, tej 

strategii. W ramach prac dodatkowych nad strategią, zaproponowałam panu profesorowi wykonanie tzw. 

badania opinii lokalnych liderów. Przekazałam w Państwa ręce gotowy formularz do wypełnienia, była tam 

taka krótka tabela analiza SWOT, gdzie mogliście przedstawić swoje mocne to znaczy wg siebie mocne i 

słabe strony ale także szanse i zagrożenia gminy. To badanie tak naprawdę było dodatkowe, ale w mojej 

ocenie bardzo ważne, bo tak naprawdę pan profesor, sugerując się dokumentami strategicznymi, no ma jakby 

merytoryczną wiedzę ma teorię i definicje tego co się u nas dzieję, ale brakowało mi takiego wkładu naszego 

od serca, który byłby najbardziej wiarygodnym i najbardziej naturalnym elementem pomocniczym, który 

bardzo mocno cechuje czy jakby wyróżnia specyfikę naszej gminy. Pan profesor uznał za stosowne, ale 

powiedział, że, ponieważ ma inne, jakby pracuje nad tymi dokumentami strategicznymi, to jego czas zabiera, 

więc ja tutaj zaproponowałam, że będę nadzorować prace nad tym badaniem dodatkowym i przekazałam 

dzisiaj do pana profesora, wszystkie, jakby opinię ocenę i analizę i Państwu też właśnie chciałam to 

przekazać. I teraz tak w dniu 3 listopada poprzedniego roku w ramach pierwszego etapu badania wysłałam 

mejlem gotowy do wypełnienia formularza do wszystkich Radnych, wszystkich sołtysów i 



przewodniczących rad osiedli, do wszystkich gminnych jednostek pomocniczych, lokalnych klubów 

sportowych i stowarzyszeń i wszystkich kierowników z Urzędu Gminy Raszyn. Formularz wysyłam także 

wszystkim mieszkańcom, którzy byli zainteresowani wypełnieniem go i aktywnością swoja aktywnością w 

ramach prac nad strategią. Ponownie ten sam formularz w ramach drugiej fazy etapu badania tego opinię 

lokalnych liderów. Wysłałam w dniu 28 stycznia też na maila do wszystkich Państwa. Ostatecznie oba etapy 

to badanie zakończyliśmy teraz całkiem niedawno bo 15 lutego i odpowiedź zwrotną otrzymałam od 4 

Rannych. Jedna Pani Radna, bardzo szczegółowo, bardzo merytorycznie przekazała nam swój pakiet 

informacji, który poprosiła, żeby był jej wkładam do tej strategii i za to no bardzo dziękujemy bo to jest 

jakby ponad normę i rzeczywiście tutaj Pani Radna wykazała się wielką chęcią współpracy i pomocy przy 

tworzeniu tej strategii. Dwóch Radnych na podstawie wysłanego wniosku bardzo szczegółowo naprawdę 

bardzo szczegółowo wysłali nam informację zwrotną i jeden Radny w formie wordu przesłał nam informacji 

może skromniejszą, ale doceniam, bo przy 4 Radnych, którzy to wysłali, to było bardzo ważne. Wszystkich 

respondentów biorących udział w strategii, mieliśmy łącznie ponad 25, więc na Gminę Raszyn to nie jest 

dużo, ale Drodzy Państwo, tak naprawdę te informacje zwrotne, które dostaliśmy to jest kilka ponad 140 

stron tak naprawdę, więc okazuje się, że tych 25 respondentów bardzo bardzo podeszło do tego bardzo 

skutecznie bardzo merytorycznie i niezwykle starannie tak naprawdę dość mocno ambicjonalnie z bardzo 

trafnymi wskazówkami, sugestiami za co bardzo bardzo wszystkim dziękuję. Następnie podjęłam się też 

dodatkowo za zgodą pana profesora szczegółowej analizy ekonomicznej i na podstawie zebranych danych i 

odpowiednio dobranych algorytmów określoną przygotowałam określoną kompilację i zebrałam tzw. słowa 

kluczowe, co nie jest to badanie właśnie wyłuskanie tych słów kluczowych nie było, jakby elementem 

procesu tej strategii zrobiłam, to dodatkowo i z zebranych słów kluczowych i odpowiedniego ich s 

pozycjonowania znaczy te ten proces pozwolił mi na dokonanie szczegółowej analizy potrzeb, jakie Państwo 

wykazują w tych i oczekiwań, jakie wykazują Państwo w stosunku do tej strategii, i w ogóle do tego, co 

chcielibyście widzieć w przyszłości jeśli chodzi o rozwój gminy. Ta kompilacja tych słów i ten algorytm 

znaczy ujęcie tego tej analizy w tym algorytmie zajęło mi w ten weekend 14 godzin i była niezwykle 

interesujące. Za chwilę Państwu przeczytam te słowa kluczowe, żeby Państwo wiedzieli czego mieszkańcy 

oczekują natomiast chciałam powiedzieć, że w najbliższy weekend pozwolę sobie zrobić jeszcze dwie 

dodatkowe analizy jest to trochę taki level wyżej zrobię jeszcze analiza 5 sił Potera i analiza PEST, gdzie w 

bardzo szczegółowy sposób jeszcze te dane strategii przefiltruję. I teraz tak w ramach tych informacji 

zwrotnej, którą dostałam od wszystkich respondentów jakby określiliśmy słabe i mocne strony naszej gminy, 

szanse i zagrożenia. I wśród tych słabych stron tymi słowami kluczowymi, czy jakby określeniami 



kluczowymi była słaba infrastruktura drogowa, zła polityka planowania przestrzennego, duży poziom 

zanieczyszczenia, braki w zakresie małej architektury, mała ilość ścieżek rowerowych, niska świadomość 

społeczna w sprawie zagospodarowania odpadami, złe warunki lokalowe Urzędu Gminy Raszyn, brak 

poczucia wspólnoty wśród lokalnej społeczności i brak żłobków. To jakby są określone słabe strony 

wewnątrz naszej gminy. Kolejna kompilacja słów to są mocne strony i tutaj jest infrastruktura sportowa, 

Centrum Sportu Raszyn, infrastruktura oświatowa, obiekty historyczne, bliskość Warszawy, bogactwo 

przyrodnicze, niska zabudowa, wielokulturowość, napływ nowych mieszkańców, Aleja Krakowska jako 

wizytówka Raszyna Zwodociągowanie gminy Raszyn jako gmina atrakcyjna dla deweloperów i Pałac 

Falentach, Następnie szanse i zagrożenia, które dotyczą naszej gminy, ale są jakby takimi elementami 

zewnętrznymi badanej organizacji i w ramach tej kompilacji słów kluczowych poprzez ten algorytmy, jeśli 

chodzi o obszar zagrożeń skompresowałam następujące słowa kluczowe. Inwestycje kubaturowe w hale i 

magazyny to są nasze zagrożenia według Państwa, inwestycje deweloperskie, drogi ponad gminne, 

niekontrolowany rozwój budownictwa mieszkaniowego, brak współpracy z przedsiębiorstwem Wody 

Polskie, brak zbiorników retencyjnych, zaniedbania sieci rogów i drenażu, uwarunkowania zewnętrzne 

związane ze zmniejszeniem wpływu z podatków, zwiększenie ruchu pojazdów, brak kompleksowej 

informacji odnośnie procesów około drogowych. I szanse czyli to, co może być dla nas dobre w ramach 

naszej organizacji w przyszłości to już kompilacja następujących słów. Poprawa stanu gminnych dróg, 

napływ nowych mieszkańców, rozwój lokalnego biznesu, skuteczne pozyskiwanie funduszy zewnętrznych, 

atrakcyjność inwestycyjna, promocja gminy, wzmocnienie inicjatyw lokalnej społeczności, wzrost nakładów 

na inwestycje proekologiczne, nowy budynek Urzędu Gminy Raszyn, trasy ponadlokalne S7 i S8, rozwój 

sieci lokalnych dróg, zwiększenie dochodów gminy modernizacja Alei Krakowskiej, rozwój ulicy Gródz 

jako łącznika przyszłości, promocja gminy, transport zbiorowy, odpowiednia polityka senioralna. Nie 

ukrywam, że ta praca zajęła mi bardzo dużo czasu, ale to było bardzo ważne. Przesłałam to wszystko już do 

pana profesora. Pan profesor powiedział, że rzeczywiście jest to taki zasób worek informacji, których nie ma 

tak naprawdę w tych strategicznych dokumentach gminy, więc mam nadzieję, że te nasze indywidualne 

preferencje, nasze indywidualne wskazane właśnie tutaj w dokumencie szanse, zagrożenia, słabe i mocne 

strony gminy pozwolą nam bardzo mocno, jakby zidentyfikować tą strategie. Jednocześnie chciałam Państwu 

powiedzieć, że dotychczas przejrzałam 109 różnych strategii, właściwie losowo je wybierałem i zauważyłam 

pewną zależność związaną z sytuacją covidową, a mianowicie wszystkie dotychczas uchwalane strategie w 

Polsce gmin i miast, które były tworzone właśnie nie uchwalane w momencie pandemii bardzo mocno 

wskazują na to, że mieszkańcy oczekują w tych strategiach i w tych jakby w tych krokach w przyszłości 



danej gminy mocny nacisk na tereny zielone i rekreację, no bo wiemy, że tak naprawdę covid w pewnym 

obszarze ogranicza naszą alokację, przepływ, wyjazdy, dlatego też właśnie te strategie, które powstają od 

momentu pandemii bardzo mocno wskazuje na to, że trochę będzie, jakby inna specyfika i inne potrzeby 

lokalnych mieszkańców co zapewne będzie wskazane w wielu wielu strategiach. Odezwała się też jedna 

gmina Województwa Lubelskiego, która jest zainteresowana pewnie nas na Facebooku znaleźli, bo tam 

prowadzą stronę strategii dla naszej gminy, która chyba jest zainteresowana taką trochę niekonwencjonalną 

metodą tego, co robimy i napisali, że zapoznali się z naszą ofertą i z przyjemnością przyznają, że przyciąga 

uwagę i zachęca do dalszych rozmów i obserwacji też ta gmina pozwoliła sobie zaproponować, chciałby brać 

udział w naszych konsultacjach, jeśli on będą zdalnie i po prostu obserwować jak to robimy, bo pewnie też 

będą chcieli to robić w podobny sposób. Drodzy Państwo przed nami jeszcze bardzo dużo pracy. Ja tutaj 

bardzo mocno się zaangażowałam pan profesor też bo właściwie robimy to teraz jakby było dwu drogową. 

Wszystko mam nadzieję, że zakończymy i pierwowzór strategii, przekażemy państwu do 31 marca tego roku, 

no już później będą zgodnie z uchwalonym projektem konsultacje społeczne i będzie wyłożony do 

konsultacji społecznych, ale tak naprawdę to, co było najważniejsze i cały tak naprawdę serce tej strategii i 

najważniejszy wkład został zrobiony teraz, dlatego bardzo bardzo dziękuję, wszystkim mieszkańcom, 

wszystkim społecznikom, wszystkim aktywistą no i tej czwórce, Radnych, którzy tak naprawdę bardzo 

mocno się zaangażować, bo my musimy mieć najpierw ten wkład, żeby przygotować ten projekt. To z mojej 

strony na tyle oczywiście tak jak dotychczas na bieżąco będą Państwa o wszystkim informować. Bardzo 

dziękuję, panie profesorze, panie Przewodniczący. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, Panie Krzysztofie, akurat ten punkt nie przewiduje dyskusji, ale tak krótko jeżeli Pan coś 

chce. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, nie dyskusja, ja wiem że to nie jest sprawozdanie zarządu. Natomiast tutaj do strategii. Panie 

Przewodniczący, Szanowni Państwo tytułem tylko wstęp że rzeczywiście dziś mamy sesję w tych 

okolicznościach wspominanych niezwykłych za oknem Polski za granicą i to wszystko nas jakby inspiruje 

ich wprost nakazuje do takiej poważnej troski i poważnej pracy i o całą Polskę i o tą część którą my tutaj 

czynimy i właśnie strategia rozwoju cały czas mi się od początku właśnie wpisuje w ten troskę w tą poważną 

rozmowę o przyszłości również gminy Raszyn. My pracujemy, jakby nad dniem dzisiejszym również ale ta 

przyszłość bardzo też wkładam dużą wagę do tej strategii uczestniczę jak mogę w tym i tutaj dlatego proszę 

o głos, ponieważ chcę się odnieść to tych zebranych materiałów. Jak Pani Pełnomocnik, Pani Dyrektor 



przedstawiła zasadnych i dających materiał, a więc też jest duża część z której na pewno strategia będzie 

korzystała. I chcę zapytać bo kiedyś o tym rozmawialiśmy, czy wobec tego, że jednak to 25 osób czy jeszcze 

jest szansa, żebyśmy stworzyli czy Pani Pełnomocnik widzi taką możliwość, żebyśmy jeszcze pracowali pod 

system wspominany w roku ubiegłym panel spotkanie otwarte dla no tych ludzi, którzy może jeszcze chcą 

wnieść jakąś myśl, a teraz się nie wypowiedzieli. Czy coś takiego jest przewidziane i kończę tym, że 

właściwie słowa uznania i podziękowania bo widzę, jaką pasję i jaką merytorykę Pani Pełnomocnik wkłada. 

W Gminie Raszyn jest pełnomocnik bardzo dobrze, w wielu gminach, gdzie tam sprawdzałem i odbywa się 

to tylko przez wynajęcie firmy, a jednak gdy jest ktoś osoba stąd z taką pasją i z próbą ożywienia też nas to 

rzeczywiście może dać jak najlepsze owoce, także z jednej strony dziękuję i proszę odpowiedzieć czy jeszcze 

możemy wnieść jakąś myśl i propozycję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Katarzyna.  

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Mogę? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak proszę. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Panie Przewodniczący, bardzo bardzo dziękuję, więc generalnie 31 marca kończymy prototyp, jakby tego 

dokumentu i on będzie skierowany do tzw. publicznych konsultacji społecznych, ale zanim to, znaczy to 

będzie się działo, jakby jednotorową a drugi tor to są taki chciałbym zorganizować to jest w ogóle też jakby 

moja propozycja, która nie była i nie jest stosowana, nie jest praktykowana w wykonywaniu tego typu 

dokumentów, ale mi bardzo zależy na tym, żebyśmy się integrowali i na tym, żeby mieszkańcy czynnie 

uczestniczyli w procesie tworzenia tego dokumentu, dlatego zaproponowałam taki panel konsultacyjny B2B 

jeśli Pan Wójt wyraził zgodę, to pomyślałam że może pięknie, jakby to się odbyło w Austerii, gdzie 

zaprosimy Pana profesora i właśnie w takich godzinach blokowych będziemy mogli rozmawiać z radnymi i z 

sołtysami z lokalnymi przedsiębiorcami z biznesem czy też jednostkami, bo też dyrektorzy szkół, przedszkoli 

wykazują chęć takiej współpracy. Powiedzieli że bardzo fajnie jak zrobimy takie spotkanie. Chciałabym, 

żeby to była prawdziwa burza mózgów, żebyście się mógł jeszcze wszyscy wypowiedzieć, żeby każdy mógł 

włożyć tutaj swoją jakoś pomysł, sugestie czy też jak swoje wskazówki związane z jeszcze z pod 

szlifowaniem tego dokumentu. Także będziemy robić jeszcze takie dodatkowy blok konsultacji społecznych, 



właściwie takich warsztatowych i na tym mi bardzo bardzo zależy i to na pewno się stanie. Dziękuje bardzo. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Dziękuję Pani Katarzyno za obecność. 

Katarzyna Klimaszewska (Dyrektor CSR, Pełnomocnik Wójta ds. Strategii)  

Dziękuję bardzo. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, przejdziemy do kolejnego punktu porządku obrad. Panie Sławku jest Pan obecny może? Do Pana 

Radnego Ostrzyżka się zwracam. Panie Sławku. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak jestem. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przekazuje prowadzenie obrad sesji Rady Gminy. Proszę bardzo kontynuować dalej sesję, dobrze. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

OK, momencik tylko. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Mamy punkt ósmy w tej chwili. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Punkt 8, tak uchwałą w sprawie. Dobrze, dziękuję Panie Przewodniczący, przejmuje prowadzenie obrad 

naszej Rady dzisiejszy. To jest punkt, przechodzimy do punktu ósmego, o momencik bo ja tu sobie podłączę 

mikrofon to będzie mi lepiej słychać. Już.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze było słychać..  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przechodzimy zatem, do punktu 8, uchwała w sprawie zasad udzielania dotacji celowej do zadań 

realizowanych przez mieszkańców Gminy Raszyn w ramach Rządowego Programu Stop Smog. Rozumiem, 

że tą uchwałę nam zreferuje Pani, bo nie wiem kto będzie. 



Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Katarzyna Dombska, dzień dobry. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dombska, bardzo serdecznie Panią witam i bardzo proszę o krótkie omówienie tej uchwały, projektu tej 

uchwały, regulaminu pewnie tak  

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bo głównie o to. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Przedstawiam dzisiaj projekt 

uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowej. Chodzi o program Stop Smog otrzymaliśmy dotację z 

Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki, która w ramach dużego zadania pragniemy 

wspomóc osoby szczególnie w trudnej sytuacji w zakresie działań termomodernizacyjnych oraz wymiany 

pieców. Jak Państwo wiecie jest to dosyć poważny problem i osoby, które mają szczególnie osoby, które są 

w gorszej sytuacji materialnej dla nich wymiana pieców węglowych, czy coś, przepraszam coś jest nie tak. 

Nie wiem, czy coś jest nie w porządku. Czy Pan wskazuje, że coś, czym mnie nie słychać?  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak oczywiście było słychać. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Bardzo dobrze słychać. Pani Katarzyno, proszę dalej kontynuować wydaje mi się że słychać jest Panią 

bardzo dobrze. Przynajmniej ja słyszę wspaniale. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Tak bo coś tutaj Pan Przewodniczący Ostrzyżek coś pokazywał myślałam że coś jest nie w porządku. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie pokazywałem domownikowi, który wszedł. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Przepraszam. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To ja bardzo przepraszam. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo, dotacja wynosi 70%, udział gminy 30%. Dotacja jest w kwocie 742 000 zł. 

Zaplanowaliśmy, że dwadzieścia budynków ze strony naszej gminy zostanie poddanych termomodernizacji 

pieców. Gdy chodzi o termomodernizację, zakładamy, że to będzie 7 budynków, a wszystkie 20, które 

chcemy objąć, będą miały wymieniane piece węglowe na inne źródło albo gazowe albo inne ekologiczne w 

zależności od potrzeb i możliwości w danym gospodarstwie domowym. Gmina wyłoni wykonawcę, będzie 

sprawować nadzór. Także jest to zaplanowane działanie na 24 miesiące. Chcemy go, zrealizować do końca 

2023 roku. Dzisiaj uchwała ma w załączniku regulamin. Ten regulamin szczegółowo określa zasady, na 

jakich mieszkańcy będą mogli się ubiegać o tę dotację oraz w jaki sposób będzie komisja oceniać złożone 

wnioski. Chodzi o to, żeby to było czyste, przejrzyste i też zgodnie z wytycznymi zasadami tego programu. 

Jeżeli są dodatkowe pytania, to może odpowiem, chyba że życzą sobie Państwu żeby dokładnie omówiła jak 

wygląda regulamin. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Proszę Państwa regulamin mamy wszyscy oczywiście przesłany i pewnie większość zna 

jak nie wszyscy, przeczytaliśmy ten regulamin, także w tym momencie otwieram dyskusję na ten temat i tak 

zgodnie z oczekiwaniami, które Pani referowała tę uchwałę bardzo proszę zachęcam i rozpoczynam 

dyskusję. Jeżeli ktoś z Państwa Radnych ma pytania, czy chciałby się coś dowiedzieć, więcej bardzo proszę.  

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Jeszcze przepraszam, przepraszam najmocniej, czy mogą jeszcze jedno słowo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak bardzo proszę.  

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Przepraszam jeszcze bo chyba w tym momencie powinnam poprosić, chciałam zgłosić jeszcze dwie 

autopoprawki. To chyba jest ten moment teraz powinna prawda o tym powiedzieć. Tutaj Pani mecenas, tutaj 

Pani mecenas zwróciła uwagę, że podstawa prawna jest już nowy Dziennik Urzędowy, poz. 2022 znaczy 

Dziennik Urzędowy z 2022 roku. poz 438 tutaj w projekcie uchwały mieliśmy wcześniejsze dziennik z 2021 

więc jest to pierwsza moja poprawka o którą chciałam prosić. I tak samo w § 4 na zakończenie chciałbym 

poprosić, żeby od po słowach, uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni nie od ogłoszenia, tylko od dnia 



niej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Mazowieckiego prawidłowe pod względem 

prawnym sformułowanie.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Teraz ten problem tego ogłaszania i ważności uchwały jest bardzo na czasie.Wiem że 

wojewoda potrafi nam uchylać te uchwały. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Dokładnie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Także żeby był precyzyjny zapis. Bardzo dziękuję. Pierwsza do dyskusji zgłosiła się Radna, Pani Beata 

Sulima Markowska. Bardzo proszę o zabranie głosu panią Beatę.  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Pani Katarzyno, mam takie pytanie czy ten projekt, 

który Państwo nam przedkładacie, był przedmiotem komisji obrad którejkolwiek z komisji?  

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Rzeczywiście nie mam tutaj pewności czy był. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie nie był dyskutowany na komisji. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

A mam pytanie, czy my musimy go w tej chwili przyjąć znaczy jest jakiś termin którym jesteśmy związani i 

warto było zrobić to teraz. Pytam z tego względu że być może za chwilę pewnie będzie Andrzej Zawistowski 

tutaj też na ten temat się wypowiadał, być może jest potrzeba przepracowania pewnych rzeczy, chyba że da 

się to poprawić teraz i wszyscy Radni się na to zgodzą. Nie ukrywam że zwracałam na to uwagę i to nawet w 

tych protokoły, które czytałam na dzisiejszą sesję. Podkreślałam to wielokrotnie, żebyśmy jednak dostawali 

materiały na komisję do przedyskutowania do wniesienia jakiś uwag i dopiero, potem, żeby trafiały na sesję, 

ponieważ mamy, no potem pewne rzeczy nie są do końca przemyślane i lepiej, żeby, najpierw była to 

dyskusja, nie na sesji tyko właśnie na komisji, także no zwracam na to uwagę, że, że skoro to nie zostało 

dopełnione żebyśmy się jednak tego trzymali na przyszłość, tak. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Pani Radnej w ja rzeczywiście powinienem najpierw zapytać, tu ona jeżeli była procedowana ta 

uchwała to tylko w komisji Pana Przewodniczącego Jarosława Aranowskiego, ale zapomniałem o to zapytać, 



ale, ponieważ uczestniczyłem w większości, tych komisji nie przypominam rzeczywiście sobie tej dyskusji, 

ale ja mam pytanie do Pani Radnej Sulimy Markowskiej, która przed chwilą się wypowiadała. Czy Pani, bo 

ja czytałem ten projekt jakieś tam drobne mam rzeczywiście ale bardzo drobne no może nie uwagi ale 

właśnie zapytania, ale czy są rzeczywiście bo Państwo wszyscy mają ten tydzień czasu, czytali, czy 

rzeczywiście jest potrzeba tego rzeczywiście wracania do komisji i dyskutowania, jeżeli są takie istotne że 

tak powiem uwagi czy zastrzeżenia do tego projektu, to proszę złożyć wniosek ewentualnie do. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Bardzo możliwe że ja taki złożę. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, tak wcześniej chciałam powiedzieć oddać głos tu Panu Andrzejowi Zawistowskiemu ponieważ on ma 

tutaj wspólnie przedyskutowaliśmy tę i on będzie to prezentował, także. Proszę o oddanie głosu Andrzejowi, 

dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo pani. Teraz zabierze głos tak w kolejności Pan Andrzej, Radny Pan Andrzej Zawistowski, 

bardzo proszę.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Najpierw pierwszą uwagę jak rozumiem autopoprawka dotyczy nie Dziennika Urzędowego a Dziennika 

Ustaw?  

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Są dwie autopoprawki zgłaszam. Pierwsza autopoprawka, dotyczy podstawy prawnej, tutaj mamy w po 

prostu Dz.U. z 2001 roku, natomiast jest już nowy dziennik z 2022 poz. 438 stąd Pani mecenas tutaj przed 

sesją zwróciła uwagę, że podstawą prawną oczywiście powinna być zmiana publikatora na aktualny. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dlatego że mówiła Pani w Dzienniku Urzędowym to jest zupełnie inny dokument. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Tak to jest. Natomiast druga poprawka dotyczy § 4 także to są dwie oddzielne.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Mam jeszcze też drobne uwagi, wielokrotnie już podkreślałem i te błędy są w tym tekście. Raszyna.pl to jest 

strona internetowa Gminy Raszyn a nie strona internetowa Urzędu Gminy Raszyn także bardzo będę prosił o 

dokonanie poprawki. Teraz mam merytoryczne pytanie, bo program dotyczy idzie jakby dwutorowo, czyli 



piece i termoizolacja. Czy można wnioskować albo tylko i wyłączni na jeden z tych elementów czy trzeba 

prostować na dwa.  

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Można wnioskować na jeden i drugi albo na jeden z nich.  

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To ja mam pytanie. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Przy czym termomodernizacja musi być połączona z wymianą pieców, tak to wtedy nie osiągniemy, musi 

być wykonany audyt takiego budynku. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To ja mam pytanie, dlaczego w punktacji nie ma ani jednego punktu za termoizolację? 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Istniejącą? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie no. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Istniejącą izolację? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Na dokonanie mówi o. Program obejmuje wymianę pieców, oraz wykonanie termoizolacji. Punktacja jest 

tylko i wyłącznie za piece. Ja rozumiem że, jeżeli ktoś dokonuje dwóch prac, czyli wymienia piece oraz 

wykonuje termoizolację to za tą termoizolację, też powinien dostać punkt. Natomiast termoizolacja jest 

całkowicie w tej punktacji pominięta, czyli identycznie traktuje się tego, który wymienia tylko piece i tego, 

który wymienia piece i termoizolację. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Mówi Pan o kryteriach merytorycznych oceny wniosku. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

No tak. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Tak. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Mówi Pan chyba o tym § 1a. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tam gdzie mamy punktację tak 5 punktów. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, tak. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie ma tam ani jednego słowa o termoizolacji.  

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Wie Pan najważniejszą dla nas kwestią jest oczywiście wymiana pieców węglowych, tak to jest 

najważniejsza sprawa. Natomiast w momencie, kiedy audyt wskaże, że oprócz wymiany pieców konieczna 

jest termomodernizacja, no to oczywiście trzeba będzie ją wykonać. Natomiast to nie jest tak, że mieszkańcy 

za to płacą, tak. Tutaj też trzeba o tym pamiętać, że całkowite koszty są pokrywane przez dotację plus gminy. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Natomiast uważam, że tutaj jakaś, jakieś kryteria punktowe przy termoizolacji też powinny być bardziej że 

one, odnoszą się do wniosku. Teraz mam pytanie, gdzie jest wzór wniosku? 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Wzór wniosku będzie opublikowane w momencie, kiedy. Wzór wniosku będzie dopiero opublikowany, tak. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Z dokumentu nie wynika, kto ma go zrobić, kto ma opracować nie nakłada obowiązek że wzór wniosku 

zostanie opublikowany czy opracowany, czy to dowód, Jest to pominięte. W związku z czym z powodu tych 

właśnie wątpliwości, ja myślę, że ja spotkamy się w niedługim czasie na kolejnej sesji, to powinniśmy do 

tego wrócić. Natomiast, ponieważ są tutaj drobne błędy, tak jak zwróciłem uwagę, nie doprecyzowania 

kwestia wniosku, kto ma opracować, a może ten wniosek powinien stanowić od razu załącznik do tego 

regulaminu i to byłoby najbardziej uzasadnione. W związku z czym ja składam wniosek o skierowanie tej 

tego projektu uchwały do pracy Komisji Bezpieczeństwa Porządku Publicznego, taki rolnik. Dziękuję. 

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Proszę bardzo, gdy chodzi o terminy, tutaj nie ma żadnego zagrożenia. Jeżeli możemy to doprecyzować, 

jeżeli to z mojej strony to oczywiście nie ma żadnych przeciwwskazań, można oczywiście kwestie tego dalej 

procedować. 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję serdecznie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, rozumiem, Panie Radny Zawistowski że jest Pana wniosek formalny, który w takim razie 

Panie Andrzeju musimy przegłosować ten wniosek. Rozumiem że Pan tutaj już więcej specjalnie nic nie chce 

wnieś. Odnośnie tego wzoru wniosku, rzeczywiście w § 8 tego regulaminu jest tam wspomniane o tym, że on 

będzie opublikowany, udostępniony przy ogłoszeniu tego naboru, prawda, ale rozumiem, że tutaj Panu 

Radnemu Zawistowskiemu, o to chodzi, żeby się zapoznać wcześniej, żeby Rada czy Radni mieli wpływ na 

ten wzór, bo być może coś tam dodatkowo wniosła a poza tym rzeczywiście nie wiem, jak to się stało, może 

nie wiem, Pan Andrzej, Pan Przewodniczący Jarosław Aranowski Przewodniczący Komisji, która powinna 

się tym zająć dlaczego się tym nie zajęła. Nie wiem, czy nie zostało to skierowane czy jakoś to przeoczone 

nie wiem, czy Pan Jarek słyszy, albo widzę że rozmawia akurat przez telefon, jeżeli tak to może jedno słowo 

i już przechodzimy do głosowania. Pani Olgo, proszę o przygotowanie głosowania wniosku formalnego o 

przekierowanie uchwały do komisji, rozumiem ochrony środowiska, tak i o to chodzi prawda o te no tak o te 

komisje to jest akurat najwłaściwsza komisja. Pani Olgo proszę o przygotowanie, a Pan Jarek jeżeli słyszy 

nas, to ewentualnie, dlaczego się komisja tym nie zajęła nie wiem nie zostało skierowane czy. Pani Olga. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dzień dobry jestem już, jestem dzień dobry wszystkim Państwu. Witam serdecznie, komisja nie zajmowała 

się, ponieważ jakby nie dostała tej znaczy szczerze mówiąc to tak po pierwsze nie było, kiedy mamy wiele 

pracy, że no każdy kolejny punkt to jest każdy kolejny kolejny tak naprawdę kilka godzin, natomiast jakby 

była też rozmowa, taka, że to jest bardziej tylko i wyłącznie do Komisji Budżetu bo na sam regulamin to my 

nie mamy za wiele wpływu bo on też wynika z różnych ustaw nadrzędnych więc tutaj, jakby ja twierdziłem, 

że faktycznie no skoro tak to po co to że tak powiem na komisji roztrząsać, może to bezpośrednio na sesji 

zrobimy też no ale to jakby niech sobie każdy decyduje we własnym zakresie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję dziękuję, Panie Przewodniczący. Rozumiem, że nie wiem z tego tutaj rzeczywiście co Pani 

Katarzyna referując to powiedziała rzeczywiście jest za tym, żeby, żeby to jeszcze ewentualnie uściślić. Ja 

tak jak wspomniałem, wcześniej też tam miałem jakieś takie drobne uwagi, jeżeli nie ma takiego pośpiechu i 

nie musimy tego teraz dużo tych poprawek tam wprowadzać ze względu na to co wcześniej wspominałem, 

żebyśmy tej sesji tak nie przeciągali w nieskończoność w takim razie Pani Olgo bardzo proszę o 

przygotowanie tego wniosku i zagłosujmy za tym wnioskiem, żeby ewentualnie to przekierować do Komisji 



Ochrony Środowiska, tak? 

Pracownik Biura Rady  

Ja proponuje ponowne sprawdzenie obecności, ponieważ pojawiła się Pani Radna Teresa Senderowska. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, bardzo proszę też zauważyłem na obrazie miałem to zrobić, ale nie mam jeszcze takiej wprawy. Bardzo 

proszę o umożliwienie sprawdzenia kworum tak o potwierdzenie kworum, bardzo proszę wszystkich 

radnych. Pan Wiesław jeszcze, widzę Pan Marcinkowski rozumiem że Pan Przewodniczący chyba jest 

nieobecny skoro przekazał nam.  

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ale mi się nie wyświetliła plansza z głosowaniem u mnie się nie wyświetliła.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie, nie o głosowanie chodzi Panie Radny 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Wiesławie, tak. To potwierdzeni kworum, jeżeli pan może. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No właśnie nie mam tego. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie ma tak. To się taki leciutki szary paseczek że tak powiem pojawia i wtedy w tym momencie trzeba 

stuknąć kworum, ale być może coś nie działa, tak. Jeżeli nie działa to Pani Olgo bardzo proszę o. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

O teraz tak, teraz mam.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jest, tak? 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

O już jest dziękujemy bardzo. Jest potwierdzenie kworum. Rozumiem że Pana Przewodniczącego nie ma, 



Pani Agaty, Pani Olgo nie ma w Zumie, rozumiem też, tak. 

Pracownik Biura Rady  

Nie, nie ma. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, dobrze. Dziękuję bardzo. Dziewiętnaście osób, tak dziewiętnaście osób. Bardzo proszę o przygotowanie 

tego głosowania wniosku formalnego Pana Zawistowskiego. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Prosimy wyciszać mikrofony bo jakieś radio słychać. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, tak słyszę właśnie. Przystępujemy do głosowania. Głosowanie się wyświetliło. Wniosek o skierowanie 

projektu uchwały do prac Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Ja rzeczywiście 

rozpoczełem już to głosowanie, tylko, że Pan Przewodniczący mówi, że to właściwie raczej powinno być w 

innej komisji, ale rozumiem, że taki jest wniosek bardzo proszę. Kto z Państwa jest za przekierowaniem tego 

projekt uchwały do Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Kto jest z Państwa za? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dwanaście osób za, pięć osób wstrzymujących, i dwie osoby 

nieobecne. Stwierdzam, że wniosek uzyskał akceptację i w takim razie uchwała zostanie przekierowana do 

prac w Komisji Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego. Dziękuję bardzo.  

Katarzyna Dombska (Zastępca Wójta Gminy Raszyn)  

Rozumiem oczywiście, dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Oczywiście, jak będzie taka komisja, mam nadzieję, że Pan Przewodniczący jednak jakoś ja wiem, że jest 

bardzo zajęty mówię o Panu Jarosławie. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Znaczy oczywiście powiadomię panią. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, tak, tak. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Natomiast nie podam w tej chwili terminu, ponieważ mamy kilka innych tematów które już rozpoczęliśmy i 

musimy je skończyć. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ale rozumiem że tutaj nie ma jakiegoś, że tak powiem bardzo pośpiechu, a wiem że tam jest dużo pracy. 

Także dziękuję bardzo. Uchwała. Przechodzimy do następnego punktu. Uchwała w sprawie zmian w 

budżecie na 2022 rok. Kto z Państwa tutaj obecnych rozumiem z Urzędu Gminy będzie referował. Czy Pan 

Wójt jest rozumiem, Panie Skarbnik Pani Lilianna Kłos jeżeli jest to bardzo prosimy o zabranie głosu i 

zreferowanie projektu tych zmian, które są proponowane. Wiem, że w międzyczasie nawet chyba w 

międzyczasie, między komisją budżetu, która była we wtorek, taka a nie w dzisiejszym jeszcze jakieś tam 

zmiany są proponowane do wprowadzania. Bardzo proszę, Panie Wójcie.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa zaraz zaloguje się Pani Skarbnik, ponieważ tam jest szereg drobnych zmian, które wynikają z 

chęci przesunięć, które wpłynęły przez dyrektorów jednostek organizacyjnych w związku z tym prosiłbym 

Panią Skarbnik o zreferowanie tych drobnych przesunięć, które tam są ujęte, ma większą wiedzę na ten 

temat. Także jedną chwilkę rozumiem, że Pani Skarbnik się loguję zaraz sprawdzę. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tutaj na Zumie nie widzę ale rozumiem, że to sekundę bardzo proszę o cierpliwość chwilę poczekajmy. 

Rzeczywiście jak nie wyjaśni nam tego Pani Skarbnik to pewnie nikt bardziej lepiej tego nie zrobi. 

Pracownik Biura Rady  

Tak z tego co wiem, to Pani Skarbnik jeszcze się nie zalogowała i nie wiem, kiedy i czy będzie. Takie 

dostałam informację. Może 5 przerwy proponuje. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Taką ma Pani informacje tak że 

Pracownik Biura Rady  

Tak to zaraz się dowiemy. Pan Wójt poszedł sprawdzi, dopytać. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Poczekajmy jeszcze minutę jeżeli to ma potrwać trochę dłużej to oczywiście przerwa nam się przyda, także. 

Już Pan Wójt widzę jest także. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak, jak zwykle Pani Skarbnik ma pełno pracy już się loguje a ja może zacznę tak jakby od tej głównej, 

głównego elementu tych zmian, które Państwo macie przedstawiony tutaj. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie ja bardzo przepraszam bo tutaj że może to dłużej potrwać, jeżeli potrwa to ja chętnie ogłoszę 5 

minut przerwy. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To bardzo proszę, jeżeli tak to i tak 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jak Pan woli że tak powiem. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To bardzo, proszę to już wtedy całościowo omówimy jak najbardziej. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bo będziemy potem albo Pani Skarbnik nie będzie wiedziała, co Pan już powiedział, będzie się powtarzać. 

Bardzo proszę Państwa o 5 minut przerwy. Zarządzam 5 min przerwy. 

Obrady i później głosowanie. Musimy sprawdzić kworum. Bardzo proszę wszystkich Radnych o 

potwierdzenie kworum. Bardzo proszę Pani jeszcze Ewa Surmacz jeżeli jest, Pan Grzegorz Janiszewski, Pan 

Krzysztof Będkowski, Pan Andrzej Zawistowski z tego, co widzę bardzo proszę, jeżeli są Państwo. Sekundę. 

Dobrze Pani Olgo, siedemnaście osób jest obecnych. Cztery w tej chwili nie potwierdziły, że tak powiem 

obecności le stwierdzam kworum. Rozpoczynamy po przerwie obrady z naszej rady i oczywiście przed 

głosowaniem jeszcze raz sprawdzimy to kworum, żeby wszyscy mogli Radni ewentualnie, którzy się jeszcze 

nie włączyli, później zagłosować. Bardzo proszę Pani Lilu jeżeli Pani może mam zreferować projekt i 

zmiany, jakie będą w tym do budżetu wprowadzane na podstawie dzisiejszej tutaj uchwały. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Dzień dobry Państwu, jeśli chodzi o zmiany to ma być dokładnie bo tam było opisane. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To znaczy my. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

No dobra tak krótko. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Znamy, ale tutaj często Radni podnoszą tu sprawę, że my mamy, a niektórzy mieszkańcy którzy nie raz 

słuchają oczywiście nie w szczegółach jakichś drobnych te przesunięcia i tak dalej. Jakby proszę omówić te 



istotne tak te ważne zmiany, które są a chyba tam jeszcze w między czasie między komisją, a dzisiejszymi 

obradami też się coś zmieniło Pani Lilu czy już nic więcej. Zmieniło się chyba trochę. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

To znaczy na komisji mówiłam o tym, co dopisywałam. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

To autopoprawki były. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Tak to to było takie taką informację Państwo dostaliście dotyczącą wprowadzonych autopoprawek do 

budżetu. Jedynej rzeczy tylko o której nie mówiłam na komisji, to ona dotyczyła nazwy zadania tego 

realizowanego ze środków z Polskiego Ładu tam chodziło o ulica Dworkową, bo to wniknęło właśnie w 

środę, bo ulica Dworkowa to przy okazji ulicy Dworkowej jest kawałek ulicy Opaczewskiej z uwagi na to, że 

tam odwodnienie musi być odprowadzone do Rowu Opaczewskiego i w związku z tym fragment ulicy 

Opaczewskiej od ulicy Dworkowej do Rowu również będzie zrealizowany.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

To tyle zostało dopisane. To taki szczegół, ale istotny przy realizacji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Natomiast jeśli chodzi o zmianę, no to uchwała jest taka, jaką Państwo dostaliście pierwotnie, potem drugi 

raz dostawaliście to sama uchwała jest niezmieniona i dochody są zarówno dochody, jaki i wydatki są 

zmniejszone o 3 650 000 przy czym zmiany dochodów wynikają z tego, że 4 000 000 z Polskiego Ładu 

przenosimy do dochodów roku następnego, dlatego że ta inwestycja musi być realizowana przez jednego 

wykonawcę w całości i stąd będzie realizowana nie w ciągu roku budżetowego, tylko w ciągu roku, a nawet 

chyba dłużej. W ciągu 12 a może nawet 15 miesięcy. Dlatego część wydatków musi być przeniesiona na 

przyszły rok i dochodów również, dlatego że te dochody w ramach Polskiego Ładu dostaniemy wtedy jak już 

będzie faktura od wykonawcy a za całą inwestycję wartą łącznie ponad 10 000 000 to będą tylko 3 faktury. 

Jedna to będzie pierwsza faktura gdzie zapłacimy udział własny, potem będzie druga faktura gdzie zapłacimy 

50% i to liczymy że zapłacimy w roku bieżącym. Natomiast ostatnia faktura będzie po zakończeniu 



inwestycji na pozostałe tam wyjdzie z tego 40%. I stąd zmiana dochodu. Zmniejszenie dochodów 

majątkowych o 4 mln, a jednocześnie zwiększenie dochodów bieżących o kwotę 350 000 przy czym 250 000 

to dotyczy wpływów które otrzymujemy od deweloperów. Oni przekazują nam te pieniądze, które potem 

przeznaczamy na odszkodowania za grunty. Na odszkodowania dla właścicieli gruntów, które są zajmowane 

pod drogi i zwiększamy o 250 000 te wpływy, a to z uwagi na to, że poza jednym deweloperem, który był 

uwzględniony już w projekcie budżetu, to jeszcze inny deweloper również wpłacił nam prawie 240 000 i jak 

była komisja to były mniejsze wpływy a na dzień dzisiejszy, bo ostatnie wczoraj wpłynęła ostatnia transza od 

jednego z deweloperów i już mamy z tego tytułu 2 142 000 zł. Co będzie do końca roku to się okaże w 

trakcie roku bo te umowy są no w różnych terminach zawierane. Może jeszcze jakaś będzie to będą nowe 

wpływy, może nie będzie na tych wpływach pozostaniemy. I wprowadzamy również 100 000 w kwalifikacji 

w drogach z tym, że w rozdziale 695 to są jak macie Państwo w tabeli nr 1 zapisane wpływy najmu z tytułu 

najmu i dzierżawy, ale tą są faktycznie wpływy z tytułu dzierżawy gruntów, ale pod tzw. zajęcie pasa 

drogowego, dlatego że tu chodzi o drogi, które nie są drogami publicznymi, które nie są wprowadzone do 

ewidencji dróg publicznych gminy, w związku z niepodjęciem uchwał Rady Gminy dotyczących 

wprowadzenia tych dróg do rejestru dróg publicznych. I to są drogi tzw. wewnętrzne, aczkolwiek też gminne 

I tutaj już nie będzie wystawianych decyzji na zajęcie pasa drogowego, tylko są zawierane umowy 

cywilnoprawne i stąd jest tutaj wprowadzone te 100 000 zł. I to, tyle jeśli chodzi o dochody. Wydatki są 

zmniejszone również o kwotę 3 650 000 i to zmniejszenie o taką kwotę są zmniejszone wydatki majątkowe 

gminy. Wszystko się dzieje w dziale 600 Drogi, Transport i Łączność w którym do, którego to działu są 

zaliczane właśnie wszelkie wydatki związane z drogami i tutaj zamiast zadania, to mieliście Państwo opisane 

zamiast zadania tego poprzedniego, na którym mieliśmy 9 680 000 przebudowa dróg gminy Dolna, Wąska, 

Rozwojowa, Dworkowa i ciąg pieszo-rowerowy został wyodrębnione zadanie, ciąg pieszo-rowerowy w Alej 

Krakowskiej. Na razie z kwotą niewielką bo 30 000 zł i wpisano nowe zadanie, budowa i przebudowa dróg 

gminnych, tak jak poprzednie tyle że ulica Wąska, Dolna, Rycerska, Poziomkowa oraz Dworkowa teraz 

zostało dopisane , że Dworcowa jest wraz z odcinkiem ulicy Opaczewskiej. Ten odcinek obejmuje rejon od 

ulicy Dworkowej do Rowu Opaczewskiego i tutaj jest teraz kwota wydatków 6 100 000 zł z tego 5 000 000 

to są inne środki, czyli te środki z Polskiego Ładu. Do tego jest 1 100 000, dlaczego 1 100 000 bo 10%, ale z 

całej wartości, czyli 1 000 000 dajemy w środków własnych na wykonawstwo, bo to rozliczenie i ta dotacja 

dotyczy tylko robót wykonawczych. Pozostałe 100 tyś jest stawiana na nadzory, które też nie wiemy jeszcze 

ile będą kosztowały i ewentualnie jakieś inne wydatki w tym były niezbędne. Czyli zdejmujemy 9 680 000 

wprowadzamy 6 100 000, wprowadzamy 30 i jednocześnie zdejmujemy 100 000 z projektów budowlanych 



ulica Nadrzeczna, Ułańska, Rozwojowa na ten cały pakiet. Dlaczego zdejmujemy, dlatego że ulica bodajże 

Rycerska i jeszcze któraś nie pamiętam w tej chwili zostały zapłacone w roku ubiegłym, jak był tworzony 

budżet to jeszcze nie niebyły te drogi. Za te projekty nie było zapłacone, nie było faktur nie widzieliśmy czy 

zapłacimy. Natomiast teraz już wiemy, jaka kwota przeszła na ten rok i w rezerwie zostawiamy tam około 

50 000 więcej na jakiś ewentualne potrzeby bieżące związane z projektami, dlatego, że jeżeli będą tworzone 

nowe projekty, to i tak takie projektowanie zajmuje minimum rok czasu, to wtedy będą finansowane z 

budżetu roku 2023. I to są wszystkie zmiany odnośnie wydatków majątkowych. Natomiast wydatki bieżące. 

Natomiast w wydatkach bieżących to pomijam w tabeli nr 2 dział 600 bo to właśnie to są tylko te majątkowe, 

W dziale 700, to przenosimy tylko 3 tysiące złotych z rozdziału 707 do 795 w takim samym § 4 300 

pozostała zakup usług pozostałych. W oświacie to mamy tylko przesunięcia między paragrafami 40.40 a 4 

800, § 40.40 to jest dodatkowe wynagrodzenie roczne pracowników innych niż nauczyciele a 4 800 to jest 

wynagrodzenie roczne nauczycieli. I tutaj jedna z jednostek, a mianowicie Przedszkole nr 2 przesuwało 

kwotę 6 181 z wynagrodzenia dodatkowego nauczycieli to jest tak zwana trzynasta na wynagrodzenie innych 

pracowników dodatkowe, a akurat Zespół Szkolno-Przedszkolny w Ładach przesuwał 5 800 z dodatkowego 

wynagrodzenia innych pracowników na wynagrodzenie nauczycieli i w efekcie ta różnica to wyniosła tylko 

381 zł do przesunięcia. W dziale 900 Gospodarka Komunalna i Ochrona Środowiska tutaj ogólna kwota 

zaplanowanych wydatków nie uległa zmianie, ale zmniejszono łącznie o 70 000 środki na zakup usług 

pozostałych, do których w których najwyższą część bo dotychczas to było zaplanowane 11 200 000 stanowi 

selektywna zbiórka odpadów teraz na tą selektywną zbiórkę odpadów zmniejszyliśmy środki o 50 000 i o 

20 000 na opłatę za usługi PSZOK-a a o te 70 000 zwiększyliśmy środki na paragrafy związane z 

wynagrodzeniami i pochodnymi i tak o 59 000 na wynagrodzenia osobowe pracowników i o 1000 zł na 

trzynastkę dla pracowników. Wynika to z dodatkowego etatu, który powstał w ubiegłym roku w trakcie roku 

właściwie to w drugim półroczu i o 10 000 zwiększyliśmy środki na składki ubezpieczeniowe od tych że 

wynagrodzeń. I jeszcze przesuwaliśmy w rozdziale 904 kwotę 10 000 z zakupów do usług w sumie to nie 

dlatego, że na zakupach jest za dużo pieniędzy, bo jeszcze nie było ogłaszanego przetargu i nie było 

składanego wniosku na zakup drzew i krzewów. To będzie później, ale był wniosek i odbyło się 

postępowanie przetargowe na wycinkę drzew i krzewów i tam generalnie zabrakło pieniędzy stąd 

przesuwamy te 10 000, żeby móc rozstrzygnąć tamten przetarg i podpisać umowę, bo termin jest do końca 

lutego, więc dlatego tak na szybko to teraz robimy. No i jeszcze doszło jedno drobne przesunięcie w dziale 

854 Edukacyjna Opieka Wychowawcza też na wniosek Pani Kierownik Świetlicy Środowiskowej w Rybiu 

jest przesuwana kwota 727 ze składek ubezpieczeniowych na dodatkowe wynagrodzenie roczne dla 



pracowników. I to tyle jeśli chodzi o wydatki, w związku z tym, że dokonaliśmy przesunięć w rozdziale 

900.02 dotyczących gospodarowania odpadami to również uległa zmianie tabela nr 3 która zawiera dochody 

z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami, oraz wydatki związane. Dochody pozostawiamy tak jak były, 

wydatki, też ogółem pozostają takie jak były tylko w pozycji pierwszej zamiast 11 200 000 jest 11 150 000. 

W pozycji trzeciej zamiast a w pozycji drugiej też była zmiana w pozycji drugiej zamiast 300 jest 280. W 

pozycji trzeciej zamiast 450 jest 509 i w pozycji czwartej zamiast 34 jest 35. W pozycji piątej zamiast 80 000 

jest 90 000. Jeszcze była jeden załącznik był gdzie zwiększaliśmy o nie dużą kwotę zarówno wpływy jak i 

wydatki. To jest, ten załącznik dotyczy planu dochodów i wydatków wydzielonego rachunku. I tutaj na 

wniosek Pani Dyrektor z Przedszkola nr 2 o 11 500 zł zostały zwiększone zarówno jak i wydatki Przedszkola 

nr 2. To są wydatki związane z wyżywieniem dzieci jak i dochody również z tego tytułu. I jeśli chodzi o 

uchwałę w sprawie zmian w budżecie to by było wszystko.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Pani Skarbnik. Dziękuję Pani Lilu. Przejdziemy do ewentualnie do zadawania pytań przez Państwa 

Radnych. Ja tylko jedno krótkie tutaj się pojawiło. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Na komisji Panie Przewodniczący. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Aaaa, jeszcze, słucham? 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Komisje jeszcze. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Opinie komisji ta a no może rzeczywiście, opinia komisji, czyli Komisja Budżetu Panie Przewodniczący 

Tadeusz Pawlikowski Przewodniczący Komisji Budżetu. Bardzo proszę o opinię komisji do projektu 

uchwały.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego zaopiniowała projekt uchwały budżetowej 6 

głosami za. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, pewnie, dlatego że ja jestem członkiem tej komisji, wiedziałem dlatego nie pytałem, ale to 

tak Panie, nie wiem, czy to Pani Lila, czy Pan Wójt tutaj się pojawiła ten dopisek przy ulica Dworkowej, o 



której tu rzeczywiście Pani Radna pewnie będzie jeszcze dopytywała. Chodzi o ten pewne włączenie 

kawałka tej ulicy Opaczewskiej rozumiem, że to chodzi o ten fragment, gdzie jak się odjedzie od 

Pruszkowskiej ulicą Dworkową w prawo do w prawa taki malutki fragment i dlaczego nie udało się, jakby 

całej te włożyć tej ulicy Opaczewskiej. To do Pana Wójta i oczywiście Państwa Radnych zachęcam do 

dyskusji. Proszę się wpisywać tutaj widzę na razie jest Pan Andrzej Zawistowski zgłoszony. Zaraz po 

wystąpieniu Pana Wójta. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa ulica cały układ ulic Dworkowej i Opaczewskiej jest układem bardzo drogim, w związku z 

tym no podzieliliśmy to na 2 elementy, dlatego że na ulicę Opaczewską bez ulicy Dworkowej mamy szansę 

uzyskać środki z Rządowego Funduszu Dróg, dlatego że ten fragment jest tak zrobiony zgodnie z 

rozporządzeniem. Tam nie ma żadnych kwestii spornych nie trudno by było znaleźć element, który by się nie 

nadawał do dofinansowania. W związku z tym jest duża szansa otrzymania w tej w tym roku w tej edycji 

która będzie w tym roku środki na ulicę Opaczewską. Jednocześnie to jest bardzo drogie zadanie wiadomo 

koło 4 000 000 zł, sama ulica Opaczewska, w związku z tym trudno by było ją zrealizować. Praktycznie 

pochłonęłaby całe fundusze z Polskiego Ładu, dlatego, ponieważ w tym miejscu między ulicą Dworcową a 

ulicą Opaczewską zaprojektowana jest skrzyżowanie wyniesione w związku z tym zrealizujemy to 

skrzyżowanie wyniesione i element ulicy Opaczewskiej w kierunku Rowu Opaczewskiego i w związku z 

tym umieścimy tam również w infrastrukturze podziemnej kanał odwadniający, który będzie miał wlot bo tak 

jest zaprojektowany do Rowu Opaczewskiego i ten problem z tymi wodami odpadowymi z tego terenu 

zostanie rozwiązany w ten sposób, że będziemy mieli po prostu odprowadzenie tych wód. Jest to bardzo 

istotne bo nie ma żadnego, odprowadzalnika w tym rejonie kanalizacji deszczowej takiej, która by mogła 

przejąć takie ilości wód. Trzeba było zrobić kanał odwadniający. Zrobienie samej ulicy Dworkowej bez tego 

kanału w ulicy Opaczewskiej no nie jest zasadne, dlatego że mielibyśmy ulice dysfunkcyjna do momentu 

wybudowania tego kanału w Opaczewskiej. Mielibyśmy Dworkową dysfunkcyjną właściwie z kanałem tylko 

i wyłącznie retencyjnym, a nie odbierający te wody. Stąd taka decyzja, poza tym akurat program Polski Ład 

jest programem, w którym nie są analizowane drogi pod względem ich takiej stuprocentowej zgodności z 

przepisami. W związku z tym one znaczy ta punktacja nie jest udzielana czyli w ten sposób wg tych samych 

kryteriów co przy funduszu dróg, Rządowym Funduszu Dróg. Tutaj ta punktacja jest troszeczkę łagodniejsza 

nie są dodatkowo premiowane w żaden sposób takie elementy jak ścieżki rowerowe, jakieś wydatkowe 

elementy zabezpieczenia skrzyżowania wyniesione czy też jakiś skrzyżowania z sygnalizacją świetlną. Te 

elementy chodniki dwumetrowe ten elementy nie są konieczne do zrealizowania. Oczywiście droga musi być 



zgodna z rozporządzeniem w takim zakresie, w jakim uzyskuje zgodę czy decyzję na budowę ze Starostwa w 

naszym przypadku Starosta Pruszkowskiego. Stąd wydzieliliśmy taki element, który zrobimy z Polskiego 

Ładu, i który jest elementem bardzo istotnym, a pozostały element ulicy Opaczewskiej włożymy do 

funduszu, zgłosimy wnioskiem do Funduszu Dróg Rządowych i on ma tam ulica Opaczewska ma tam 

wydzielony zarówno ścieżkę rowerową, chodniki normatywne, wszystkie te elementy, które będą ją 

kwalifikowały do uzyskania dofinansowania. Musimy robić w ten sposób bo to jest racjonalne, że tak 

powiem, pozyskiwanie środków. Gdybyśmy tego nie zrobili z ulicą Opaczewską praktycznie obecnie w 

systemie tych projektów, które mamy, nie mamy tak przygotowanego żadnego innego projektu, który by się 

nadawał do złożenia w ramach tego wniosku. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Panie Wójcie, bardzo dziękuję. Panie udzielam głosu Panu Radnemu Andrzejowi 

Zawistowskiemu. Bardzo proszę Panie Andrzeju. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Znaczy częściowo mówiłem o tym na posiedzeniu komisji, bo cieszy mnie niezmiernie to że 

pracownicy otrzymują podwyżki płac. Bo chciałem zwrócić uwagę, że dobra obsługa naszych mieszkańców 

to są wykwalifikowani pracownicy a dobrze i wykwalifikowani pracownicy dobrze zarabiają. Pan Wójt 

informował, że jest to na poziomie 7%, ewentualnie więcej. Natomiast chciałbym zwrócić uwagę na pewne 

aspekty. Inflacja w 2021 roku 8,6 % czyli jest po raz pierwszy najwyższy taki wynik od 20 lat. Inflacja w 

styczniu liczona rok do roku, to już 9,2 %. Wstępnie Narodowy Bank Polski prognozuję, że inflacja w tym 

roku będzie 7,6 %. Natomiast jak sobie popatrzymy na te liczby to są dwukrotnie wyższe niż procent 

podwyżek. Ja zdaje sobie sprawę, że budżet nie jest z gumy, tym bardziej, że wprowadzenie Polskiego Ładu 

pozbawi on naszą gminę wielu milionów złotych. Ale musimy myśleć o wszystkich aspektach. Wielokrotnie 

poruszany był temat karty Raszyniaka którym miała się zajmować komisja. Temat cały czas jest nie 

poruszony w żaden sposób nie zajmuje się tym komisja, a był jednym z naszych jeżeli nie głównym tutaj w 

tym momencie źródłem to są podatki. czyli część podatku, które nasi mieszkańcy odprowadzają do Urzędu 

Skarbowego w Pruszkowie. Natomiast nie jest to jedyny element. Ja mam tutaj pytanie do Pana Wójta w 

kontekście właśnie między innymi zarobków naszych pracowników, ale również i budżetu gminy, bo jak 

wiemy niedoszacowanie mamy gaz, prąd i tutaj pieniędzy będzie nam brakowało. Jakie Pan Wójt przewiduje 

działania, żeby zwiększyć tutaj dochody naszej gminy. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Andrzeju, miejmy nadzieję, że nie będzie tak tragicznie ja tutaj wcześniej tam się 



kontaktowałem z Panią Lilią, to może aż tak dużych ubytków w naszym budżecie nie będzie, ale oczywiście 

to się dopiero okaże. Bardzo proszę Panie Wójcie o odpowiedź. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja odpowiem, to znaczy. No chyba działania gminy widać wyraźnie, jakie działania podejmujemy i jakie 

olbrzymie środki w porównaniu do innych gmin ościennych, możemy sobie to porównać, otrzymujemy z 

funduszy zewnętrznych. I te fundusze zewnętrzne są funduszami, które właściwie umożliwiają nam 

realizację większości inwestycji, tak jak Państwo ci, którzy mają zwyczaj słuchania tutaj sprawozdania Wójta 

to zauważyli, że praktycznie każda inwestycja, która była wymieniana, jest realizowana, ma no w jakiś tam 

procencie w większym i mniejszym dofinansowanie zewnętrzne. Gdyby nie to, to praktycznie moglibyśmy 

robić jedną inwestycję rocznie. Co do podwyżek, to proszę mi wierzyć podwyżki we wszystkich jednostkach 

które są przedsiębiorstwach ja mam znajomych, którzy są w korporacjach. I proszę mi wierzyć w 

korporacjach nie ma podwyżek rocznych, które sięgają 10-20% tylko są kilkuprocentowe podwyżki nawet w 

dużych dobrze prosperujących korporacjach. W związku z tym zaplanowaliśmy taką podwyżkę nie będą 

ukrywał na jaką nas stać. Tutaj też wzorujemy się na poszczególnych gminach, które mamy mamy skalę 

porównawczą. Jakie są płace w gminach też tutaj przynajmniej w wianuszku warszawskim, jak również w 

urzędach powiatowych i widzimy, że te nasze obecne, że tak powiem wynagrodzenia nie są najgorsze w 

porównaniu z innymi instytucjami. Oczywiście, czym większe lepsze dość wynagrodzenie tym łatwiej jest 

uzyskać pracownika na takie stanowisko czy też utrzymać nawet pracownika na danym stanowisku bo 

wiadomo, że są często składane im dodatkowe oferty, ale te podwyżki w tym w tych granicach staraliśmy 

się, bo też muszę nadmienić, że to tylko oczywiście, Pan Radny Zawistowski uważa, że to jest podwyżka 

jedna. Podwyżki, są również w trakcie roku. Poszczególni pracownicy uzyskiwali tak owe podwyżki w 

trakcie roku budżetowego 2021, 2020. W związku z tym te trzeba wziąć pod uwagę, że to nie jest 

jednokrotna podwyżka, która nie miała że tak powiem żadnego jeszcze wcześniejszego ciągu w działaniach 

gminy. Patrzący środki które przeznaczamy na wynagrodzenia w Urzędzie Gminy Raszyn w porównaniu z 

oczywiście, porównując do ilości pracowników zatrudnionych z innymi gminami w tym wianuszku 

warszawskim są bardzo porównywalne. Oczywiście zdarza się, że któryś z włodarzy, chcąc pozyskać 

pracownika, daje mu wynagrodzenie wyższe niż nawet sam posiada, bo ja może już ni teraz bo nie będę 

ukrywał, że ostatnia podwyżka spowodowała że mam wyższe wynagrodzenie, ale poprzednie w poprzednim 

okresie było cała grupa pracowników, która miała wynagrodzenie wyższe, ode mnie i dlatego takie 

wynagrodzenie posiadali, dlatego że uważałem, że trzeba, w jaki sposób zapewnić im no chęć pracowania w 

naszej jednostce, w naszej gminie, w naszym urzędzie, a nie gdzieś w innych jednostkach, i stąd były takie 



sytuacje, ale była też część pracowników, która miała też troszeczkę można powiedzieć stary portfel i 

chcieliśmy szczególnie tym pracownikom wyrównać te ich braki, jeśli chodzi o fundusz płac i to 

uczyniliśmy. Oczywiście, jeżeli będzie taka sytuacja a będzie taka sytuacja być może że trzeba będzie no 

dodać gdzieś trochę wynagrodzenia w trakcie roku bo będziemy analizować, jak wygląda to wynagrodzenie, 

jak wygląda faktyczna inflacja, bo inflacja miesiąc do miesiąca to nie jest 

że tak powiem wskaźnik, który jeszcze daje wyobrażenie o inflacji, bo też mamy doniesienia, że na przykład 

we Francji inflacja spada. W związku z tym nie wiadomo, jaki będzie ruch. Oczywiście, sytuacja polityczna, 

ta, która ma miejsce na pewno nie będzie wpływała w jakiś sposób pozytywnie na gospodarkę europejską no 

ale to zobaczymy, będziemy się temu dokładnie przyglądać. Jeśli chodzi o te spadki dochodów gminy. My to 

nie wiem, skąd to Pan Andrzej Zawistowski ma takie informacje i robi takie ma takie rozeznanie. Ja na 

podstawie naszych danych, które mamy nie jestem w stanie określić przynajmniej na dzień dzisiejszy, czy te 

spadki będą rzeczywiście miały miejsce, czy też tych spadków w dochodach gminy nie będzie. Z prostej 

przyczyny, że dostajemy teraz od z Urzędu Skarbowego środki w sposób ryczałtowy. Nie myślę, że dzięki 

temu będziemy mieli pewną nadwyżkę bo te środki, które nam się były należne z uwagi na wpływy z 

podatku czy dochodowego czy z CIT-u będą jakby wyrównane i będziemy mogli zobaczyć. Na razie 

dostajemy ryczałtem. Zostało to wprowadzone że tak powiem dla wszystkich gmin z uwagi na to, żeby nie 

wprowadzić trudnego takiego okresu na początku roku dla tych biedniejszych gmin, w związku z tym zostali 

oni ryczałtowy element podatku no i przy okazji objęło to również i naszą gminę. Co do dochodów gminy, 

chciałbym Państwu zwrócić uwagę, że co prawda, rzeczywiście jest prowadzone 30 tysięczny próg 

zwolniony od podatku, jak również też pierwszy próg jest w ogóle wydłużony, z 85 do 120 000 zł 

powiększony. Niemniej z uwagi na to, że tak powiem świat fundusz zdrowotny został wyłączony z podatku, 

to de facto wyłączony z podatku na zewnątrz nie odlicza się teraz od podatku składki zdrowotnej tzw. w 

związku z tym teraz te 17% podatku dochodowego w całości będzie wpływało do Urzędu Skarbowego i z 

tego z tych 17% będziemy mieli udział ten 30% udział w całości, czyli nie będziemy, bo poprzednio de facto 

mieliśmy udział w 17 minus 9, czyli 8% tylko dochodów od tego było 30% dla nas się nam należało. Teraz 

będziemy od 17% podatku w wysokości 17% będziemy mieli 30% dla no tam oczywiście trochę więcej niż 

30 % dla gminy. Czyli tutaj widzicie Państwo w zależności od tego, jak się liczy, to te straty nie muszą być 

wcale dla budżetu gminy, tak widoczne i tak duży. Oczywiście tutaj bardzo istotną rzeczą jest struktura 

zarobków mieszkańców, bo no ci, jakby najmniej sytuowani, rzeczywiście ale praktycznie nie będą płacić 

podatku w ogóle i wtedy my jako gmina również nie będziemy mieli odpowiedniego odpisu, że tak powiem z 

tego podatku dla budżetu gminy, niemniej ci, którzy będą płacić podatek, będą płacić go w wysokości 17% 



plus 9 składki zdrowotnej. W związku z tym my będziemy mieli od 17%, a nie jak tak jak było poprzednio 

17 minut 9, czyli od 8%, czyli jest to ta różnica, która jest dość zasadnicza bo jest prawie dwukrotnie wyższy 

podatek dochodowy wpływający do Urzędu Gminy. Takiej analizy, żeby zrobić i żeby mieć wszystkie dane, 

musielibyśmy mieć dane z urzędów skarbowych. My tych danych na dzień dzisiejszy nie mamy, dlatego że 

dostajemy tak powiem udział w podatku dochodowy w formie zryczałtowanej, czyli składka jest przez 

kolejne miesiące, taka sama. Jaki będzie system dalej tego też nie wiemy, bo nie jesteśmy informowani, czy, 

w którym miejscu, czy i w którym miejscu będzie wyrównanie do faktycznych dochodów z tytułu podatku.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Wójcie, to jest chyba dosyć obszerne wyjaśnienie. Pan tutaj wspominał o tej kwotę w 

wysokości 17%, ale przy drugim progu to już będzie 32 takie rzeczywiste 32% wpływało tego podatku, bo 

tam też nie można składki odliczyć. Tutaj rozumiem Pan zgłosił się Pan Andrzej Zawistowski ad vocem, tak? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak króciutko tylko. Ja bardzo dziękuję, za to długą wypowiedź Panu Wójtowi. Chciałem zwrócić uwagę że 

cieszę się, że mamy fajne i duże dotacje na inwestycję. Ja poruszałem jednak temat dochodów bieżących, a 

dotacje na inwestycje nie są dochodami bieżącymi. Chciałem zwrócić uwagę na jeden aspekt. Wydatki 

bieżące, mogą być pokrywane z dwóch źródeł, dochody bieżące albo kredyty. W związku z czym przy 

sytuacji finansowej przy dużej inflacji przy kosztach gazu, prądu na które zwracałem uwagę oraz tym że 

dostajemy ryczałtem, ale okaże się później np. że w rozliczeniu końcowym dostaniemy parę milionów mniej. 

W związku z czym, żeby uniknąć tutaj żeby zbilansowało nam się tutaj dochody i wydatki bez konieczności 

zaciągania kredytu, zadałem jedno proste pytanie, na które akurat odpowiedzi nie dostałem. Czy w jakiś 

sposób wójt planuje podjęcie działań, które doprowadzą do zwiększenia dochodów bieżących i na to pytanie 

akurat nie dostałem odpowiedzi. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Państwa to ja odpowiem jeszcze na to pytanie. Formę dochodu Gmina Raszyn ma taką, jaką Państwo 

Radni w postaci podatków, które lokalnych, które są tutaj płacone przez mieszkańców, czy też z innych 

elementów, opodatkowania, umów cywilnoprawnych, et cetera to są no tutaj Państwo Radni nie macie umów 

cywilnoprawnych, Nie macie władztwa co do wysokości podatku, ale macie władztwo, jeśli chodzi o podatek 

od nieruchomości, w związku z tym jesteście tutaj czy też od środków transportu itd. rolny, leśny. Tutaj 



Państwo jesteście władni do tego, żeby ewentualnie wziąć i regulować ten zakaz. Ja też zrobiłem bardzo dużą 

dokładną analizę proszę Państwa i na przykład różnego rodzaju akcje typu, w niektórych gminach takich 

blisko zresztą Warszawy, podobnie jak nasze powiedzmy trochę o innej strukturze, tak jak w Ząbkach, gdzie 

była wielka akcja Zamelduj się w Gminie Raszyn itd. Ta akcja przyniosła taki skutek, że wydatki na nią były 

większe niż wpływy z tytułu przyrostu że tak powiem zameldowanych mieszkańców. My mamy akurat tutaj 

szczęście, nieszczęście, bo to są, jakby różne aspekty tej sprawy, że w ostatnim czasie na naszym terenie 

zamieszkało lub zamieszka bardzo dużo osób, które że tak powiem, no będą odprowadzać podatki do nas. 

Oczywiście, będą też i potrzeby gminy rosły w zakresie utrzymania infrastruktury i wszystkich innych 

elementów funkcjonowania gminy. W związku z tym tutaj wpływy będą na pewno wyższe, tak jak choćby 

obserwujemy też wyższe wpływy, jeśli chodzi o umowy cywilnoprawne itd. Co do tego, o ile będzie mniej, 

to no nie mam takiej wiedzy, jak Pan Andrzej Zawistowski, że z tytułu po rozliczeniu ryczałtu że tak powiem 

ryczałtowych wpływów z tytułu podatku dochodowego czy też z CIT-u do Urzędów Gminy dostaniemy ileś 

milionów mniej, bo wg moich wyliczeń szacunkowych powinniśmy dostać ileś milionów więcej, ale 

oczywiście nie jestem tutaj bo tak jak powiedziałem, nie mam danych z Urzędu Skarbowego z uwagi na 

ryczałt, nie są te dane nam przekazywane. Z resztą nigdy nie były nam przekazywane, bo one były 

przekazywane tylko i wyłącznie w formie już konkretnej kwoty która wpływała na konto gminy, ale dzięki 

temu mogliśmy nie będę ukrywał widzieć, jaki to jest rok do roku. W związku z tym była łatwiej nam 

określić ewentualne niedobory czy też nadwyżki w stosunku do tego, co planowaliśmy. Naprawdę proszę 

Państwa, to jest taka sytuacja, że cieszy mnie taka troska, zwłaszcza tych osób, które po raz pierwszy 

zasiadają w Radzie Gminy, ale proszę też wierzyć, że przez te trzy kadencje nigdy nie mieliśmy trudnej 

sytuacji finansowej i zawsze panowaliśmy nad tymi finansami. W ostateczności nie będę ukrywał, będziemy 

musieli rezygnować ewentualnie z któryś z inwestycji, ale na pewno nie zabraknie nam środków na bieżące 

funkcjonowanie gminy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

O to, co Pan Andrzej tak się tutaj martwił. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja tylko mogę jedno sprostowanie, bo ja nie powiedziałem, że dostaniemy mniej, powiedziałem Panie 

Wójcie, że możliwe jest że dostaniemy mniej, więc bardzo bym prosił tutaj o precyzyjne cytowanie moich 

słów. I chciałem zwrócić uwagę na jeden aspekt, to, że zamieszka u nas parę tysięcy nowych mieszkańców 



nie oznacza, że będą płacić podatek tutaj. I stąd było też moje pytanie kwestia zachęty dla tych nowych 

mieszkańców, żeby to podatki odprowadzali właśnie do Urzędu Skarbowego w Pruszkowie. Ale dziękuję 

Panu Wójtowi za pomoc. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, dziękuję. Rozumiem, że więcej tutaj pytań i zgłoszeń nie widzę. W takim razie przejdziemy 

do głosowania uchwały. Pani Olgo bardzo proszę o przygotowaniem głosowania.  

Olga Kazubek  

Mieliśmy sprawdzić. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

A przepraszam, tak oczywiście bardzo bardzo dziękuję za ten. Bardzo wszystkich Państwa Radnych proszę o 

potwierdzenie kworum, bo tutaj rzeczywiście nie wszyscy wtedy byli, bardzo proszę. Pani Henryka jeszcze 

wcześniej widziałem że była. Pani Henryko czy Pani gdzieś nas słyszy cz widzi. Pani Radna Henryka Koper? 

Jest, tak rozumiem, że w Zumie Pani Radnej Kuran-Kalaty nie ma, prawda, Pani Olgo? 

Olga Kazubek  

Nie, nie ma, nie ma. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie ma, stwierdzam kworum. Dwadzieścia osób, dwudziestu Radnych jest obecnych. Przechodzimy do 

głosowania. Bardzo proszę Pani Olgo o oświetleniem głosowania. Głosowanie w sprawie, uchwała w 

sprawie zmian w budżecie na rok 2022 z auto poprawkami ja nie pamiętam tych autopoprawek, ale to Pani 

Lila zgłaszała tak takie były bo.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Te autopoprawki były zgłoszone podczas komisji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Komisji. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Komisji, tak no i dzisiejsza ta mała autopoprawka, jeśli chodzi o nazewnictwo tego zadania, czyli tam 

wprowadzenie tam tej ulicy Opaczewskiej z kanałem do. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Ale to Państwa otrzymali już w materiałach wczoraj i o tym mówiłam. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, dziękuję bardzo, tak. Ja tylko mówię chciałem sobie przypomnieć czy na pewno tak było bo jakoś 

tak. W takim razie kto z Państwa jest za przyjęciem tej uchwały? Kto z Państwa jest za? Kto jest przeciw? I 

kto się wstrzymał? Czy jakoś wyświetli nam Pani Olgo wynik głosowania? Dziewiętnaście osób za, jedna 

osoba wstrzymująca. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Dziękuję Państwu bardzo. Przechodzimy do 

kolejnego punktu naszych obrad czyli pkt. 10 uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Raszyn na lata 2022-2030 również tutaj się wracam do Pani Skarbnik do Pani Lili o krótkie 

zreformowanie tego projektu uchwały, a potem Państwa Radnych do ewentualnych, zadawania pytań. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Więc jeżeli chodzi o uchwałę w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, to większość zmian 

dotyczy roku 2022. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Wiatr wieje nie wiem kto tam się. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Nie wiem co się dzieje. Dotyczy 2022 aczkolwiek 2023 tez, bo tam te 4 miliony, było przenoszone do roku 

2023 więc dochody jeżeli chodzi o rok 2022 to dochody wydatki są po prostu zgodne z tym, co z uchwałą 

którą przed chwilą Państwo podjęliście. Jeżeli chodzi o rok 2023 to dochody majątkowe są zwiększone o 

równo 4 000 000 zł. Dochody bieżące nie są ruszany. Jeżeli chodzi o wydatki to wydatki majątkowe są 

zwiększone też 4 000 000 zł, aczkolwiek w tym zadaniu przeniesione jest 4 100 000 zł, ale tam był i tak 

pewien zapas, jeżeli chodzi o wydatki majątkowe w stosunku do tego co było zapisane w UPF. I wydatki 

ogółem to 4 000 000 zł. Wydatki bieżące pozostają na tym samym poziomie i w tabeli numer jedne na 

stronie ósmej tam zmianie ulegają limity które wynikają z kolei z tabeli z załącznika nr 2 i te limity zmiany 

limitów dotyczą lat 2022-2023. Przy czym w zakresie 2022 to zarówno wydatki bieżące jak i majątkowe 

ulegają zmianie. Natomiast w roku 2023 tylko wydatki majątkowe. tabela dotycząca zadań to tutaj w części, 

moment 1131.13 wydatki na programy ze środków nie unijnych no bo jeżeli chodzi o te ze środków 

zewnętrznych to na dzisiaj. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie wiem, czy Pani Ela się coś nam odłączyła. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Nic nie słychać? Ja cały czas mówię. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Już słychać. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Słychać słychać. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Już słychać. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

To zmniejszyliśmy limity na selektywną zbiórkę odpadów o te 50 000 o 20 000 na udostępnienie i obsługę 

tak zwanego Pszok-a. W wydatkach majątkowych o 100 000 na projekty w 2022 tam jeszcze było 

zwiększenie o 2000 w wydatkach bieżących na wynajem lokali. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie Pani Lilu bardzo takich szczegółowych o 2000 to. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

I zostało dopisały zadanie o którym wcześniej mówiliśmy o zmianie jego nazwy i przesunięciem go z 

zadania jednorocznego do zadań wieloletnich to jest ta budowa przebudowa dróg gminnych Wolna, Wąska, 

Dolna, Rycerska, Poziomkowa oraz Dworkowa wraz z odcinkiem ulicy Opaczewskiej. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, to coś my rozmawiamy przy budżecie. Dziękuję Pani Lilu. 

Lilianna Kłos (Skarbnik Gminy Raszyn)  

Tak, tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja tu mam teraz pytanie do Pana Tadeusza Pawlikowskiego Przewodniczącego Komisji Budżetu o opinię w 

sprawie tej uchwały. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego w sprawie uchwały prognozy wieloletniej na 

lata 2022-2030 zaopiniowała projekt uchwały sześcioma głosami za. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusje. Kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos czy coś jeszcze potrzeba 

jest uzupełnić, wiedzę naszą. Nie widzę, żeby ktoś się tu zgłosił, przynajmniej tu na tym moim pulpicie, 



także rozumiem, że nie ma, nie ma chętnych do zabrania głosu. Zamykam dyskusję, przechodzimy do 

głosowania. Głosowanie w sprawie uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Raszyn na lata 2022-2030 z auto poprawkami. Kto z Państwa jest za przyjęciem tej uchwały? Kto z Państwa 

jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Prosimy o wyświetlenie Pani Olgo, jeżeli się odbyło 

głosowanie. Czternaście głosów za, przeciw 0, wstrzymujących się 6. Stwierdzam, że projekt, że uchwała 

została podjęta. Dziękuję bardzo. Zakończyliśmy sprawy budżetowe, przechodzimy, do pkt 11, uchwała w 

sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn. I to takich uchwał chyba będzie co 

najmniej dwie tak, ale załóżmy, jesteśmy pkt 11. Witam Pana Zbigniewa Tokarza, który rozumiem, będzie 

nam przynajmniej pokrótce zreferuje projekt uchwały. Bardzo proszę Panie Zbigniewie. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Dzień dobry, witam Państwa serdecznie. Dokładnie Panie Przewodniczący, będą to dwie uchwały w sprawie 

nadania nazwy ulic położonych na terenie gminy Raszyn. Pierwsza uchwała dotyczy miejscowości Falenty 

Nowe może spróbuję wyświetlić Państwu. Może mi się uda. No nic pewnie mi się nie uda, natomiast, 

Państwo macie w materiałach mapkę, jeśli chodzi o położenie tej ulicy. Dotyczy to działki 158/18 wyłożonej 

Falentach Nowych. Współwłaściciele tej nieruchomości zaproponowali następujące nazwy ulica Limby, 

Księżycowa, Królewska i Gwiaździsta. Ponieważ na terenie gminy Raszyn występuje już ulica Księżycowa 

w miejscowości Nowe Grocholice, oraz ulica Królewska w miejscowości Falenty Duże oraz Gwiażdzista w 

miejscowości Jaworowa, pozostaje jedna propozycja czyli ulica Limby. To tyle wiem, że komisja 

zaopiniowała pozytywnie to nazwę. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Zbyszku, tak bardzo pokrótce ta uliczka to odchodzi od którejś tych główniejszych z ulic, bo te nowe 

to. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Znaczy ta uliczka odchodzi dokładnie od ulicy Droga Hrabska jest to krótka uliczka o długości około 120 m. 

Tutaj w promieniu tej ulicy w okolicy są następujące nazwy jak Kwitnąca, Promienna, Czereśniowa, Na 

Wzgórzu no wspomniana Droga Hrabska, Apartamentowa, Willowa. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Tutaj nie ma jakiejś spójność, jeśli chodzi o nazewnictwo w tej okolicy. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Zwracam się do Pana Janusza Hofmanna, Przewodniczącego Komisji Planowania Przestrzennego o opinię bo 

rozumiem, że ta projekt tej uchwały był opiniowany na komisji. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Tak Panie Przewodniczący, Witam wszystkich bardzo serdecznie. Opiniowaliśmy na komisji, która się 

odbyła teraz w poniedziałek i tak jak powiedział Pan kierownik Pan Zbyszek Tokarz, że właśnie komisja 

jednogłośnie zaopiniowała projekt uchwały i została ulica Limby. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać 

w tej ,w tym punkcie głos? Sporo osób nam się tu nie wyświetla na ekranie, ale rozumiem, że wszyscy Radni 

nas słuchają. Na dyskusję na w programie Sesja nie widzę zgłoszeń. W takim razie zamykam dyskusję. 

Przechodzimy do głosowania. Pani Olgo bardzo proszę o przygotowanie głosowania. Rozumiem, że z 

propozycją komisji, czyli z nazwą Limby ustalimy. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, tak Panie Przewodniczący. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Głosowanie w sprawie uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn nazwa 

ulica Limby. Kto z Państwa jest za nadaniem takiej nazwy tej ulicy. Kto jest przeciw? I kto się wstrzymał? 

Bardzo proszę o wyświetlenie wyniku. dziewiętnaście osób jest za. Jedna osoba się wstrzymała. Przeciw 

zero. Stwierdzam, że projekt uchwały uchwała została podjęta. Przechodzimy do następnego punktu kolejna 

uchwała w sprawie nadania ulicy położonej na terenie gminy Raszyn. Panie Zbyszku, bardzo bardzo proszę o 

krótki.. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

Kolejna uchwała, Panie Przewodniczący, dotyczy również miejscowości Falenty Nowe chodzi o drogę 

wewnętrzną, która jest we współwłasności ...... dotyczy dwóch działek ewidencyjnych o numerach 53/16.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Coś się Pan zawiesza Panie Zbyszku. 

Zbigniew Tokarz (Kierownik referatu GNR)  

.......Wnioskodawcy zaproponowali następujące nazwy Porannej Rosy, Polnych Wiatrów i Dworska. 

Wszystkie trzy nazwy nie występują na terenie Gminy Raszyn, a w okolicy są takie nazwy jak Róży 



Wiatrów, Wichrowe wzgórza, Na Wzgórzu, Jaworowska, Cyraneczki, Grudzi, Chmielna. Tutaj komisja 

zaopiniowała pozytywnie nazwę Porannej Rosy z uwagi na podobnie brzmiące nazwy propozycja polnych 

wiatrów nie spotkała się z uznaniem Państwa Radnych. Jak również ulica Dworska i tutaj komisja 

zaopiniowała pozytywnie nazwę Porannej Rosy. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Zbyszku, ja rozumiem, że już teraz nie mam co Pana Przewodniczącego pytać o opinię, tak 

ale dla formalności bardzo proszę Panie Januszu, o przedstawienie. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo Panie Przewodniczący, no tak jak tu Pan Zbyszek powiedział wcześniej, komisja 

zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. Właśnie nazwa ulicy Porannej Rosy została i to było 6 osób za, 1 

się wstrzymała także, że pozytywnie zaopiniowana. Dziękuję bardzo. Poranna Rosa. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja tylko jeszcze od siebie dodam, że uczestniczyłem w tej komisji planowania też, chociaż nie jestem jej 

członkiem. Rozumiem że tu chodzi o drogi, jakby wewnętrzne prywatne, prawda, bo to. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Tak jak powiedziałem Panie Przewodniczący to jest droga prywatna. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bo wiem, że tam kwestia była podnoszona wcześnie na wcześniejszych komisjach, że nadanie nazwy ulicy 

tak czy rodzi jakieś pewne zobowiązania dla gminy w tym wypadku to nie wchodzi w grę, ponieważ są drogi 

prywatne przynajmniej na dziś. Także, żebyśmy to już tu wiedzieli. Kto z Państwa Radnych chciałby się 

ewentualnie. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Najbardziej Panie przewodniczący, tak jest. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Kto z Państwa Radny chciałby się w tej kwestii zabrać głos. Bardzo proszę o zgłoszenie się do przez e-sesję, 

jeżeli nawet komuś tam nie działa to bardzo proszę o podniesienie ręki, jak widzę. Nie widzę zgłoszeń w 

takim razie zamykam dyskusję. Przechodzimy do głosowania. Panie Olgo bardzo proszę o wyświetlenie nam 

głosowania. 

Olga Kazubek  

Przez Państwa dołączyła do Zuma Radna Kuran może byśmy kworum. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak bardzo proszę oczywiście, bardzo proszę o sprawdzenie kworum. Bardzo wszystkich Państwa Radnych 

bardzo proszę o to. Po prostu, żeby umożliwić Pani Radnej głosowanie. Jeszcze nie widzę Pani Radnej 

Henryki Koper, jest już. I jeszcze Pani Radnej Beaty Sulimy Markowskiej, Pani Beata, Pan Krzysztof 

Bentkowski jeszcze nam się nie wyświetlił. Panie Krzysztofie, jeżeli Pan gdzieś tam nas słyszy bardzo proszę 

o mocne potwierdzenie. 

Olga Kazubek  

Dobrze, mamy pełen skład Rady. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pełny skład. Dziękuję. Bardzo potwierdzam kworum. Przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę. Wszyscy 

Radni są. 

Olga Kazubek  

Nazwa ulicy Porannej Rosy, tak? 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, tak.  

Olga Kazubek  

Dobrze. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położenia na terenie Gminy Raszyn. Nazwa ulicy ulica Porannej 

Rosy. Kto z Państwa jest za podjęciem tej uchwały. Kto z Państwa jest przeciw? I kto z Państwa się 

wstrzymał? Już widzę wynik głosowania. Dwadzieścia jeden osób za, rozumiem że przeciw i zero jest zero w 

takim razie. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Dziękuję Państwu bardzo za udział w głosowaniu. 

Przechodzimy do kolejnej uchwały, uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów położonych we wsi Łady w Gminie Raszyn. Rejon ulicy Bakaliowej. Czy 

widzimy Panią Monikę, tak. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Tak jestem. Dzień dobry Państwu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę Pani Moniko o zreferowanie nam projektu tej uchwały. 



Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Dzień dobry Państwu. Uchwała ta dotyczy dwóch działek położonych w miejscowości Łady w rejonie ulicy 

Bakaliowej i ulicy Karmelowej. Są to działki o powierzchni 3000 m. Tak jak już powiedziałam u zbiegu 

ulicy Bakaliowej, Karmelowej, od strony zachodniej działka sąsiaduje z terenem placu oznaczone w 

istniejącym planie miejscowym. Teren tak jak wcześniej już tu powiedziałam teren, na którym położone są 

działki, objęty jest miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego i zgodnie z tym planem działka 

137/9 o powierzchni około 650 m znajduje się na terenie placu, natomiast pozostała działka w kształcie takiej 

literki odwróconej literki L znajduje się na terenie zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej z budynkami w 

zabudowie szeregowej przy takim zachowaniu konieczności lokowania usług właśnie na wzdłuż tego placu. 

Tutaj z uwagi na te parametry tej działki, kształt tej działki w październiku 2020 roku Państwo podjęliście 

uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu i zmiany przeznaczenia tego planu, docelowo pod 

zabudowę mieszkaniową, jednorodzinną. Sam projekt planu dosyć długo i szczegółowo Państwo 

dyskutowaliście na sesji w której podejmowaliście Państwa uchwałę w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu. Tutaj projekt planu zakłada przeznaczenie podstawowe jako zabudowę mieszkaniową 

jednorodzinną w formie wolno stojącej i w formie bliźniaczej z parametrami, które nawiązują do parametrów 

sąsiednich nieruchomości. Projekt planu został uzgodniony i zaopiniowany pozytywnie. Został wyłożony do 

publicznego wglądu w dniach od 14 października do 19 listopada 2021 roku. W trakcie składania uwag czyli 

do 3 grudnia nie wpłynęły uwagi w związku z czym nie ma konieczności ich rozpatrywania. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, Janusz Hofman. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Tu komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie i powiem jeszcze więcej, że nawet nie było dyskusji 

nie było dyskusji do projektu tej uchwały......... Ta dyskusja była prowadzona bardzo szczegółowo. To co 

powiedziała Pani Monika przed chwilą właśnie, że takie były tylko zmiany, takie można powiedzieć 

kosmetyczne, także nie było dyskusji jednogłośnie cała komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, skoro nie było wcześniej dyskusji to może teraz, tak 

podyskutujemy, bo nie ja tylko gwoli tak jakby upewnienia się Pani Moniko, Pani coś wspomina o placu. Co 

Pani ma na myśli plac, bo ja rozumiałem że to jest jakaś działka, tak a taka Pani mówi o placu. 



Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Teren placu to jest jeszcze raz udostępnię mapę. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Co znaczy placu? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Teren placu jest to działka 135/15 na której dopuszczone jest projektowanie miejsc parkingowych, 

dopuszczone jest projektowania zieleni urządzonej dopuszczone. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie tyle projektowanie co wykonanie, tak? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

No wykonanie, tak ależ oczywiście. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie bo słowo plac mnie jakby zaintrygowało, rozumiem tak o co tutaj chodziło. I teraz druga sprawa to jest, 

jakie powierzchnie tam, bo to jest rzeczywiście sama działka jest mała czy ta działka. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

To jest ten teren placu jeszcze wróćmy tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Już wiem co Pani miała na myśli chodzi mi o to teraz, jaka jest powierzchnia działki budowlanej, bo jak 

będzie to. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Powierzchnia działki budowlanej jest 1000 m na dzień dzisiejszy w tym projekcie planu jest 1000 m dla 

wolno stojącej zabudowy i 750 dla bliźniaka. Dla połówki bliźniaka, czyli dla jednego budynku w zabudowie 

bliźniaczej. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To ja już to wszystko zrozumiałem. Przepraszam dyskusja, otwieram dyskusję z Państwa pozostałych 

Radnych, ktoś się zgłosił. Zgłosiła się pierwsza Pani Beata Sulima Radna Beata Sulima Markowska, bardzo 

proszę Pani Beato. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dziękuję serdecznie, ja tego skoro nie było dyskusji to ja tylko chciałabym tak gwoli przypomnienia, bo 



oczywiście zgodziliśmy się na tą zmianę i tu nie było większych wątpliwości już na etapie, kiedy 

przygotowywaliśmy tę uchwałę przy przystąpieniu. Natomiast chciałam tylko zwrócić uwagę Państwu 

Radnym bo tego nie ma tutaj na tej mapce, że właśnie ta działka ten plac o którym mówi Pani Monika to jest 

taki teren rekreacyjny no z taką funkcją publiczną. Myśmy ten teren okroił właśnie po to, żeby tutaj 

właścicielowi dać możliwości wykorzystania tej działki w pełni bo faktycznie no byłą ta działka nie kształtna 

nie pozwalała mu na jej wykorzystanie. Jej tylko mówię o tym, dlatego żebyśmy Państwo wszyscy mieli w 

głowie, żeby bo to jest akurat specyficzna sytuacja tak trochę musieliśmy tutaj ustąpić ale żeby w przyszłości 

jednak nie pozbywać się takich miejsc, terenów, placów, które na których, jakby Państwo znacie naszą gminę 

nie ma aż tak dużo. Bo potem są trzeba szukać i albo lokować na tych miejscach które są dostępne. Czasami 

nie są one zbyt fortunne więcej ja i znajdują się takim w miejscach gdzie rzadko ktoś z tego korzysta albo w 

ogóle ich nie ma, więc ja tylko o tym mówię z tego względu, żeby jakby dalej nie posuwać się w tego typu 

działaniach. Tutaj akurat była wyjątkowa sytuacja .....I nie mam do czego wracać. Trzeba po prostu pójść 

mieszkańcowi na rękę, ale mówię tylko o tym, żebyśmy żeby po prostu jakby trzymali się tego, że, żeby 

jednak o takie miejsca zadbać. Zwłaszcza właśnie na takich terenach....... to się rozbudowuje i tego miejsca 

tam sporo jest. Więc nie róbmy takich rzeczy w przyszłości. To tylko taki taka drobna dygresja i dziękuję już 

nie mam nic więcej do dodania. Dziękuję uprzejmie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Kolejny Pan Marek Bańburski, Pan Radny Marek Bańburski się zgłosił. Bardzo proszę. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja mam pytanie, bo z tego, co zrozumiałem to działka ma być budowlana. Chciałbym się spytać, jaka jest 

szerokość tej działki i czy jest wyznaczony dojazd do końcowej, do końcowych budynków że tak powiem w 

momencie, jak to będzie wyglądać po wytyczonym dojeździe. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Moniko, Pani Moniko nie słychać Pani, jeżeli Pani to mówi, ale ja rozumiem, że to dopiero dojazd, 

będzie wyznaczany w momencie podziału tej działki geodezyjnego, ale bardzo proszę Pani Moniko. Tylko 

niech Pani sobie włączy mikrofon, o już. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Już, już tak bo tutaj kilka docelowo te dwie działki w tej chwili mają 17 m ma ta pierwsza, 6 m ma działka 3 

nie 3/19 tylko ta działka już Państwu mówię, ta która była pod plac, natomiast 17 m ma działka ta druga, 

która była działką budowlana, więc natomiast kwestia dojazdu, dojazd będzie wydzielony wzdłuż, 



najprawdopodobniej od strony ulicy Bakaliowej bo projekt planu dopuszcza dojazdy o szerokości 6 m w 

związku z czym, jeżeli mamy tutaj sytuację, kiedy 3000 mamy działki, w związku z czym no albo pewnie 

wyjdą dwie działki plus dojazd albo 1500 m pod zabudowę bliźniaczą, bo to będą dwie działki po 750 i 

reszta może zostać jako działka, wolnostojąca plus dojazd, tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Chciałbym usłyszeć, jaka jest szerokość działki w tej chwili? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Od strony ulica Bakaliowej 6 m +17, czyli 23. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrze dziękuję bardzo. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję ktoś z Państwa Radnych jeszcze by chciał, że tak powiem zabrać głos odnośnie tego, tego projektu 

uchwały. Ponieważ nie widzę to zamykam dyskusję i przechodzimy do głosowania. Pani Olgo bardzo, proszę 

o przygotowaniem. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części 

terenów położonych we wsi Łady w Gminie Raszyn, rejon ulicy Bakaliowej. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? I kto się wstrzymał? 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Przepraszam, jeszcze jeżeli mogę przepraszam, że 26 m łącznie bo tu ma więcej trochę. Przepraszam. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Zamknęliśmy dyskusję, głosowanie. Bardzo Pani Olga wyświetlimy? 

Olga Kazubek  

Jest wyświetlone, głosujemy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

No ale to ja już zagłosowałem, tylko o wyniki, a jeszcze nie zagłosowali wszyscy. 



Olga Kazubek  

Jeszcze Pan Radny Krzysztof Będkowski. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Krzysztofie, czy Pan nas słyszy albo widzi, Panie Krzysztofie? Wyświetlają się osoby, ale Pana 

Krzysztofa nie widzę. Panie Krzysztofie czy Pan nas słyszy? Nie. Stwierdzam tak, siedemnaście głosów za. 

zero przeciw, cztery osoby wstrzymujące się. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Dziękuję bardzo. 

Przechodzimy do następnego punktu. To jest pkt 14 dzisiejszych obrad. Uchwała w sprawie miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego części terenów położonych we wsi Falenty w Gminie Raszyn. Rejon 

oczyszczalni ścieków. Pani Moniko rozumiem, że rozpocznie nam referowanie tej uchwały, panie, bo tam 

miało być jeszcze że tak powiem, pamiętam ktoś się dodatkowo Eko Raszyn się pojawić, ale na razie nie 

widzę. Bardzo proszę Pani Moniko, o już widzę. Witam Pana Prezesa. Pani Monika, tylko jak będzie Pani 

mówiła, to niech Pani włączy mikrofon dobrze, bo sobie sama, bo my mam takie samoobsługowe urządzenia 

także. Nie słyszymy Pani?  

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Ok, już jest w porządku, tak? Słychać mnie? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Uchwała dotyczy działki 3/19 o powierzchni hektara. Położonej w miejscowości Falenty w bezpośrednim 

sąsiedztwie istniejącej oczyszczalni ścieków. Działka też ma tutaj kształt takiej literki L i w obowiązującym 

planie ta południowa część działki znajduje się w tzw. parkingu zielonym, natomiast wschodnia część działki 

znajduje się, są to tereny rolne. Działka nie jest położona, ani w otulinie rezerwatu nie jest położona w 

obszarze chronionego krajobrazu zgodnie z obowiązującym planem działka ta stanowi teren infrastruktury 

technicznej. Tutaj w związku z kiedyś planowanym planowaną lokalizacją punktu selektywnej zbiórki 

odpadów komunalnych, Państwo Radni podjęliście uchwałę w 2017 roku dokładnie 24 maja w sprawie 

przystąpienia do sporządzenia tego planu. I na podstawie tej uchwały został opracowany projekt planu. 

Został uzgodniony, zaopiniowany. Następnie z uwagi na rezygnację tej lokalizacji zawieszano prowadzenia 

prac planistycznych. Nie mniej jednak później pojawiła się decyzja o rozbudowie oczyszczalni ścieków w 

związku z czym wznowiono kontynuację tych prac. Wystąpiono do Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi, 

o uzyskanie zgód rolnych, a następnie wyłożono projekt planu do publicznego wglądu. Informacja o 



wyłożeniu planu została zamieszczona na stronie internetowej gminy na Biuletynie Informacji Publicznej. 

Została też takie ogłoszenie zostało wywieszone na tablicy ogłoszeń i w prasie lokalnej tutaj w tzw. tutaj 

akurat w tej sytuacji w Przeglądzie Regionalnym. Projekt planu jest zgodny z obowiązującym studium, tak 

jak powiedziałam, jest to teren infrastruktury technicznej. Projekt planu zakłada podstawową funkcję, jaką 

jest infrastruktura techniczna w zakresie wodociągów, kanalizacji i gospodarki odpadami. I takie 

przeznaczenie w przyszłości umożliwi rozbudowę tej oczyszczalni, która właściwie z uwagi na rozwój 

budownictwa na naszym terenie no będzie tutaj bez żadnego wątpienia kiedyś konieczna oczywiście nie 

wykluczone ile tych rozbudów jeszcze będzie, czy będzie to jedna czy będzie to kilka takich modernizacji. 

Natomiast w tej chwili, tutaj ważnym elementem jest zabezpieczenie terenu poprzez właśnie uchwalenie 

miejscowego planu. Projekt, plan tak jak powiedziałam zostały wyłożony. Został zaopiniowany, uzgodniony, 

uzyskano zgody rolne. Projekty został wyłożony. W trakcie wyłożenia, to znaczy od 27 grudnia do 

28 stycznia i 14 dni po czyli do 11 lutego nie wpłynęły żadne uwagi w związku z czym też nie zachodzi tu 

konieczność ich rozpatrywania. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Teraz ja muszę włączyć mikrofon. Dziękuję bardzo Pani Moniko. Bardzo proszę o opinię komisja Pana 

Przewodniczącego Jarosława Aranowskiego. Było to czy nie. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Janusz Hoffman komisja planowania. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie Pana Janusza Hoffmana planowania. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przepraszam, tak. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrze, dobrze nic się nie stało także, Panie Przewodniczący, komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie było pięć osób za i dwie osoby się wstrzymały. Także dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak pomyślałem o tej komisji, bo mówimy tutaj o tym terenie o rejon oczyszczalni, więc w takim razie 

otwieram dyskusję. Wiem, że na komisji była prośba, żeby się pojawił ktoś na sesji z EkoRaszyn.  

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący mogę wniosek formalny znaczy formalny no wniosek generalnie. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

A jest rzeczywiście Pan rzeczywiście się wyświetlił. Bardzo przepraszam, nie zauważyłem tego. Tak 

oczywiście bardzo proszę. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja bym po prostu znaczy to jest taki wniosek formalny, który nawet chyba nie musi być generalnie 

głosowany, bo to wynika jakby z ogólnie z tematu, który poruszamy. Chodzi mi po prostu o to, żebyśmy się 

pilnowali i żebyśmy rozmawiali o planach miejscowych, bo rozbudowa oczyszczalni jest tylko jakby 

późniejszym celem. Żebyśmy tutaj nie dyskutowali teraz o RLM. Czy ta oczyszczalnia powinna być w tym 

miejscu, również Pana Prezesa bym prosił, żeby jakby no też no nie zrobić tego debaty nie wiem jak długiej 

jest przewidziany takie spotkanie z Panem Prezesem dla wszystkich Radnych, jeśli chodzi o szczegóły 

dofinansowania, techniczne rzeczy, wszystkie te rzeczy będzie można usłyszeć na komisji, więc myślę, że 

tutaj tylko i wyłącznie musimy rozmawiać dosłownie o planach miejscowych, żeby nie przedłużać, to tylko 

taka prośba właściwie nie wniosek. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, moim zdaniem bardzo słuszne tak, bo rzeczywiście na dziś nie możemy że tak powiem już, 

jakby chodzić w szczegóły ewentualnej rozbudowy czy tym że ja tutaj cały czas się skłaniam do takiego 

pojęcia modernizacji tak bo raczej to się będzie skłaniało do modernizacji do ulepszania, tak, a jednocześnie 

z jakimś tam większy przepływem, ale do modernizacji. Ja nie wiem, czy Pan w tej chwili Pan Prezes będzie 

chciał zająć, ale chyba oddamy głos Radnym, mimo wszystko. Prawdopodobnie będą jakieś pytania, 

ewentualnie to wtedy, bo o samym planie, to rozumiem że na razie rozmawiamy o planie przynajmniej, 

próbujmy to do tego zawęzić. Zgłosił się pierwszy do dyskusji, Pan Andrzej Zawistowski. Bardzo proszę. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję, ja tylko krótko. Ponieważ plan dotyczy działki, której właścicielem jest Skarb Państwa, a jest ona 

w użytkowaniu wieczystemu Instytutu Technologiczno-Przyrodniczego w Falentach. Na komisji Pan Wójt 

powiedział, że kwestia pozyskania działki to jest kwestia rozmów z dyrekcją Instytutu więc chciałem tylko 

prosić o informacje, na jakim etapie są rozmowy pomiędzy Gminą Raszyna a instytutem w zakresie no 

przekazania nam tej działki. Dziękuję. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

ja odpowiadając tutaj trzeba zachować pewną kolejność. Na razie my nie mogliśmy rozmawiać, bo nie 

możemy rozmawiać, bo jeżeli nie uzyskany, że tak powiem odpowiedniej funkcji dla tej działki, to nam ta 



działka jest do niczego niepotrzebna. No proszę Państwa to jest taka sytuacja, że my oczywiście rozmowa z 

takich nieformalnych, czy też w rozmowach gdzieś tam będąc na jakieś uroczystości, możemy mówić, jak 

lata temu z dyrekcją instytutu jeszcze z Panem Dyrektorem Hadsą i z Panem Dyrektorem Borysem 

omawiałem tą sprawę w 2010 roku, czyli mniej wyjęcie nawet była taka chęć przekazania tej działki do dla 

gminy w formie pewnego rozliczenia. Ówczesne władze, jakby nie poszły tą drogą nie chciały jakby tego 

rozliczenia dokonać. Później już instytut takich ofert gminie nie składał i w momencie, kiedy działka uzyska 

odpowiednie funkcje wtedy my podejmiemy takie działania. No bo kupowanie gruntów rolnych czy też 

użytków zielonych czy innych elementów no na dzień dzisiejszy działka, którą chcemy jakiś sposób przejąć 

od instytutu no musi mieć odpowiednią funkcję, która będzie nam zezwalała i pozwalała na racjonalne 

wykorzystanie. W związku z tym jakiś finalnych rozmów w tej sprawie na dzień dzisiejszy instytut pewnie 

prowadzi. Historycznie były prowadzone takie rozmowy, no, ale w tym czasie też i dyrekcja instytutu się 

zmieniła, także to powiedzmy można tylko traktować jako rozmowy historyczne.. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Wójcie. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Historyczny czyli bieżących nie ma. Dziękuję 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie wójcie. Myślę, że to że, że to jest jakby działka we władaniu czy w własności Skarbu 

Państwa to, a cel jest przeznaczenie tego jest cel publiczny to chyba nawet może no ułatwić tą sprawę 

przejęcia tej działki nie wiem na jakich zasadach tak ale, ale może tak może to ułatwić. Dziękuję bardzo, 

kolejna osoba zgłoszona do dyskusji Pani Radna Beata Sulima-Markowska. Bardzo proszę o zabranie głosu. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Przewodniczący zanim ja zabiorę głos chciałabym oddać głos Panu Rafałowi Krupie jest 

zdaje się zalogowany do naszej e-sesji. Prosiła bym, żeby oddać mu głos a potem po nim zabiorę głos ja. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Kto to jest Pan Rafał Krupa bo chyba nam się przedstawi, bo nie bardzo rozumiem, czy to jest mieszkaniec, 

czy. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Oczywiście. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Słucham? 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Mieszkaniec. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Mieszkaniec tego rejonu tak? No jeżeli Pani rezygnuje z głosu. Bardzo proszę. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Nie rezygnuję ja zabiorę głos, no po Panu Rafale prosiłabym, żeby udzielić mu w tej chwili głosu. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę. 

Rafał Krupa (Mieszkaniec Gminy Raszyn)  

Dzień dobry Szanowni Państwo. Jestem mieszkańcem Raszyna od urodzenia. W tej chwili Falent Nowych. 

Zastanawia mnie jedna rzecz nie zostałem na komisji dopuszczony do głosu zastanawia mnie rzecz, 

ponieważ oczyszczalnia zaczyna być w sercu Gminy Raszyn, tak naprawdę pomiędzy Falentami a Raszynem 

i patrząc przyszłościowo inwestycja w oczyszczalnie w sercu Raszyna wydaje mi się w ogóle błędem i 

myślenie o rozbudowie w tym miejscu oczyszczalni mając tyle terenu w okolicy do wykorzystania wzdłuż 

np. autostrad gdzie mieszkaniówka tak naprawdę nie istnieje. Jedyna rzecz, którą wzdłuż autostrad możemy 

zrobić, to tak naprawdę hale lub takie rzeczy jak oczyszczalnie, więc to zostawiam pod rozwagę, ponieważ 

na komisji był temat rzucony, żeby w ogóle przenieść oczyszczalnie, to Wójt oszacował mniej więcej na 

dwukrotne koszty, ale jest jeszcze jedno rozwiązanie, czyli połowiczne i tą oczyszczalnie zostawić w tym 

momencie, tak jak jest. Znaleźć teren wzdłuż autostrady, gdzie można byłoby postawić częściowo załóżmy 

na początek część oczyszczalni, która by objęła nowe budownictwo załóżmy z okolic Słomina i Falent 

Nowych i w przyszłości rozbudowywać tą lokalizacje przenosząc powoli ze starej, a tu podejrzewam, że 

tereny że tak powiem jeszcze bardziej by zyskały nawet pod zabudowę mieszkaniową. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący tylko jedno słowo, bardzo proszę Panie Przewodniczący. Tutaj Pan mieszkaniec ten 

Pan przed chwilą który się wypowiadał powiedział, że nie został dopuszczony do głosu w czasie trwania 

komisji. Ja się z tym nie zgodzę wszyscy członkowie komisji, którzy byli i wszyscy mieszkańcy, którzy byli, 



jeżeli chcieli zabrać głos, każdy był dopuszczony. Także proszę tutaj nie wprowadzać całej Rady w błąd. 

Rafał Krupa (Mieszkaniec Gminy Raszyn)  

Dobrze, w aplikacji kliknąłem podniosłem łapkę. Dwie osoby trzymały łapkę w górę niestety nie otrzymałem 

głosu.  

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam bardzo, ja mówię wszyscy co chcieli zabrać. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Januszu tak ja byłem rzeczywiście nie słyszałem, żeby komuś odmówiono, odmówiono głosu. Być 

może jakieś techniczne tak, ale to tylko, jeżeli już to na tej zasadzie, że technicznie gdzieś się coś tam nie 

wyświetliło, czy ktoś nie było nie było takiego nie było takiego zamiaru, żeby kogokolwiek nie dopuścić. 

Kolejna zgłoszona osoba to jest Pani Radna Henryka Koper, bardzo proszę. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale przepraszam ja jeszcze miałam się odezwać po Panu Rafale. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To Pani się zgłosi tutaj kolejny. Tamten głos Pani oddała tak że bardzo proszę niech Pani kliknie.  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Nie przepraszam bo ja prosiłam Pana Panie Przewodniczący, że po Panu Rafale zabiorę głos i proszę mnie 

dopuścić do głosu. Bo tak prosiłam. Dziękuję bardzo Pani Henryko ja tylko chciałam powiedzieć, krótko.  

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ale nie zrezygnowałam z głosu chcę zabrać głos. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Beato na sekundkę Pani kliknie sobie tam i już będzie wszystko w porządku. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący ja powiedziałam byłam pierwsza zgłoszona powiedziałam że na chwilę oddaję głos 

Panu Rafałowi chce zabrać głos po Panu Rafale więc Pan się na to zgodził a teraz Pan puszcza inne osoby 

więc bardzo proszę o uszanowanie mojej prośby,no jednak chyba byłam pierwsza.  

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ja się zgłosiłam i jestem zapisana to w kolejności.  



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Radne no bardzo i naprawdę jedna będzie miała możliwość wypowiedzenia i druga nie ma naprawdę 

żadnego, żadnych ograniczeń żebyście Panie zabrały głos. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ale nie ulega wątpliwości Panie przewodniczący że Pani Sulima powiedziała w ten sposób jak mówi że 

udziela 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja generalnie, Panie Radny Szustak ja generalnie nie do końca się zgadzam z tym, że Radny dostaje głos i 

mówi ja ten swój głos oddaje. Bo przecież. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Ale nie oddała głosu ona tylko prosiła o argumenty jakieś. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Gdybyśmy oddawali, ja chciałem tylko naprawdę uporządkować pewne rzeczy. Żebyśmy ten sposób 

oddawali to moglibyśmy jeden, drugi, trzeci mieliśmy tak generalnie taką zasadę, że najpierw zabierają głos 

Radni, później mieszkańcy czy tam później sołtysi zwykle mieliśmy tak i później mieszkańcy, ale dobrze dla 

świętego spokoju. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ale ja nie oddałam głosu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Henryko niech Pani sekundkę zaczeka. Bardzo proszę niech Pani powie. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ja tylko krótko powtórzę to co powiedziałam na komisji i też chciałbym, żebyście Państwo to jakby sobie 

przyswoili. Oczywiście bardzo chętnie wysłucham Pana Mirosława Chmielewskiego, bo rozumiem, że chyba 

jest Pan Prezes Eko-Raszyn więc myślę, ..... Natomiast proszę Państwa co do samego planu oczywiście co do 

ogłoszeń słabo było to rozpropagowane. Podejrzewam, że zainteresowanie na etapie planów, jakby 

uzgadnianie tego planu było by większe gdyby było więcej zaangażowania właśnie w publikacje, nawet w 

Kurierze Raszyńskim prosiłabym tutaj prośba do Pani Moniki, aby stało się to normą żeby informacje o 

rozłożonych planach znajdowały się w Kurierze, nawet jeżeli ten numer się już dopiero co ukazał kolejny, no 

trzeba jednak mimo wszystko dać szansę. Nawet jak by to było parę dni do końca. Druga rzecz, jeśli chodzi o 

właśnie takie podejmowanie decyzji, troszkę bo mamy w tym do czynienia, i myślę że wątpliwości 



mieszkańców trzeba jakiś sposób rozwiać bo znowu jest sytuacja znowu ktoś taki, że podejmujemy decyzję o 

pewnej inwestycji czy ją nazwiemy budową czy my ją nazwiemy rozbudową czy modernizacją tak jak Pan 

Ostrzyżyk powiedział, no to jest jakaś ingerencja trwałoby w przestrzeni i ona będzie oddziaływała na 

mieszkańców tych którzy tam obok mieszkają mieszkają i to są poważne decyzje, które nie powinny być 

tylko ograniczone do samego wyłożenia planu i czekania na uwagi tylko powinny być podjęte szerokie 

konsultacje z mieszkańcami. O tym też mówiłam na komisji. Bo będziemy mieli krazus taki jak z tym 

domem komunalnym gdzie sąsiedni mieszkańcy jakby potem mocno protestowali mieli tutaj rację, że podjęte 

zostały decyzje poza ich głowami i bez ich zgody. I tutaj mamy bardzo bardzo podobną sytuację. I jeśli 

chodzi o oczywiście o taką ważną, rzecz już właściwie na sam koniec, to chciałabym i ja myślę, że Pan 

Prezes tutaj Eko-Raszyn zabierze głos, to nam to wyjaśni, ponieważ oczywiście nie mam co do tego 

wątpliwości, że rozbudowa czy przebudować czy w ogóle dobudowa, jakkolwiek to nazwiemy inwestycja 

oczyszczalni jest potrzebna, bo sami wiemy zresztą sama o tym mówiłam i sama o tym piszę, ile jest 

inwestycji deweloperskich..................., i że po prostu ta nasza oczyszczalnia niewydoi przy takim tempie 

rozwoju gmin, ale ja osobiście chciałabym mając po prostu, żeby mieć i podejmować decyzje świadomie i w 

pełnym tego słowa znaczeniu. I chciałabym tylko się dowiedzieć że tu się nie da a tu trzeba tylko po prostu 

chciałabym uzyskać i to się robi, to nie jest naprawdę..... Że tak powiem, pozyskać studium wykonalności 

projekt, gdzie właśnie są analizy innych obszarów i np........ Tu gdzieś jakieś wstępne koszty. To wtedy wiem 

że to jest przygotowane, że to jest rozeznane że naprawdę nie ma innej możliwości i trzeba myśleć, tylko i 

wyłącznie o tym miejscu. I pamiętajmy już na sam koniec to jest tak jak powiedział tu mój przedmówca Pan 

Rafał Krupa jesteśmy jest to centrum gminy, obok jest rezerwat są tereny zielone, właściwie cały czas się też 

to pomija bo jest to oczywiście poza tym obszarem otuliny, ale to nie pozostanie bez wpływu. Miejmy tego 

świadomość, Szanowni Państwo, ja osobiście nie będę przeciwna tej uchwale, ponieważ rozbudowa 

oczyszczalni jest potrzebna a tutaj nie możemy też rozłączyć 

Pana Aranowskiego rozłączyć dyskusję o tym planie że tu mówimy tylko o planie jeszcze nie jest to 

rozbudowane nie no bo to się jedno z drugim wiąże i dlatego dyskusje na ten temat będą się pojawiać, i nie 

ma szansy go rozdzielić. Ja uważam że po prostu do tego się trzeba nieco lepiej przygotować, bardziej 

angażować mieszkańców i więcej tutaj wyjaśnień wypowiedzi i zagwarantować bezpieczeństwo im i takie 

poczucie, że jakby nie będzie zagrożone ich i mieszkanie, to warunki w których żyją do tej pory, że one się 

nie pogorszą. To tyle mojej strony. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 



Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Czy ja mogę odpowiedzieć Panie Przewodniczący, tutaj na kilka kwestii Pani Radej? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

A jeżeli to jest jakieś bezpośrednio z tym związane, bardzo proszę. 

Monika Łachniak (Kierownik referatu UPP)  

Znaczy Szanowni Państwo, musi pamiętać o pewnej kwestii, że to jest dopiero etap uchwalania planu 

miejscowego, i ten miejscowy musi być zgodny ze studium. W związku z czym studium muszą być 

zarezerwowane tereny pod właśnie taką tego typu infrastrukturę techniczną i zgodnie z tym studium, które 

zostało uchwalone 2014 roku, a prace były właściwie od 2010 roku prowadzone, to właśnie w tym miejscu 

jest to największy teren przeznaczony pod infrastrukturę techniczną związaną z docelowym tak naprawdę 

docelowym rozbudową oczyszczalni ścieków. W związku z tym, jeżeli byśmy plan, jeżeli byście Państwo 

planowali w innym miejscu, już, pomijając kwestię technologiczne, lokalizację takiej infrastruktury to 

oczywiście wymagałoby to zmiany studium. Co do ogłoszeń w Kurierze Raszyńskim jeszcze to 

problematyczne ja to powiedziałam na komisji problematyczne jest zamieszczanie ogłoszeń w Kurierze 

Raczyński, ponieważ jest to miesięcznik. I tutaj to po pierwsze, wydłużyłoby całą procedurę po drugie, 

żebym ja zmieściła się w czasie, bo musiałabym z wielu z dużo większym wyprzedzeniem zamieszczać te 

ogłoszenia i mogło by się okazać że tak naprawdę zamieszczanie ogłoszeń o wyłożeniu planu nie wiem 

miesiąc czy dwa miesiące przed samym tym wyłożeniem, spowodowało by że część osób po prostu już 

nawet by nie pamiętała o takim wyłożeniu. Oczywiście przyjęłam tutaj do wiadomości Państwa wniosek na 

komisji i informację, że można zamieszczać na przykład takie krótkie informacje na w mediach 

społecznościowych. Tutaj na przykład na Facebooku Gminy Raszyn i to że tam nawet tutaj zostało, zostały 

przekazane na te ogłoszenia i takie informacje zostały przekazane co do obecnych wyłożeń. No i tutaj 

oczywiście, jak najbardziej możemy przekazywać Państwu takie informacje do biura Rady o takich 

wyłożeniach. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Pani bardzo. Ja myślę, że tak czy inaczej, jeżeli to nasz Kurier Raszyński nas to nic nie kosztuje. 

Jeżeli tylko się Pani uda, ...... chyba nie będzie wielkiego kłopotu. My go wydajemy, więc im więcej tych 

możliwości tym lepiej. Rzeczywiście tutaj była nawet propozycja padła kiedyś żeby ten system esemesowy 

wykorzystać też. I nie wiem jeżeli to jest dopuszczalne, chyba niewiele nas kosztuje skoro w tym systemie 

możemy codziennie dostawać 7 informacji, co się dzieje w TKR Raszyn to dlaczego akurat tego nie możemy 

też mi się wydaje tak, ale to już jestem, widzę, że Wójt chciałby zabrać głos, tak? 



Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Pan Panie Przewodniczący, jeszcze jedna, ja chciałbym tylko zabrać głos i tutaj. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tylko krótko bo Pani Henryka Koper. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja rozumiem tylko no Pani tutaj Beata Sulima Markowska dość długo mówiła, pomimo krótkiej wypowiedzi, 

która miały. Ja tylko powiem bardzo już zwięźlę. Nieprawdą jest, że ten stan rzeczy ta modernizacja, którą 

planujemy i ten układ przestrzenny, który jest zrealizowany sieci kanalizacyjne na terenie Gminy Raszyn jest 

nieprzemyślany układem. Otóż w 2010 roku, wtedy, kiedy gmina przystępowała do projektu, jakim była ta 

modernizacja całej infrastruktury wodno-ściekowej na terenie Gminy Raszyn. Tutaj te pięć kolejnych fraz, 

które były realizowane, było sporządzone zresztą bardzo drogi na ówczesne czasy dokument tego, co 

pamiętam, on kosztował kilkadziesiąt tysięcy złotych, tzw. studium wykonalności, jak również towarzyszące 

temu decyzję środowiskowe. Na podstawie tego studium wykonalności tych decyzji środowiskowych 

podjęto wtedy taką decyzję, żeby oprzeć powiedzmy ten system kanalizacji, czyli całej aglomeracji która jest 

niemalże identyczna, jaka jest w chwili obecnej cały układ aglomeracji oprzeć na jednej oczyszczalni 

ścieków, która ma wtedy przeszła dość gruntowną modernizację i w ramach właśnie tej modernizacji zamiast 

w ramach tej prawda tego porządkowania gospodarki wodno-ściekowej bo tak się nazywał cały projekt 

została przeprowadzona bardzo głęboka analiza w ówczesnym w czasie w 2010 roku. Oczywiście Państwo 

powiedzieć, że minęło tego 12 lat, ale trzeba wiedzieć, że no z taką perspektywą robi się i z takimi 

konsekwencjami, robi się tego typu inwestycje. To są Inwestycje długotrwałe, dalekosiężne, i które postępują 

za rozwojem danej przestrzeni, danego obszaru, danej aglomeracji, i tak to się że tak powiem stało. Ta cała 

aglomeracja to było dokładnie przewidziane miała być i ma być obsłużona przez tę jedną oczyszczalnię 

ścieków, która wtedy została tak jak tutaj Państwo pamiętacie na pewno większość z Państwa poddana w 

2010 roku poddana gruntownej przebudowie. To był pierwszy etap realizacji porządkowania gospodarki 

wodno-ściekowej w ówczesnym czasie, po czym nastąpiła budowa planowana budowa tych elementów, jeśli 

chodzi o sieć kanalizacyjną. Potem były realizowane kolejne fazy tego programu porządkowania gospodarki 

wodno-ściekowej, czyli faza druga, trzecia, czwarta aż do piątej, którą ostatnio dopiero kończyliśmy. Każda 

z tych faz większość przynajmniej tak jak ja pamiętam, chyba każda miała odpowiednie studium 

wykonalności, odpowiednie decyzje środowiskowe były wydawane, czyli tak powiem była wtedy również 

dyskusja społeczna, publiczna na tym etapie, bo te wszystkie decyzje środowiskowe no są że tak powiem 

powiązane z tego typu dyskusją z możliwością odwoływania się, wnoszenia swoich uwag et cetera. W 



związku z tym nie zgodzę się tutaj z Panią Radną, że to są jakieś nieprzemyślane kroki. Na podstawie decyzji 

która była wydana w 2010 roku cały system oczyszczania gospodarki wodno-ściekowej kanalizacji sanitarnej 

był oparty na systemie grawitacyjnym, którego że tak powiem celem końcowym który kończył się na 

oczyszczalni ścieków w Falentach. Tyle ode mnie także proszę tego, a że to trwało 12 lat, proszę Państwa tak 

wyglądają tego typu inwestycje, one po prostu trwają kilka, kilkanaście lat. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Wójcie. Przyspieszymy trochę sprawę. Pani Henryka bardzo jest już pewnie 

zniecierpliwiona. Pani Henryko czy Pani mnie słyszy Pani Radna. Bardzo proszę i dziękuję za Pani 

cierpliwość i ustąpienie miejsca koleżance? Halo, halo. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Wszystkim ja chciałam zwrócić uwagę, że.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Coś się Pani wyłączyło Pani Henryko. Proszę kliknąć, sobie ten głośnik, swój mikrofon, przepraszam u 

siebie. To jest taki czerwony ludzik na dole. Jakby Pani myszką go tam no to on się zwinie i wtedy będzie 

Panią słychać. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Właśnie ja chciałam wrócić do pomysłu Pana Wójta Libickiego, który zakupił dużą działkę na Wypędach 

pod oczyszczalnie. I to było takie dalekosiężne działanie, bo oczyszczalnia tu w Raszynie no tak jak Pan 

Rafał powiedział, jestem w samym sercu Raszyna i ta działka na Wypędach miało się tam wybudować nową 

oczyszczalnię ale Pan Wójt i Rada zmienili uchwałą plan na oczyszczalnie na innych plan i Pan Wójt chciał 

sprzedać tą działkę. Nie udało się sprzedać, bo tam formalne przepisy nie pozwoliły jeszcze przez dwa 

najbliższe lata prawdopodobnie też nie zostanie ta działka sprzedana. Może warto by było powrócić do tego 

pomysłu bo działka na Wypędach jest daleko od mieszkań ...... Raszyn i okolice Falenty, Dawidy, Łady 

rozbudowują się bardzo szybko, tym bardziej że teraz wszyscy, halo czy słychać mnie?  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, tak oczywiście bardzo proszę. 



Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Tym bardziej, że teraz wszystkie domy które są budowane są sprzedawanie praktycznie jeszcze przed 

wybudowaniem. Wszyscy chcą budować domy i kupować w naszej okolicy więc warto by było właśnie 

powrócić może do tego pomysłu oczyszczalni na Wypędach. Pan Libicki właśnie uważam, że dobrze zrobił, 

że zakupił tą działkę pod oczyszczalnie. Rada decydowała to w tej kadencji inaczej. Nie wiem, dlaczego a 

teraz mamy problemy. Tym bardziej, że obecna oczyszczalnia znajduje się przy rezerwacie, znajdowała się i 

znajduje się rozbudowa i dla nie wiem jak długo wystarczy taka oczyszczania, bo mieszkańców przybywa 

bardzo dużo. Dziękuję.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Chciałbym ustosunkować się ponieważ tutaj Pani Radna wypowiedziała kilka nieścisłości. Mówiąc bardzo 

delikatnie. Otóż nie kto inny jak w 2010 roku, kiedy Pani była już z tego, co pamiętam Radną, Gminy 

Raszyn, wtedy Pani zadecydowała m.in. i że ma być system kanalizacyjny kanalizacji sanitarnej Gminy 

Raszyn oparty na jednej oczyszczalni ścieków w Falentach. Wtedy był tworzony, Pani operuje nazwiskiem ja 

też będę operował wtedy Wójtem, był Wójt Rajkowski i Pani taką decyzję podjęła w ramach funkcjonującej, 

działających wtedy Rady Gmin. Proszę to zwrócić to pod uwagę i w momencie, kiedy my decydowaliśmy o 

takim czy innym przeznaczeniu gruntów na powiedzmy Wypędach, to trzeba powiedzieć, że cały system, 

który był budowany grawitacyjny, był wybudowany pod oczyszczanie ścieków już w Falentach. Ta decyzja 

była w roku 2000 no nie wiem 2019 w związku z tym to też decyzja, gdzie z punktu widzenia 

technologicznego nie można było wybudować tej oczyszczalni ścieków, ponieważ nie odwrócimy biegu 

ścieków w kanałach grawitacyjnych, gdzie ścieki po prostu zgodnie z przyjętym prawda prawem grawitacji 

są przenoszone w kierunku oczyszczalni ścieków w Falentach. I ta decyzja zapadła w 2010 roku. Proszę 

zajrzeć do dokumentów. Proszę to zweryfikować i proszę zweryfikować, również swoje sądy na ten temat. 

Nie było czegoś takiego, że my albo przynajmniej od roku 2011, kiedy ja objąłem stanowisko, wtedy już 

oczyszczania ścieków była po modernizacji i układ był już zaprojektowany pod tą oczyszczanie ścieków w 

ramach porządkowania gospodarki wodno-ściekowej, na którą zresztą Gmina Raszyn została dość duże 

wtedy przynajmniej obiecany dofinansowanie. Tak to wtedy wyglądało, to była pierwsza faza tego. Także 

proszę Pani, myli się Pani że my że tak powiem zmieniliśmy koncepcję, którą była, jeśli chodzi o ilości i 

sposób oczyszczenia ścieków w Gminie Raszyn. Został on zmieniony w 2009 albo 2010 roku już dokładne 

nie pamiętam i było to jeszcze w kadencji kolejnej po Wójcie Libickim, wójta Rajkowskiego, czyli te 

zamierzenia wójta Libickiego, budowy drugiej oczyszczalni ścieków, wtedy były ewidentnie zmienione. 

Mało tego sam, Wójt Liwicki zmienił te te ten sposób myślenia bo zawnioskował mimo wcześniejszego 



kupienia tej działki w Wypędach, zawnioskował za systemem, tym, który później był zgłoszony do 

porządkowania gospodarki wodno-ściekowej.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Za jego kadencji, a później przez całą kadencję wójta Rajkowskiego od kolejnych 4 lat była realizowana ta 

koncepcja przygotowana odpowiednie wnioski i projekt. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję tak tak czy inaczej rzeczywiście nawet, gdybyśmy wrócili do tej możliwości budowania drugiej 

oczyszczalni, to modernizacja tej i tak jest konieczna, tak w moim przekonaniu, bo nim się zbuduje drugą, 

prawda poza tym no tutaj ja rozumie modernizacja, czyli będą nowe technologie. Dziękuję bardzo, 

przechodzimy dalej do dyskusji. Pan Przewodniczący Jarosław Aranowski 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo, ja chciałbym tylko zwrócić uwagę część już Wójt powiedział, tak, że cały układ 

zbierający rurociągi są w Raszynie pod tą oczyszczalnię konkretną robione. Ja chciałem zwrócić uwagę 

jeszcze na jeden aspekt. Po pierwsze, najwięcej, czy właśnie jedyne jakieś uwagi, jakie usłyszałem przed 

komisją od mieszkańców, były obawami o to że, tam będzie PSZOK. Na komisji mieszkańcy zostali 

zapewnieni że tego PSZOK-u nie będzie bo to zbyt cenna działka w cudzysłowie nawet na to, żeby 

przeznaczyć na taki śmietnik. Dziś widzę, że już niema dyskusji o PSZOK-u, ale pojawia się dyskusja o 

przeniesieniu oczyszczalni. Proszę Państwa ta oczyszczania powstała w roku no nie wiem w którym została 

odda do użytku, ale była budowana na początku, ale w pierwszej w połowie lat dziewięćdziesiątych, 

ubiegłego stulecia. Jej wtedy jak gdyby uciążliwość była dużo większa niż jest w tej chwili, ponieważ w 

między czasie została zmodernizowana. Kolejna modernizacja spowoduje, że jakby mimo zwiększenia 

przepustowości ta oczyszczania nadal będzie, jakby zmniejszać się jej uciążliwość dla samych mieszkańców 

którzy mieszkają w okolicy. Chociażby tak jak w tej chwili jest dużo mniej wozów asenizacyjnych, które 

przywożą tam ścieki. Kiedyś prawda w Gminie Raszyn, kiedy nie było tak rozległej sieci kanalizacyjnej, 

masa gospodarstw musiała mieć szamba przydomowe i no trzeba było to wybierać i wożono to w większości 

do oczyszczalni w Falentach. Dziś ruch samochodów jest zdecydowanie mniejszy. Oczyszczalnia została w 

ramach projektów o którym mówi Pan Wójt już poprawiona. Zostanie jeszcze poprawiona, rozbudowana, 

oczywiście też tak, ale to czy tak naprawdę ona stamtąd nie zniknie. Tak naprawdę, czy dzisiaj możemy 



oczywiście nie uchwalić tych terenów, ale to nie spowoduje jak gdyby modernizacji oczyszczalni. Ona nadal 

będzie musiała być zmodernizowana, tylko być może innym projektem, troszeczkę w inny sposób i nadal 

będzie obsługiwać. Niestety, ale całą gminę, ponieważ tak jak tutaj poprzednicy mówili, no przysłowiowa 

woda pod górę nie popłynie i trzeba byłby zrobić przepompownie, zmieniać układy rur. Dosłownie wszystko. 

Tak jak wspomniałem, oczyszczalnia została wybudowana w latach dziewięćdziesiątych, decyzja zapadła 

zaraz na początku lat dziewięćdziesiątych po zmianie jak gdyby zmianie samorządu w Polsce. Wtedy nie 

było tam w okolicy wielu domów. No przykro mi, to mówić, ale każdy kupując dom w okolicach 

oczyszczalni czy działkę pod budowę domu w okolicy oczyszczalni no chyba wiedział, że obok jest 

oczyszczania. Trudno teraz za dziesiątki milionów czy nawet setki przebudowywać cały układ kanalizacyjny 

w gminie, żeby się pozbyć tamtej oczyszczalni. Ja mieszkam taki przykład w Dawidach Bankowych, tak z 1 

strony w odległości nie wiem mniej niż kilometra mam trasę S2. Z drugiej strony za chwilę w odległości 

mniej niż kilometr, będę miał trasę S7. Oczywiście ruch też wzmożony. No przepraszam bardzo, generalna 

dyrekcja nie zmienił układ trasy w tej chwili bo mi się to nie będzie podobało. Taką decyzję podjąłem tam 

mieszkam. I tutaj jakby apel do Państwa wszystkich, którzy, jak gdyby teraz no uważają, że, no ta 

oczyszczania będzie budzić jakieś znaczy ja rozumiem że to będzie budzić lęki, tak, natomiast czy uważają 

państwo, że ona będzie nie wiem jeszcze bardziej uciążliwa. Myślę, że będzie mniej, co do uciążliwości 

może się chyba wypowiedzieć też Pan Przewodniczący Sławomir Ostrzyżek, który mieszka w obliczu i 

chyba też zna, jak gdyby wielu mieszkańców, którzy tam mieszkają. W związku z powyższym no nie ma 

jakichś uwag nie ma jakiś skarg do gminy na uciążliwość tej oczyszczalni. Komisja nie dostała takich 

informacji nigdy w związku z powyższym wydaje mi się, że nie jest to nie wiem jako uciążliwe, jest to coś, 

co jest do przyjęcia. Dlatego apeluję do państwa, żeby jednak no przyjąć tą uchwałę, chociaż to wcale 

niekoniecznie ma jakiekolwiek znaczenie dla rozbudowy samej oczyszczalni. ja myślę że ona i i tak będzie 

rozbudowana, właściwie modernizowana, tak jak mówił Pan Sławomir Ostrzyżek. To tyle, dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

O budowie to nawet nie samorząd decydował, znaczy pewnie zgodził się, ale w ogóle te oczyszczalnie to 

wybudował nie wiem, czy państwo wiecie, Instytut, tak. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak jest. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Potem dopiero to później przejął już, jakby nie gotową tak, ale zaczątki tej oczyszczalni, ale w pierwszej 

kolejności to budował do Instytutu, a później to co Pan Wójt wspomniał, były pewne rozliczenia nakładów i 



tak dalej. Widzę że tu Pani Beata Sulima Markowska ad vocem Pani Beato może tak tylko krótko bardzo 

proszę bo nam się to strasznie wydłuża. Tak pani Henryka. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Ja tylko króciutko. Bo ja chciałam tylko powiedzieć jedną Pan Aranowski, Ja oczywiście rozumiem każdy 

ma swoje zdanie, a Pan trochę naciąga, bo nikt z mieszkańców nie mówi o tym, że ma to być zlikwidowana 

ta oczyszczalnia tylko po prostu obawiają się jej rozbudowy i uciążliwości którą ta rozbudowa za z sobą 

będzie generowała. I myślę, że mają do tego prawo tak i jakby z tego względu, natomiast tak na początku 

była mowa w PSZOK-u, temat ucichł i nagle dostaliśmy informację o rozbudowie oczyszczalni więc też 

proszę zrozumieć, że nie jest to łatwe do zaakceptowania, a poza tym zmiana planu no właśnie znowu mamy 

sytuację, zmieniamy plan a potem coś zrobimy nad głowami mieszkańców. Wracam cały czas do tego 

tematu, bo uważam że. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jezu ile razy można. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Zgłosił się tu też Pan Aranowski, tak bardzo proszę ad vocem. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ad vocem tego co Pani powiedziała. No, może ja źle usłyszałem, ale mieszkaniec któremu Pani oddała głos, 

pan Rafał wyraźnie mówił o przenoszeniu takich oczyszczalni tej oczyszczalni czy takich oczyszczalni w 

rejonie tras. No no sorry tak słyszałem. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, słuchajcie Państwo naprawdę bardzo proszę, jak jakieś konkretne wypowiedzi. Pani Henryka, Radna 

Henryka Koper bardzo proszę bo widzę jest zgłoszona, tak czy to jest jakieś stare zgłoszenie. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jest wniosek formalny, Panie Przewodniczący. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W tym momencie.  

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Oczyszczalnia w Falentach nie będzie miała mocy przerobowych w nieskończoność. Osiedla się 

rozbudowują, powstają co raz to nowe osiedla warto by było pomyśleć właśnie nie sprzedawać tej działki na 

Wypędach tylko przeznaczyć się z powrotem pod oczyszczalnię dla nowych osiedli, które będąc z tamtej 



strony powstawać. Ta jest i będzie ale moce przerobowe w nieskończoność, nawet po rozbudowie nie będą 

się rozrastać, bo tam nawet i nie ma miejsca, żeby rozbudowywać ją w nieskończoność. I Panie Wójcie, 

apeluje o to, żeby tej działki na Wypędach nie sprzedawać tylko zacząć myśleć o nowej oczyszczalni. 

Dziękuję, jak nie w tej kadencji, to w przyszłej kadencji bo naprawdę nasz teren zostanie sypialnią dla 

Warszawy. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo, dziękuję. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To tym bardziej proszę Pani tylko jedno słowo, jedno zdanie to tym bardziej, proszę Pani wbrew pozorom 

oczyszczanie ścieków, która będzie oddalona czy osiedli bardzo daleko. Akurat w Wypędach, no jest 

planowana najmniejsza ilość jakichkolwiek zabudowy mieszkaniowej, głównie to będzie zabudowa 

logistyczna, usługowa, natury komercyjnej tego typu, ale to już abstrahując od tego, ja myślę, że proszę 

Państwa pierwsza podstawowa rzecz, jest to przewidywana tylko modernizacja. Nie chciałbym bo tutaj 

oczywiście słyszę już takie fachowe wypowiedzi na temat. Czy ona przejmie czy nie przejmie, jaką ilość. My 

mamy do tego, było tutaj robione pewne rozeznanie i do ilu, że tak powiem tych przysłowiowych RLM 

możemy zwiększyć możliwości pracy tej oczyszczalni o tym bardzo chętnie bym powiedział pewnie Pan 

Prezes Mirosław Chmielewski, jeżeli Państwo będziemy chcieli to proszę, je ewentualnie jemu oddać, oddać 

głos, ja powiem, tylko jeszcze jedną sprawę, że modernizacja tej oczyszczalni jest z korzyścią dla 

mieszkańców okolicznych domów, dlatego że ona zapewni im odpowiedni komfort w nowoczesnej 

technologii, która tam będzie wprowadzona. Te systemy będą zmodernizowane i one będą odpowiadać 

standardom najnowszym standardom które teraz obowiązują. Proszę Państwa większym że tak powiem 

problemem, może być ta oczyszczania ścieków, jeśli ona nie będzie modernizowana bo w pewnym 

momencie może rzeczywiście stworzyć jakieś no niedogodności, czy jakie oddziaływanie na okoliczne 

tereny. Jeśli ją zmodernizujemy, to tylko z korzyścią dla okolicznych mieszkańców, którzy będą mieli 

komfort mieszkania przy nowoczesnym zakładzie zabezpieczającym i bezpieczeństwo i porządek. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze dziękuję. Panie Wójcie. Tutaj widzę zgłosił się Pan Tadeusz Pawlikowski z wnioskiem formalnym. 

Panie Tadeuszu, nie wiem czego dotyczy ten wniosek, ale chciałbym, żeby mimo wszystko skoro żeśmy tu 

Pana Prezesa zaprosili, żeby miał możliwość wypowiedzenia. Proszę bardzo panie Sławku, Panie 

Przewodniczący. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie wiem czego dotyczy, jeżeli dotyczy zamknięcia tematu. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jeżeli dotyczy tego tematu o którym tu rozmawiamy to, proszę bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Prezesie Mirosławie niech Pan nam tutaj właściwie wszystko juz padło. Ja nie wiem, co jeszcze wiele 

można dodać, co można dodać ale był Pan o to poproszony zarezerwował sobie Pan czas krótko bardzo 

krótko od tej modernizacji i bardzo proszę.  

Mirosław Chmielewski  

Dziękuję bardzo, za zaproszenie i powie tak. Oczywiście tu powiedziano już wszystko i możecie Państwo 

jako Radni, a jesteście widzę tutaj dobrze zorientowanymi Radnymi dyskutować na temat nowych 

rozwiązań. Natomiast to rozwiązanie jest. Jego nie zmienimy i prawdą jest, że to, co dziś jest przedmiotem 

rozmowy to jest tak naprawdę wyjściem naprzeciw mieszkańcom. Tutaj było powiedziane, że ten proces, 

który ma nazywany jest modernizacją i w części rozbudową mniej więcej to jest tak w projekcie nazwane. W 

wielkim to stopniu ma zabezpieczyć naszych mieszkańców przed tymi efektami, o których się tutaj przed 

chwilą wypowiedzieliśmy. Największym tutaj takim straszakiem dla ludzi jest tzw. uciążliwość odorowa. 

Jednym z podstawowych elementów planu, jakich tutaj właśnie dotykamy jest wybudowanie prawdziwej 

instalacji zagospodarowania osadów, bo to one są głównie źródłem tych odorów, o których mówimy. I Jeżeli 

by się to udało to zaraz Państwu przedstawię tutaj informację jaką otrzymałem będąc tutaj pierwszego dnia 

już na tym stanowisku, że najważniejszym obowiązkiem przedsiębiorstwa jest zadbanie o to, aby cały system 

funkcjonował sprawnie. Jest dla nikogo też tajemnicą szczególnie dla Państwa Radnych, że system pracuje 

już lat kilkanaście, prawda od modernizacji minęło już z poro z 10 lat. No i trzeba rozmyślać o tym, co tu 

zrobić. Zaraz Państwu przedstawię taką zbiorcze opracowanie, które było no urodziło się w odpowiedzi na 

zapotrzebowanie. Otóż od roku osiemnastego samorząd w pełnej świadomości podjął działania zmierzające 

do procesu, który będzie miał za zadanie właśnie modernizację tej oczyszczalni. I głównie tu chodzi o 

modernizacji części tzw. biologiczno-hydraulicznej pompy, które są dzisiaj stosowane do pierwszego 

zagospodarowania osadów już pracują nieprzerwanie, proszę zobaczyć ze one pracują non stop przez 365 dni 

w roku bez przerwy. To Nie ma tam 5 minut przerwy, bo można było się liczyć z jakąś katastrofą, no więc 

trzeba przewidzieć modernizację części mechaniczno biologicznej, czyli tej, która służy do pompowania, 

oczyszczania z tych wstępnych z kratek i piasku, bo to są główne elementy, które w pierwszym etapie są od 

odseparowywane, a drugi element to jest obsługa biologiczna. I powiem tak w roku osiemnastym nastąpił na 



świecie pewien przełom w technologii. Natomiast jest kilka rozwiązań, co może przy okazji, ponieważ dziś 

oczywiście, poszliśmy mnie o krótkie zwięzłe wystąpienie to powiem tak że, już jesteśmy na etapie 

wdrażania modernizacji nowego rozwiązania, które zwiększy wydolność, tak zwaną biologiczną. No w 

ostateczności, gdy trafi do nas taka ilość osadów, odpadów, która jest oczywiście wynikiem no wiadomo, 

czego zabudowy coraz większej, intensywniejszej my tego nie powstrzymamy to się nie da. Te grunty na 

terenie Gminy Raszyn są z uwagi na to, że są tak blisko centrum kraju i centrum stolicy są niemożliwe do 

pozostawienia niezagospodarowane, więc tu sami, podejmując uchwałę o przystąpieniu do zmiany planu 

tego przedmiotowego odcinka Państwo już mieli wszyscy na ten temat informacje, że jest to wymagane i 

dzisiaj przedstawię Państwu, co było w koncepcji w każdej. To jest działka przedmiotowa tutaj za takimi 

niebieskimi liniami od przedstawiona działka 3/19, która jest przedmiotem planu. To jest jeden z wariantów. 

Były trzy warianty. Każdy z tych wariantów modernizacji procesów biologiczno-chemicznych oraz 

dostosowania naszej możliwości przerobu tej oczyszczalni do przerobu odpowiadającego 6000 m³ na dobę 

dzisiaj wartość obliczeniowa tzw. naszej oczyszczani to jest 4500 i ona jest bliska już takim zbilansowaniu że 

tak powiem czasami jest to 4200 na dobę, czasami ponad 5. To jest wartość obliczeniowa, natomiast dzięki 

tym działaniom, które już częściowo wdrożyliśmy. Mamy tutaj pewną bezpieczeństwo, jeżeli chodzi o 

biologię, ale nie jest to proces takie jedno jednodniowy. Jak sami wiemy cały proces rozwoju naszej gminy to 

nas mnie to cieszy, bo jestem mieszkańcem też tej gminy, że ona się rozwija jest procesem ciągłym i nie da 

się powiedzieć, że w dniu dzisiejszym zamykamy zawory dla nowych mieszkańców i odpowiadamy 

wszystkim nie dziękujemy nie będziemy obsługiwać was, więc każda z tych koncepcji przewiduje powstanie 

jeszcze jednego dodatkowego elementu, Otóż dzisiaj nie mamy na oczyszczalni żadnego nowoczesnego 

rozwiązania, które służy nowoczesnej gospodarce osadowej. One są zaznaczone tutaj jako ZKF albo jak 

powiększę Państwu, proszę zobaczyć, to się nazywają, o za bardzo, chwileczkę. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Prezesie ale ja mówiłem o krótko to znaczy krótko. Ja nie wiem, jak będziemy podejmować w ogóle 

decyzję o budowie oczyszczalni czy tam modernizacji, może wtedy w te szczegóły wejdziemy w tej chwili. 

Mirosław Chmielewski  

To dobrze, to teraz powiem tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jest konieczne czy nie konieczne. 



Mirosław Chmielewski  

Powiem tak że, w każdym przypadku, jeżeli się zdecydujemy na w przyszłość na rozwiązania 

proekologiczne, te, które zlikwidują właśnie uciążliwości odorowe-zapachowe oraz zabezpieczą przed 

ewentualnymi katastrofami, wymagają trochę przestrzeni i ta przestrzeń w każdym przypadku no jest myślę 

oczekiwana i bardzo proszę Państwa, żeby się o to się nad tym się pochylili, zgodzili, bo jak widzę po 

dyskusji bardzo świadomej, nie ulega wątpliwości, że nasz rejon, nasza gmina będzie się rozwijać, a jeżeli 

wykonamy te zadania zmierzające do zmniejszenia tych uciążliwości to nawet dzisiaj wiemy, że nie jest ona 

uciążliwa, ale w przyszłości mogę zabezpieczyć tutaj zapewnić tych mieszkańców, którzy się obawiają 

właśnie te uciążliwości, że ona będzie wielokroć mniejsza, naprawdę to jest rozwój nauki i techniki wymaga 

zastosowania,no ale jest duże prawdopodobieństwo, że się nie zmieścimy na tej działce 3/5 kilku hektarowej 

i zabraknie trochę. A tutaj nie ma no nie ma innej możliwości, więc jeżeli Państwo zdecydują się, żeby 

zagospodarować ten teren, przewidzieć go do zagospodarowania w ten sposób to będzie wyjście na przeciw. 

Tylko tyle. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

O bardzo dziękuję. Jasne, że jeżeli nie będziemy wprowadzać rozwiązania, to tylko proekologiczne i te które 

będą mniej uciążliwe, dla mieszkańców o innych tutaj w ogóle być mowy chyba być nie może. Panie 

Tadeuszu. Pan zgłosił wniosek formalny. Bardzo proszę. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, ponieważ ta dyskusja już trwa od dwóch godzin i tych wyjaśnień. Tu zresztą Pan 

Prezes Eko Pan Mirosław Chmielewski nam to wytłumaczył, już tak w tej chwili naprawdę dosadnie i gdzie 

możemy rozbudowywać tą oczyszczalnie. Stawiam wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. Przejście do 

głosowania projekt uchwały. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Pani Olgo bardzo proszę o przygotowanie głosowania tego wniosku a potem ewentualnie 

później drugiego. Pani Olga nasz słyszy, prawda bo jakoś tak nie widzę Pani Olgi, ale rozumiem że nas 

słyszy. 

Olga Kazubek  

Tak, tak już przygotowuje wniosek. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały. Kto 



z Państwa Radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał?  

Olga Kazubek  

Jeszcze nie oddala głosu Pani Radna Teresa Senderowska. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Radna Teresa Senderowska nas słyszy czy ma jakieś problemy może z oddaniem głosu? Pani Tereso, 

Pani Radna Teresa Senderowska czy nas słyszy? Halo, ale jest tak zalogowana, tak? 

Olga Kazubek  

No właśnie nie ma. Teraz szukam nie ma jej w Zumie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie ma nawet,tak? Dobrze w takim razie zamykamy głosowanie. Bardzo proszę o podanie wyników. 

Czternaście głosów za, trzy przeciw i trzy wstrzymujące. Wniosek uzyskał akceptację. Pani Olgo bardzo 

proszę o przygotowanie głosowania nad projektem uchwały. Proszę Państwa ja przed samym głosowaniem 

dodam, że my nie głosujemy w tej chwili o to czy jak będzie rozbudowywana czy jak będzie modernizowana 

i tak dalej tylko uchwalamy plan, tak? Ta dyskusja rozumiem, że później, jaki zakres tego będzie przede 

wszystkim trzeba pieniądze na to będzie zdobyć to jest chyba najważniejsze. Wyświetliło nam się 

głosowanie. Uchwała w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego części terenów 

położonych we wsi Falenty w Gminie Raszyn, rejon oczyszczalni ściegów. Kto z Państwa Radnych jest za 

podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Czy wszyscy oddali głos 

Pani Olgo? 

Olga Kazubek  

Brakuje głosu Pani Radnej Teresy Senderowskiej. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem, że jej nie ma w tej chwili, tak? 

Olga Kazubek  

No tak.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jeszcze sekundkę poczekajmy. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jeżeli nie ma to się nie doczekamy. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem nie ma. Zamykam głosowanie. Proszę o wynik. Czternaście głosów za, zero przeciw i sześć 

wstrzymujących, nieobecna jedna osoba. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. Dziękuję Państwu bardzo. 

Czy Państwo, jakoś potrzebują nie wiem jakieś przerwy czy to jeszcze dużo punktów zaraz momencik bo ja 

tak. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Możemy pięć minut zrobić albo sześć. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jakieś słyszę głosy, czy przepraszamy potrzebna przerwa czy? 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, już nam dużo nie zostało. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Zbliżamy się do końca. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, tak do brzegu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem że nie robimy przerwy. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przechodzimy do kolejnego punktu to jest punkt numer 15 uchwała w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia 

zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody. Rozumiem, że to będzie nam referowała Pani Monika. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Tak dobry wieczór Państwu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dobry wieczór. 



Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Zarząd Powiatu Pruszkowskiego zwrócił się do organu o podjęcie uchwały zezwalającej na przeprowadzenie 

prac pielęgnacyjnych pomnika przyrody, jakim jest Aleja Hrabska w miejscowości. Falenty. Prace te by 

obejmowały 56 sztuk drzew z gatunku Jesion Wyniosły. Zgodnie z ustawą o ochronie przyrody prace 

wykonywane na potrzeby ochrony przyrody, uzgadnia się z organem ustanawiającym daną formę....... w tym 

przypadku Rady Gminy. Do wniosku Zarząd Powiatu Pruszkowskiego przedłożyły opinię dendrologiczną, w 

której były określone zakres prac. Zakres ten prac wskazany jest w § 2 uchwały zabiegi pielęgnacyjne na 

pomnika przyrody będą przeprowadzone. Termin jest wskazany do końca br. przez firmę specjalistyczną 

mającą doświadczenie w pielęgnacji drzew starszych oraz uznanych za pomniki przyrody i legitymującym 

się wieloletnim doświadczeniem. I oczywiście prace powinny być w taki sposób przeprowadzone, aby nie 

doszło do zniszczenia gatunków chronionych występujący w obrębie Aleji pomnik przyrody, tak? I prace to 

po prostu zwiększą stopień bezpieczeństwa zarówno dla mieszkańców jak i ruchu drogowego. Dlatego 

podjęcie tej uchwały jest zasadne. Dziękuję ślicznie. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękujemy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Pani Monika. Czy ta uchwała była przez jakąś komisję rozpatrywana? 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Tak. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę Panie Przewodniczący?  

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, uchwała była przedmiotem obrad komisji i komisja rekomenduje wysokiej radzie przyjęcie tej uchwały. 

Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Czy ktoś z Państwa chciałby Radnych zabrać w tej, w tym temacie 

głos. Nie widzę tutaj osób zgłoszonych. Ja tylko jedno słówko, bo akurat na tej alei codziennie jestem w 

tygodniu chyba dwa albo trzy drzewa kolejne się wywróciły podczas tych wichur. Proszę Państwa jakie to 



jest wszystko, że tak powiem chodzi dendrolog sprawdza pół roku, później przyjeżdżają, by te opisują te 

wszystkie drzewa, a te drzewa codziennie spadają. Ja nie wiem, jacy to fachowcy są, a nam że tak powiem 

zleca się uchwalenia uchwały, żeby broń Boże jakieś tam gałązki nie uszkodzić, czy coś takiego. W tym 

tygodniu dwa ogromne drzewa. Mam zdjęcia zresztą sam interweniowałem w powiecie, żeby natychmiast 

przyjechali to zabrać, bo bardzo niebezpieczne. Wczoraj znowu kolejne wysłałam SMS bo kolejne drzewa po 

prostu lecą za chwilę spadną, ale to jest wszystko jednak trochę wolno idzie. A dziękuję bardzo, przepraszam 

że pozwalam sobie na takie zamiast zająć prowadzeniem, ale dziękuję bardzo. Nie widzę dalej głosu, 

zgłoszonych osób do zabrania głosu osób, wiec przechodzimy do głosowania. Bardzo proszę Pani Olgo, tak. 

Uchwała w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych pomnika przyrody. Kto z 

Państwa jest za podjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję Państwu bardzo. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Czy tam nie powinno być w tytule tej uchwały adresu tego pomnika przyrody? 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Zgodnie z wytycznymi Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska, no właśnie ta uchwałą w takiej formie 

powinna brzmieć a treść sentencji tej decyzji dopiero określa nam, gdzie powinno o jaki pomnik przyrody 

chodzi. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To znaczy, ja rozumiem że Pani nam to wcześnie powiedziała, to chodzi o kilka drzew znaczy kilkanaście, a 

nawet dziesiąt w Aleii Hrabskiej , tak słowo się mówi pomnik, ale to jest jako. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Tak § 1 mówi tak o jaki pomnik przyrody chodzi i w jaki miejscu. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ale tu rozumiem że Panu Radnemu chodziło o to, żebyśmy dobrze to podjęli, żeby to, rozumiem żeby 

należało wpisać że to dotyczy Aleji Hrabskiej w Falentach. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

No to mi chodziło właśnie, żeby w tytule tam dopisać że to.  

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Ale tak jak powiedziałam to mówię są to wytyczne Generalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska tak, że po 

prostu takiej treści powinny być ogólnikowo a po prostu sentencja uchwały już określa szczegółowo. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W treść uchwały jest to wskazane. Dobrze, dziękuję bardzo. Przechodzimy do kolejnego punktu, że tak 

powiem naszych obrad. Uchwała w sprawie. 

Olga Kazubek  

Nie, nie, nie jeszcze nie skończyliśmy głosowania. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie skończyliśmy, Ano tak bo jeszcze nie znałem wyniku. Przepraszam. 

Olga Kazubek  

Jeszcze nie wszyscy Radni oddali głos. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To proszę powiedzieć o których Radnych mamy. 

Olga Kazubek  

W tym momencie już tylko Pani Teresa Senderowska, której nie ma. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jej cały czas nie ma, tak? Rozumiem, tu nie wyświetla mam się więc, bo gdyby miała problem z e-sesją to by 

tu by przynajmniej była. Dziękuję bardzo. Dwadzieścia osób za, zero wstrzymujących, zero przeciw. 

Nieobecna jedna, brak głosu, jednego głosu brak, tak. Dziękuję stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Dziękuję bardzo. 

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Uchwałą w sprawie. Kolejny punkt 16 uchwała w sprawie przekazania skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Warszawie, kto to będzie nam tę skargę też rozumiem Pani Monika, tak?  

Monika Marszałek (Kierownik referatu OŚGK)  

Nie Pan Szymon Salach. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

A Pan Szymon Salach. Witam Pana Kierownika. Bardzo proszę o krótkie zreferowanie nam tego projekt 

uchwały. Panie Szymonie nie słyszymy Pana, czy Pan jeszcze nas słyszy? Proszę kliknąć sobie na ten 

czerwony ludzik. 



Szymon Salach (Kierownik referatu ROK)  

Teraz mnie słychać? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

O już teraz tak 

Szymon Salach (Kierownik referatu ROK)  

Dobra, zepsute słuchawki najprawdopodobniej. Szanowni Państwo, a wiec tak. Pismem Prokuratura 

Okręgowa w Warszawie wydział 6 sądowy skierowała skargę na uchwałę w sprawie regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Raszyn. Skargę do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w 

Warszawie. W skardze wyszczególniono 8 punktów które dotyczą zastrzeżenia. Ogólnie rzecz ujmując 

zarzucono naruszenie prawa, to jest wykroczenie poza kompetencje ustawowe przy uchwalaniu tegoż 

regulaminu. I w konsekwencji prokuratura zawnioskowała do WSA o stwierdzenie nieważności zaskarżonej 

uchwały w całości. Teraz zgodnie przepisami prawa jest obowiązek przekazania tej skargi, uchwały do WSA 

jednocześnie z zamieszczeniem odpowiedzi organu na skargę. W odpowiedzi na skargę został przygotowane 

właśnie do każdego z punktów pewna odpowiedź. A także, niezależnie od tego, iż nie zgadzamy się z tymi 

zarzutami, ponieważ ten ze regulamin był poddany sprawdzeniu wojewody przed opublikowaniem my 

uważamy, że nie popełniliśmy tam na etapie uchwalania błędów. Tym niemniej jako, że są tak jak inne 

zarzuty też pojawiła się to jest jakby aktualna linia orzecznicza sądów, która wskazuje że rzeczywiście jest 

pewne ryzyko, że ta uchwała przy najmniej w jakiejś części może zostać uchylona więc w odpowiedzi na 

skargę po pierwsze, wnieśliśmy oddalenie skargi skarżącego w całości ewentualnie wskazaliśmy też z 

ostrożności procesowej o stwierdzenie nieważności uchwały w tylko zakwestionowanych fragmentach. 

Ponadto załącznikiem do odpowiedzi jest taka propozycja, tak to nazwijmy propozycja projektu zmiany 

regulaminu utrzymania czystości i porządku w gminach, która ma na celu wskazać, rzeczywiście będziemy 

próbowali zastosować te się do tych zastrzeżeń które wniosła prokuratura no i ta uchwała już będzie później 

poddana pracom już w przyszłym tygodniu na posiedzeniu Komisji Ochrony Środowiska będzie kolejny etap 

prac nad tą uchwałą. Także wnoszę o przyjęcie uchwały w całości. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo.Czy któraś z komisji to opiniowała? 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak moja Komisja Ochrony Środowiska. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę.  

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo Komisja Ochrony Środowiska pochyliła się nad tym tematem. Myślę, że bardzo 

poważnie. Dyskusja była bardzo merytoryczna i taka naprawdę rzeczowa. W obecności Pani Prawnik. 

komisji rekomenduję Państwu Radnym przyjęcie tej przedmiotowej uchwały. Natomiast moja prośba jest 

taka, ponieważ my tak naprawdę nie możemy tego nie przekierowywać, natomiast musimy tą uchwała de 

facto podjąć. Natomiast co do samego, samych zmian w regulaminie, częściowo Pani Prawnik, je już jak 

gdyby obrobiła i one są znaczy inaczej. Pani Prawnik, Pani Mecenas zgodziła się z częścią różnych naszych 

uwag. Została jej przedstawiona w tej chwili uchwała, projekt uchwały z uwagami, które zostały już jak 

gdyby uznane przez Panią Mecenas za słuszne. Miała się jeszcze zastanowić nad częścią. Nie wiem czy się 

zostawiła, ale jest na etapie jakby prac nad tą uchwałą. Umówieni jesteśmy że na komisji, która odbędzie 2 

marca w środę bezpośrednio po wspólnym posiedzeniu Komisji Rolnictwa Ochrony Środowiska i Porządku 

Publicznego i Komisji Planowania Przestrzennego i Inwentaryzacji. Szacunkowo myślę, że około godziny 

osiemnastej bo tam będziemy wspólny temat Pani Prawnik, zgodziła się że również będzie na jednej i na 

drugiej komisji. Tak zostanie na drugą komisję, będzie można spokojnie w obecności Pani Prawnik, jeszcze 

jakieś uwagi. Ta uchwała zostanie do Państwo wysłana, jeżeli jeszcze jej nie ma w materiałach, to znajdzie 

się tam jutro rano. I także moja prośba jest, żeby tutaj teraz, jakby nie dyskutować na temat samego 

regulaminu i jego zmian. Tylko ewentualnie przekierowanie skargi to do sądów także tutaj tylko tyle. 

Dziękuję bardzo.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To tak bo w tej chwili rzeczywiście tego regulaminu nie mamy przed sobą i nie możemy o tym wiele 

rozmawiać. Ja tylko mam takie pytanie, czy rzeczywiście, bo tutaj rozumiem, że obiecujemy coś, tak? Czy ta 

obietnica wystarczy, a nie sama uchwała, prawda, ja wiem, że spieszymy się z tym, bo nas termin obejmuje a 

uchwały nie mamy, tak no nie mamy bo jeszcze nad nią pracujemy. Nie ma uzgodnień, rozumiem też, ale.  

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Znaczy no tutaj, jakby gwarancji nie mamy. Natomiast liczymy na to, że jeżeli chodzi proszę Państwa, 

podobnie przy w skardze np. że jakaś uchwała ktoś z Radnych napisze, czy ktoś z mieszkańców wniosek do 

wojewody o uchylenie, tak, jeżeli my, zanim wojewoda rozpatrzy taką uchwałę, my ją zmienimy na, tyle, że 

ona satysfakcjonuje osobę, która skarżyła i wojewody później to zwykłe wojewoda, jak gdyby nie uchyla 

tego tylko się przychyla do tego, żeby tak było wiec tutaj jak liczymy na podobny efekt, tak, żeby nie trzeba 



całego regulaminu od początku uchwalać. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie w dyskusji?Nie 

widzę tutaj u siebie zgłoszeń. Rozumiem, że nie ma. W takim razie Pani Olgo zamykam dyskusję. Pani Olgo 

proszę, o przygotowanie głosowania, przejdziemy do głosowania. Uchwała w sprawie przekazania skargi do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęcie takiej 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam, Panie Przewodniczący. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak? 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale chcąc oddać głos dotknąłem nie tym palcem, że tak powiem co trzeba i boję się, że jest w zmienionym 

mój wynik głosowania. Czy możemy to powtórzyć, ewentualnie proszę uznać mój głos za. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Olgo, jak to tam Pan Bańburski się pomylił czy się nie pomylił. 

Olga Kazubek  

Powiem tak, głosowanie nie zostało zakończone, więc mogę je anulować i rozpoczniemy od nowa. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak bardzo proszę bo jeszcze nie ma wyników. Także bardzo proszę jeszcze raz głosowanie. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja również. Przepraszamy Państwa. Jeszcze raz odczytam. Uchwała w sprawie przekazania skargi do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie. Kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tej 

uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Pani Olgo czy mamy coś? Już wynik, 

wszyscy zagłosowali. 

Olga Kazubek  

Jeszcze trzy głosy. Pani Radna Henryka Koper, Pani Radna Kuran-Kalata, i Pani Teresa Senderowska, której 



nie ma cały czas. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To ja rozumie Pani Senderowskiej nie ma, a te dwie Panie, Pani Henryka i Pani Agata, Pani Radna Agata 

Kuran. Pani Radna Henryka Koper czy Panie na słyszą? Jakoś mogą potwierdzić to swoje głosowania. Jest 

jakiś problem. 

Jarosław Aranowski (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Radna Kuran-Kalata już oddała głos. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Mam problem z głosowaniem ale jestem za. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Okej, proszę Pani Olgo o odznaczenie jeżeli tego technicznie się nie da zrobić i proszę o wyświetlenie 

wyników głosowania. Dwadzieścia głosów za, przeciw zero, wstrzymujących się zero i jeden brak głosu. 

Dziękuję bardzo, stwierdzam, że uchwała została podjęta. Przechodzimy do kolejnego punktu to jest punkt 

17 uchwała w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn na rok 2022. 

Rozumiem, że projekt czy plan przedstawi nam przewodniczący tej komisji Pan Ryszard Kowalczyk. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Dzień dobry Państwu, witam wszystkich Komisja rewizyjna na posiedzeniu w dniu 20 stycznia przyjęła 

następujący plan pracy komisji rewizyjnej na rok 2022. Punkt pierwszy analiza i ocena sprawozdania z 

wykonania budżetu gminy za rok 2021 wraz ze sporządzeniem wniosku do Rady Gminy w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Raszyn. punkt drugi kontrola w Centrum Kultury Raszyn w zakresie 

wykonania zaleceń pokontrolnych komisji rewizyjnych zawartych w protokóle pokontrolnym z dnia 

2 grudnia 2021 roku. Przypomnę tutaj Państwu, że protokół ten został przyjęty przez Radę gminy. Punkt 

trzeci, kontrola finansowa świetlicy środowiskowej Świetlik w Rybiu pod względem legalności, 

gospodarności i celowości wydatków w latach 2018 2021. Komisja rewizyjna przyjęła plan pracy 

jednogłośnie. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak dziękuję, dziękuję, Panie Przewodniczący. Rozumiem, że tutaj nikt tego nie opiniował bo to jest wniosek 

komisji. Otwieram dyskusję, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tej kwestii w tym punkcie 

głos?Zgłosił się Pan Radny Andrzej Zawistowski, następnie Pan Krzysztof Będkowski bardzo proszę o 

zabranie głosu Pana Andrzeja. 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. Zgłaszam wniosek o rozszerzenie planu pracy, komisji rewizyjnej o punkt, który brzmi. Kontrola w 

przedszkolu nr 3 Wyspa Skarbów w Raszynie w zakresie realizacji polityki antymobbingowej oraz 

organizacji zajęć dodatkowych. Myślę, że w świetle projektu uchwały, którą Państwo otrzymali uzasadnienie 

całkowicie zbędne. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Panie Radny Andrzeju Zawistowski ja niekoniecznie, jakby uważam, że w tym momencie 

może taki punkt można w każdym momencie wprowadzić bo tak wyprzedzamy przed przyjęciem protokołu 

prawda z waszej kontroli. Ten protokół będzie dopiero prawda Rada go przedyskutuje i zatwierdzi rozumiem 

że tam nawet w tym protokole są jakieś wnioski odnośnie właśnie, żeby się tym komisja zajęła, bo tak jak jak 

sobie przypominam, ale gdy była właściwa zachowana kolejność, najpierw tamten prawda a później to. A to 

w każdym momencie rzeczywiście można wprowadzić także no ale to jest tylko moje zdanie. Kolejna osoba, 

która zgłosiła się do zabrania głosu, Pan Radny Krzysztof Bentkowski. Bardzo proszę. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Przewodniczący, Szanowna Rado. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Przeproszono na chwileczkę Panie Przewodniczący ja muszę wymeldować się że tak powiem z sesji i 

chciałbym uprzedzić że już będę w tej chwili obecny. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panu bardzo Panie Radne. Dziękuję za informację. 

Wiesław Szustak (Radny Gminy Raszyn)  

Do widzenia. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Do widzenia. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrze to kontynuuje. Panie Przewodniczący, Szanowna Rado na początek też podzielam tę uwagę, 

ponieważ ja czytając tak bogaty materiał który spłynął wczoraj mówię teraz o placówce przedszkole 

rzeczywiście tam są pewne przynajmniej zaakcentowane, niewłaściwości przynajmniej tak się przedstawia 

ten materiał, które rzeczywiście bym tutaj był skłonny, no wymagają wejścia jeżeli Rada tak zdecyduje 

zbadania rzetelnego poprzez swoją komisję służącą kontrola, więc Komisji Rewizji. Natomiast rzeczywiście 



dzisiaj też się z tym zgodził, gdy tak naprawdę nie z nami całości nie mamy pełnej wiedzy i być może zakres 

jeszcze trzeba będzie doprecyzować. Myślę, że to będzie najrozsądniejsze, co Pan Przewodniczący Ostrzyżek 

powiedział, byliśmy po prostu poczekali do momentu pełnej wiedzy i wtedy zdecydowali, jaki zakres, a teraz 

być może to ma być przesłany materiał do Komisji Rewizyjnej, Komisja Rewizyjna wypracuje ten zapis, ale 

to się dzieli tak tylko co do tego, co do tej wypowiedzi tego wniosku pierwszego. Króciutko chciałem się 

odnieść do programu i do punktu, który z kolei próbowałem konsultować z Panem Przewodniczącym 

Ryszardem Kowalczykiem co do CKR-u. Ja, który sami Państwo wiecie jestem z absolutnie stoję na 

stanowisku, byśmy starali się, jeżeli gdzieś istnieją rzeczywiste faktyczne niewłaściwości czy 

nieprawidłowości, byśmy się starali to korygować czy usuwać. Chciałbym nie do końca do końca jestem 

przekonany, do co pewne mechanizmy, które teraz powstał, co do CKR że z roku na rok już drugi raz jest 

jakby kontrola kontroli, czyli wyników kontroli. Tu czytając wykładnie prawne i opinie też instytucje wyższa 

tu jest Panie Ryszardzie Przewodniczący 

pewna wątpliwość może budzić, którą zresztą zgłaszał, no ma prawo tak jak będzie miała prawo, Pani 

Dyrektor placówki oświatowej czy przedszkola i oczekujemy też i chcemy znać znać te konkretne 

wytłumaczenia czy konkretne dane. Tak samo tutaj każdy ma prawo wedle prawa, które chcemy stosować 

opartego na prawie rzymskim, że dwie strony modły się wypowiedzieć i w tej sytuacji rozumiem, że tutaj jest 

dla mnie pewna taka nie do końca jasność, dlaczego bo, o co mi chodzi, że z roku na rok możemy nakręcać 

tę kontrolę i tutaj tu jest ta wątpliwości, ona też wynika mówię z wykładni prawnych, które czytałem, bo 

jeżeli są zalecenia to one są do wykonania. My tego oczekuję, tylko teraz jest pytanie, sam sobie zadaję, czy 

my możemy ciągle, jakby sprawdzać, czy one są wykonane, czy nie służy temu w tym wypadku właściwy 

organ, jakim będzie Wójt, Burmistrz, czy ktokolwiek inny, zawiadujący urzędem i tutaj tylko taką mam małą 

wątpliwość. Rozumiem, że ten zakres jest ściśle wynikający z zapisu z zaleceń. I on nie jest duży to trzeba 

przyznać, tam są drobne rzeczy dotyczące regulaminu, ale dotyczący istotnej sprawy, którą uznawaliśmy na 

początku za niewłaściwe, że gdzieś tam jakaś osoba uczestniczy w kierowaniu zespołem ludzi, a powiedzmy 

nie powinna być, bo do tego jest zawsze tylko powołany dany dyrektor czy kierownik i to zostało proszę 

Państwa jakby dzięki naszym jakimś tam postawię to zostało można powiedzieć usunięte i teraz to jest ta 

moja wątpliwość, dlaczego ja to mówię, Panie Przewodniczący i Szanowna Rado, mówię to do dlatego że 

bardzo pragnę, żeby nigdy nie było nawet takiego najmniejszego cienia, że ktoś np. w jakimś chęci 

odgrywania się czy pokazywania z mocy . 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Coś Panie Krzysztofie, się Pan zawiesił. 



Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, czy ja mogę. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja mam ad vocem. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To jeszcze Pan Krzysztof niech dokończy, momencik a jeszcze, Panie Krzysztofie Pan skończył? Nie chyba 

Krzysztof nie słyszymy cię.  

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Niektórzy, mnie? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Już teraz tak dopiero, ale to nie było, przerwa była. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Niektórzy nie chcą merytorycznie rozmawiać, chcieli to jak schować w tym, czy ktoś się odgrywa czy działa 

w emocjach. Bardzo mi zależy, żebyśmy my zawsze starali się tak być tacy w tym względzie niezwykle w 

jasnej postawie, że upominamy się o usunięcie niewłaściwości a nie ma cienia jakiś... Druga sprawa, że ja to 

właśnie taką przyjąłem postawę i myślę, że tak wynika z naszej roli i rady i samorządności ze staramy się 

stwarzać jak najlepsze warunki dla mieszkańców. W każdej dziedzinie poprzez różne instytucje. I to jest 

nadrzędne i nie chciałbym, żeby żadna instytucja nie czuła się na muszce i przez to, żeby nie było tam 

jakiegoś takiego paraliżu działania że powiedzmy jest coś, co przeszkadza w dobrej atmosferze w dobrym 

działaniu. Na przykład porównam znów z placówkom przedszkola. Gdy czytam ten raport ten to tak 

naprawdę, gdyby nie końcowe pewne konkluzje, to można by powiedzieć, że strach posłać dziecko do 

przedszkola największego w Gminie Raszyn. Źle pracują wychowawczynie w ogóle nie ma opieki nad 

dziećmi, jest strasznie, nie to że fatalnie jest strasznie. Taka myśli, takie odczucie się rodzi gdy czytamy ten 

materiał. Na końcu jest taki zapis że dotyczy to jakiegoś jakiejś tam setnej części, prawda i to jakby od razu 

wywraca, wywraca moc tych zarzutów, ale gdy czytamy cały materiał, to ktoś przeczyta, ktoś się na słucha i 

powiedz, nie broń Boże nie do tego przedszkola. Mówię to właśnie po to, żebyśmy zawsze pamiętali, że 

wszystkie nasze działania, które mają służyć usunięciu wad czy korekt służyły. Jednak zawsze jak najlepszej 

działalności w najlepszej atmosferze każdej z placówek. I tu powstała ta moja pewna małą wątpliwość, którą 

się też z państwem podzieliłem. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie Ryszardzie tu Pan Andrzej Zawistowski jest zgłoszony, ad vocem 

wcześniej rozumiem też do tej samej wypowiedzi, więc zachowajmy tą kolejność, dobrze? Bardzo proszę 

Panie Andrzeju. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Powiem, tak. To co Państwo przeczytali w uzasadnieniu do projektu uchwały to jest ustalenie komisji w 

zakresie mobbingu również. Pracowała pięćdziesiąt dni. To nie jest tak że strzeliliśmy z palca nic na to nie 

poradzimy, że takie rzeczy dzieją się w przedszkolu, a teraz powiem Panom Panie Radny Ostrzyżek, Panie 

Radny Będkowski, jeżeli byłoby jakiekolwiek najmniejsze podejrzenie że jest stosowany mobbing w 

stosunku do Panów żon, córek, matek, to co by panowie powiedzieli, poczekajmy miesiąc może pół roku. No 

niech sobie pocierpią jeszcze nic się nie stanie. Cierpienie uszlachetnia. Zrobiliby Panowie wszystko to, żeby 

natychmiast wyjaśnić tę sprawę. Wstyd mi na Panów wypowiedź że sprawę mobbingu traktujecie tak 

lekceważąco. Tam cierpią matki, a wy sobie pozwalacie na stwierdzenie, poczekajmy sobie albo 

samobójstwem się skończy, będzie fajnie będzie pogrzeb, co? Proszę poważnie, podejść do tego tematu. 

Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, nie to. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący słowa nie powinny tu paść. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

My przede wszystkim, my przede wszystkim nie znamy tak naprawdę oficjalnego stanowiska, znaczy Rady, 

tak? Bo tutaj nie opiniowaliśmy tego projektu. Niektórzy go nawet na oczy nie widzieli. Jestem pewny Panie 

Andrzeju, że wielu jeszcze Radnych nawet go nie przeczytało. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Sławku? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Prawda i tu nie ma poza myśli Pan przecież to wyście byli kontrolowali, jeżeli już był jaki prawomocny 

dokument, to tam już powinien wejść no nie wiem, jeżeli nie z urzędu Wójt, to ktoś inny, żeby tą sprawę co 

kolejna komisja w tym zrobić, bo przecież nasza komisja równie ma, duże uprawnienia i wcale na pewno nie 

poczekajmy nie. 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Komisji ma zupełnie inne uprawnienia. Jeżeli Państwu nie zależy na wyjaśnieniu sprawy mobbingu i 

godzicie się na to, żeby ludzie dalej cierpieli, proszę bardzo, zagłosujcie przeciwko mojemu wnioskowi. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pan Przewodniczący, proszę głos na krótko. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju Zawistowski proszę naprawdę nie obciążać nas nie wypowiedzianymi słowami.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Manipulować. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pan to bardzo potrafi, żeby za chwilę odwrócić. My ani ja ani Pan Przewodniczący Ostrzyżek nie 

powiedzieliśmy, że nie chcemy by tam weszła Komisja Rewizyjna, tylko po, jakby poparłem wypowiedź 

Pana Przewodniczącego Sławomira Ostrzyżka, że w obecnym etapie prac Komisji Skarg która Jeszcze 

oficjalnie nam nie złożyła materiału, bo to czyni jak Pan sam na początku powiedział Przewodnicząca 

Komisji Skarg i Wniosków. Ten proces absolutnie będzie pewnie szybko trwał i my żaden z nas nie 

powiedział, że nie chcemy reagować. Tylko chcemy się oprzeć na pewnym materiale i zakres ustalić wtedy 

zakres którym ma zająć się Komisja Rewizyjna ustalić przez Radę Gminy. Tylko to powiedzieliśmy, więc 

proszę nie mówić, że my nie chcemy zajmować się sprawą bo to jest wielka nieuczciwość i przykręcenie do 

góry nogami. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie powiedziałem Szanowny Panie Krzysztofie, tego że nie chcecie. Powiedziałem, że chcecie zwlekać 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Mówił Pan tak. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Z podjęciem decyzji. Komisja zakończyła swoją pracę. Szczególnie. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Przecież nie jest złożony materiał, nie jest złożony materiał przez Przewodniczącą komisji. 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Otrzymał Pan pełen projekt zaopiniowanego pozytywnie przez komisję projekt uchwały z uzasadnieniem, 

więc proszę teraz nie szukać kwestii proceduralnych dostałem, nie dostałem, bo przed chwilą Pan powiedział 

że się z tym zapozna więc wie Pan jaka tam jest sytuacja. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, tak ja przeczytałem, bo czytam prawie każdy materiał. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

No i patrzy z ..... 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pewnie, Panie Andrzeju, Panie Przewodniczący proszę prowadzić obrady. Nie powinniście nawet tak 

dyskutować.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Proszę Panowie to wy. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

To ostatnie tylko ostatnie zdanie. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Został przeze mnie złożony wniosek Panowie zadecydujecie zgodnie ze swoim sumieniem. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Może ja chciałbym usłyszeć, ja chciałbym usłyszeć w tej chwili głos Pana Przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej Pana Ryszarda Kowalczyka, zarówno w tej sprawie jak i w innych, tam, które wcześniej zgłaszał, 

jak aby chęć zabrania głosu. Bardzo proszę Panie Ryszardzie. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Ja chciałam odpowiedzieć Panu Krzysztofowi Będkowskiemu, bo jestem zdziwiony zupełnie jego 

wypowiedziom, ale odniosę się do tego, że przyjmowany był z kontroli protokół pokontrolny i wtedy 

wszelkie uwagi można było zgłosić. Uwag nie było, protokół został przyjęty, a teraz komisja nic tutaj innego 

nie kontroluje, tylko, jeżeli powiem otwarcie, o co chodzi, jeżeli zatrudnia się wolontariusza, to chyba 

najwyższy czas przy dwóch kontrolach, żeby w regulaminie. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale to nie o to chodzi przecież nie ten temat jest. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Ryszardzie to nie ten temat. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja nie zgłaszałem Ryszardzie nic do protokołu, bo to protokół, mówimy o zakresie prac. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panowie słuchajcie Pan Ryszard. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący czy ja mogę się wypowiedzieć. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Oczywiście, że tak. Pan Ryszard słuchał Państwa cały czas cierpliwie. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Nikomu nie przerywałem. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, posłuchajcie Pana Ryszarda, a potem jeżeli to zgłaszajcie się do wypowiedzi, bardzo proszę. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Jeżeli tak jak powiedziałem jest zatrudniany wolontariusz to w statucie Centrum Kultury Raszyn wzmianka 

powinna być zrobiona przez kierownika, nawet przed zatrudnieniem. To jest jedna sprawa. A druga powinien 

być opracowany regulamin wolontariatu tego nie ma i tylko takie zalecenie jest w protokole nic więcej, więc 

nie widzę, jestem zdziwiony postawą Pana Radnego Będkowskiego. Dziękuję. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Może jestem niezrozumiały dla wyjaśnienia. Ja nie mówię o zaleceniach czy zapisach w protokole. To jest 

wynik kontroli absolutnie przyjęty przez Radę. Ja tylko mówię o tym, że w ten sposób ten mechanizm 

powstaje, że jedynym, jakby pasmem kontroli jest znów to co jest Jakby zaleceniem kontroli. Co jakby też 

tam w wyniku wykładni prawnych. Przecież ja nie nawiązuje do tego protokołu i przyjęcia przez Radę no 

Szanowny Przewodniczący Ryszardzie także nie ma co bo może się trochę mielimy w rozumieniu istoty 

sprawy tutaj. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, jeszcze chciałem się odniesie, jeśli mogę do propozycji Pana Andrzeja 

Zawistowskiego. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Bo jest to propozycja, która oczywiście. No czy na tej sesji czy na drugiej będziemy musieli pewnie przyjąć, 

ale, żeby wiedzieć np. ja jako przewodniczący że głosować, chciałem zapytać się Pani Przewodniczącej 

Komisji Skargi i Wniosków o potwierdzenie słów Pana Andrzeja Zawistowskiego, bo powiedział, że 

dostaliśmy wszyscy to stanowisko Komisji Skarg. Jeżeli tak jest i jest to stanowisko Komisji Skarg, no to nie 

widzę nic przeciwko, żeby tego przyjąć. Dziękuję. Proszę o wyjaśnienie Pani Przewodniczącej Komisji 

Skarg. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Mogę się odnieść do słów Pana Ryszarda? 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pana Andrzeja Zawistowskiego konkretnie. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

To znaczy aczkolwiek w tym momencie, Panie Ryszardzie, do Pana bo ja już to powiedziałam na początku. 

Komisja Skarg Wniosków i Petycji jako przewodnicząca uzasadnienie oddałam do biura prawnego i na razie 

nic z komisji nie wypłynęło. Uzasadnienie wysłał Pan Radny Andrzej Zawistowski, ale nie komisja. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Ewo jedne odpowiedź. Proste pytanie. Czy to jest zaopiniowana pozytywnie? 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju komisja. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pani mi odpowie, Pani mi nie przerywa. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Ja jako Przewodnicząca oddałam ponieważ jest dużo. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę odpowiedzieć, na pytanie czy dokument, który przesłałem, jest to pozytywnie zaopiniowany projekt 

uchwały? 



Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, ale, aczkolwiek tak jak do Pana mówię, projekt jest zaopiniowany, natomiast projekt poszedł 

do biura prawnego o opinię. Tam jest bardzo dużo mowy mogę powiedzieć o pracownikach, gdzie my nie 

możemy tego w uzasadnieniu mówi, pisać. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pani Ewo proste pytanie. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Więc dlatego oddałam do biura prawnego jako przewodnicząca mam takie prawo. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pan Ryszard Kowalczyk zadał proste pytanie. Czy dokument który....... 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

I odpowiedziałam Panu Ryszardowi. Panie Ryszardzie bardzo przepraszam, czy Pan zrozumiał to co ja do 

Pana powiedziałam.  

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Czyli stanowiska rozumie oficjalnego komisji nie ma, tak? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jest, jest. Ta uchwała jest zaopiniowana. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Panie Ryszardzie, jest stanowisko komisji, ale oddane do biura prawnego. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę Pani Ewo. Proszę powiedzieć prawdę, nie kłamać. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Powiedziałam że jest stanowisko komisji, ale jest oddane do biura prawnego. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale my zakończyliśmy prace. Mnie nie interesuje to co Pani mówi o biurze prawnym. Uchwała została 

zaopiniowana pozytywnie czterema głosami za, również Pani. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Panie Andrzeju, Panie Andrzeju. 



Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Proszę to powiedzieć otwarcie. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Ale ja to powiedziałam tylko oddałam nie będę. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

I kupić sobie jutro prasę bo w prasie o tym przeczyta jutro więc dobrze żebyśmy cokolwiek zrobili 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Ale po co, czy mnie Pan straszy, jaką prasą? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zanim cała Polska przeczyta o tym co się dzieje w tym przedszkolu.  

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Ale proszę Pana o czym Pan straszy, o czym Pan mówi. Po co to? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja tylko mówię że jutro całą Polska po raz kolejny dowie się....... 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Ale po co Pan mówi takie rzeczy, Kogo Pan straszy tą pras? Kogo Pan straszy? 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja tylko informuje że taki artykuł dostałem informację z przedszkola że taki artykuł się ukaże w dniu 

jutrzejszym. Proponuję przeczytać w ogólnopolskiej prasie. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Ale Panie Andrzeju po co w tej prasie robi takie rzeczy. Proszę państwa, uważam, że nie mamy o czym 

rozmawiać. Pan Andrzej bez przerwy straszy, mówi, krzyczy na ludzi. Panie Andrzeju to nie jest tak, to nie 

tak. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Na razie to Pani przekrzykuje. Pani na komisji atakowała moją rodzinę mojego syna, a Pani teraz mówi że ja 

krzyczę. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Sławku? 



Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Proszę bardzo, proszę bardzo. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Może mówmy dlaczego wnioskowałem o to, żeby komisja była normalnie i była transmitowana, bo nie dało 

się pracować bo były takie dyskusje Szanowni Państwo. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Sławku, Panie Przewodniczący. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

A odpowiadając Panu Ryszardowi Kowalczykowi mówię, to co Pan otrzymał jest 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Odpowiedziałam już na to. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zaopiniowaną przez Komisję Skarg Wniosków i Petycji jest to projekt uchwały zaopiniowany. Dziękuję. 

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

NIe. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Szanowni Państwo problemy techniczne. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący złożyłem wniosek formalny. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Momencik Panie Tadeuszu, przejmuje prowadzenie obrad sesji Rady Gminy Raszyn. Proszę wniosek 

formalny Pana Radnego Tomasza Pawlikowskiego. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący składam wniosek formalny w sprawie zatwierdzenia uchwały w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn na rok 2022. Dziękuję. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Pytanie do Pani Mecenas. Mam złożony wniosek formalny Pana Tadeusza Pawlikowskiego, a 

wcześniej wniosek Pan Radnego Zawistowskiego o poszerzenie zakresu pracy komisji o jeden punkt. Jak 

mamy rozstrzygnąć tę sytuację w kolejnych głosowaniach. Proszę o udzielenie informacji?  



Hanna Karolak (Mecenas)  

Moim zdaniem jest to poprawka do przedmiotu uchwały, do planu pracy komisji, należy, jeżeli jest ten 

wniosek podtrzymywany przez Pana Radnego Zawistowskiego, należy go w mojej ocenie przegłosować.  

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W pierwszej kolejności rozumiem, przed wnioskiem. 

Hanna Karolak (Mecenas)  

Moim zdaniem ta. 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Znaczy jako nie wniosek formalny będzie wnioskiem ważniejszym od wniosku formalnego. 

Hanna Karolak (Mecenas)  

Formalnego. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Pani Prawnik, tak?  

Hanna Karolak (Mecenas)  

Tak, dlatego że jest to wniosek formalny do treści uchwały, a wniosek formalny Pana Radnego Tadeusza 

Pawlikowskiego rozumiem że zmierza do zakończenia dyskusji. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. 

Hanna Karolak (Mecenas)  

I przegłosowanie przedstawionego projektu. Natomiast wcześniej Pan Radny Andrzej Zawistowski złożył 

wniosek o pewną poprawkę o uwzględnienie bądź nie pewnej poprawki do projektu uchwały. W związku z 

tym no uważam, że jest to jest należy przegłosować zeby.. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

To nie jest poprawka, bo to jest włożenie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To jest poprawka. 



Hanna Karolak (Mecenas)  

Rozszerzenie.. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Rozszerzenie. 

Hanna Karolak (Mecenas)  

No tak z tym, że Rada jest władna jakby zatwierdzić plan pracy komisji, oraz zlecić komisji zadania, które 

sama Rada określi wobec czego uważam, że jest to poprawka do przedłożonego projektu uchwały. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Darku Przewodniczący. Ja bardzo przepraszam bo mnie rozłączyło, po prostu wysiadł mi prąd nie 

miałem internetu, ale już jestem włączony jeżeli Pan 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Oddaje ponownie prowadzenie obrad sesji Panu, proszę bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, ja tutaj w tych momencie się włączyłem, słyszałem, o czym jest dyskusja, myślę, że tak czy inaczej 

Pana wniosek Pana Andrzeja Zakrzewskiego powinien być przegłosowany. Ponieważ był dużo złożony 

wcześniej niż zamknięcie dyskusji, tak?  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Nie będę tego negował Panie Przewodniczący, jeżeli tak, mówi. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Znaczy tak mi się wydaje tak, 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja nie chce. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ale potwierdza to Pani. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

No to głosujmy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Hanna, tak bardzo proszę w takim razie Pani Olgo przygotowanie tego wniosku. 



Olga Kazubek  

Ja bym prosiła o powtórzenie treści wniosku Pana Radnego Zawistowskiego bądź. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Radny. 

Olga Kazubek  

Przesłanie treści tego wniosku. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Kontrola w Przedszkolu nr 3 Wyspa Skarbów w Raszynie w zakresie realizacji polityki anty mobbingowej 

oraz organizacji zajęć dodatkowych. 

Olga Kazubek  

Dobrze, dziękuję. Zapisałam. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący, w takim razie ten mój związek już niema sensu, żeby go dalej podtrzymywać no bo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie po przegłosowaniu tego wniosku oczywiście, bo może dalej trwać dyskusja, tak, ale u Pana wniosek 

będzie oczywiście dalej głosowany, tak bo przecież ta dyskusja może jeszcze. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ja tylko zgłosiłem wniosek, żeby zamknąć tą kłótnie tutaj tą dyskusję, ale dobrze w porządku. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie ma kłótni jest dyskusja, każdy ma prawo uważać tak jak uważa. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrze już. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja uważam że rzeczywiście że ten wniosek w ogóle sformułowanie realizacja polityki to jest chyba trochę za 

szeroko sformułowane.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

No to głosujmy.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, a nie będziemy dyskutować. Jest wniosek, każdy Państwa Radnych ma. Przystępujemy. Czy Pani Olgo 



czy trzeba czasem sprawdzić kworum, bo przepraszam, bo ja mówi wyłączyło mnie i nie wiem na ile teraz ja 

jestem dalej w tym. 

Olga Kazubek  

Dość długo była dyskusja. Możemy sprawdzić. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale Pan Wiesław. 

Olga Kazubek  

Pana Wiesława niema, więc. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ale chodzi to żeby. 

Olga Kazubek  

Dla formalność. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Żeby mogli wszyscy zagłosować, tak czy nie? Dobrze przepraszam, jeszcze zamknijmy to bo przez ten prąd 

mówię wyłączyło mnie. Jest kworum bardzo proszę Państwa Radnych o potwierdzenie kworum. Tutaj się nie 

wyświetla jeszcze Pan Radny Jarosław Aranowski. Nie słyszę go. A dobrze. Pani Henryka Koper, Pani 

Radna, Elżbieta Kuczera już jest. Pani Radna Kuran-Kalata. Pani Radna Teresa Senderowska. Nie słyszę, czy 

w Zumie to one te panie są, nie, nie ma prawda? Czy są, Pani Olgo? Henryka Koper już jest. Pan Szostak 

wiem, że się zwalniał, Pani Senderowskiej nie było. 

Olga Kazubek  

Nie Pani Senderowskiej nie ma. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

A Pani Kuran-Kalata? 

Olga Kazubek  

Jest, już potwierdziła tak Pan Wiesław wyszedł.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak. 

Olga Kazubek  

Nie wiem, jak Pan Radny Jarosław Aranowski. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Zwalniał się także prawdopodobnie go.  

Olga Kazubek  

Aha. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W tej chwili nie będzie, nie będziemy czekać. 

Olga Kazubek  

Dobrze. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękujemy. 

Olga Kazubek  

Mamy osiemnaście osób. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak mamy osiemnaście osób. Przechodzimy do głosowania wniosku. Wniosek o wprowadzenie poprawki 

polegającej na wprowadzeniu do planu pracy punktu kontrola w Przedszkolu numer 3 Wyspa Skarbów w 

Raszynie w zakresie realizacji polityki anty mobbingowej oraz organizacji zajęć dodatkowych. To 

rozumiem, że Pan Panie Andrzeju tutaj nie ma żadnego błędu, prawda, więc tutaj pytam wnioskodawcy, ale. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Treść jest zgodna, tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze. Kto z Państwa Radnych jest za tym wnioskiem? Kto jest przeciw? 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Przepraszam a czy nie powinno być tam także, że wniosek jest dotyczący Komisji Rewizyjnej? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Na to jest do Komisji Rewizyjnej, tak. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

To jest w tym punkcie. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Ale tam nie ma słowa o tym, że to jest do Komisji Rewizyjnej, tylko jest mowa o poprawce. 



Olga Kazubek  

To ja może poprawie, rzeczywiście planu pracy Komisja Rewizyjnej na 2022 rok. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę. Dla mnie to jest oczywiste no w tym w tym punkcie dyskutujemy. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Tam jest literówka Pani Olgo w organizacji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W takim razie bardzo przepraszam, powtórzymy jeszcze raz głosowanie. Tylko Olga, Pani Olga 

przepraszam, wprowadzi nam to uzupełnienia o których tu była mowa. Wniosek. Przystępujemy do 

głosowania wniosek o wprowadzenie poprawki polegającej na wprowadzeniu do planu pracy Komisji 

Rewizyjnej na rok 2022 punktu kontrola w Przedszkolu nr 3 Wyspa Skarbów w Raszynie w zakresie 

realizacji polityki anty mobbingowej oraz organizacji zajęć dodatkowych. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem tej poprawki? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Siedem głosów za, siedem przeciw, cztery 

wstrzymujące. Rozumiem że wniosek nie uzyskał większości. Panie radny Tadeusz Pawlikowski, tak. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Bardzo proszę o zgłoszenie wniosku formalnego.  

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Zgłaszam wniosek w sprawie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Raszyn na rok 2022 i składam wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. Pani Olga bardzo, proszę o przygotowanie tego głosowania. Przystępujemy do głosowania. 

Wniosek o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem tego wniosku? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Jedenaście za, cztery przeciw, trzy 

wstrzymujące. Dziękuję bardzo. Wniosek uzyskał akceptację. Przystępujemy do głosowania projektu 

uchwały zatwierdzającej plan pracy komisji. Przystępujemy do głosowania. Uchwała w sprawie zakończenia, 

zatwierdzenia przepraszam planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn na 2022 rok. Kto z 

Państwa radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. 

Trzynaście osób jest za, trzy przeciw i dwie osoby się wstrzymały. Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 



Dziękuję bardzo. Przystępujemy do osiemnastego punktu obrad dzisiejszych. Sprawozdania 

Przewodniczących Komisji Stałych z bieżącej działalności. Proszę kolejno przewodniczących komisji o 

krótkie sprawozdanie. Widzę tu akurat po lewej mojej ręce Pana Tadeusza Pawlikowskiego 

Przewodniczącego Komisji Budżetu. Bardzo proszę. 

Tadeusz Pawlikowski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący Komisji Budżetu i Mienia Komunalnego opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą 

sesję. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pan dziękuję bardzo, Pan Janusz Hofman, Przewodniczący Komisji Planowania.  

Janusz Hoffman (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący Komisji Planowania obradowała teraz w ten poniedziałek. Opiniowaliśmy projekty 

uchwał na dzisiejszą sesję i rozmawialiśmy również o tej komisji, która będzie w poniedziałek, tak 

szczątkowo ta która będzie w poniedziałek o tej, która będzie w środę łączona z Komisją Rolnictwa. 

Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca Anna Matracka, Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych. 

Anna Matracka (Radna Gminy Raszyn)  

Dobry wieczór Państwu. Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Komisja Zdrowia Profilaktyki i Spraw 

Społecznych między sesjami nie odbyła posiedzenia. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, Pan Ireneusz Koper Przewodniczący komisji Sportu.  

Ireneusz Koper (Radny Gminy Raszyn)  

Dzień dobry, Komisja Kultury Fizycznej i Sportu i współpracy z organizacjami pozarządowymi nie 

spotykała się między sesjami. Dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, Pan Ryszard Kowalczyk Przewodniczący Komisji Rewizyjnej. Bardzo proszę. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Komisja Rewizyjna obradowała jeden raz. Zajmowała się badaniem prawidłowości sprawowania mandatu 

przez dwojga Radnych gminy Raszyn. Dziękuję. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo, Chyba na koniec zostawiłem sobie Pana Przewodniczącego Krzysztofa Będkowskiego, bo 

widzę Pana Jarosława nie widzę. Panie Krzysztofie, bardzo proszę. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję, Panie Przewodniczący, Szanowna Rado obradowaliśmy 22.02.2022 roku i to był dzień rozpoczęcia 

tej barbarzyńskiej agresji Putina na Ukrainę. Zaakcentowaliśmy to tak się złożyło tym, że chcemy 

wnioskujemy chcemy upamiętnić Bitwę pod Raszynem w 1809 roku. Pierwszą bitwę po rozbiorach o 

właśnie wolność, niepodległość o która okazuje się, że trzeba dbać i walczyć nieustająco. Wnioskiem takim 

oto by Rada Gminy Raszyn nazwała odcinek między Aleją Krakowską a ulicą Godebskiego właśnie 

imieniem Bitwy pod Raszynem 1809 roku. I drugim punktem to były sprawy żołnierzy węgierskich 

spoczywających na cmentarzu w Raszynie.Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Mamy jeszcze jedno dziękuję, Panie Przewodniczący. Mamy jeszcze jedną komisję taką doraźną. Nie wiem, 

czy Pani Przewodnicząca Pani Radna Ela Kuczara chciała by jakby podzielić się z nami krótką informacją, 

jak tam w sprawie tej komisji? 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, tak bardzo proszę pomiędzy sesjami komisja nie spotkała się. Natomiast mam okazję, żeby Państwa 

zaprosić bardzo proszę to o rezerwację takiego terminu 10.03 I proponuje godzinę piętnastą, gdyby ktoś nie 

mógł bardzo proszę o informację zwrotną. Zapraszam nie tylko członków komisji, ale także wszystkich 

chętnych Radnych. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Czy mogę Pani Przewodnicząca, ja od razu zgłaszam bo już wiem, że moje zadania nie pozwolą mi na 

piętnastą bo już mam, tak, więc jeżeli jest możliwość, trochę później, to był nawet spóźniony dotarł, to od 

razu zgłaszam. Proszę wziąć po uwagę. 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Dobrze. Ja po prostu robię to na prośbę niektórych osób. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Jasne. Dobra. 

Elżbieta Kuczara (Radna Gminy Raszyn)  

Tak też przełożyłam sobie pewne planowane zajęcia, ale oczywiście to uwzględnię, postaram się 



zaproponować późniejszą godzinę. Dziękuję bardzo. 

Krzysztof Będkowski (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Pani Przewodnicząca. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Przewodniczący przepraszam że się wtrącam ale chyba zapomniał Pan o Komisji Skarg Wniosków. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Już ja już chciałam powiedzieć dziękuję Panie Marku, że, aczkolwiek zapomniał Pan Sławek. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

tyle było dzisiaj o tych skargach i nie zapomniałem, jeszcze widzę tu Panią Ewę także, bardzo proszę 

oczywiście, wiem że się tutaj byście bardzo tyle było was tam, dużo żeście pracowali tak że bardzo proszę 

Pani Przewodnicząca, bardzo przepraszam za. 

Ewa Surmacz (PRzewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Gminy Raszyn)  

Nie szkodzi, Panie Sławku Komisja Skarg Wniosków Petycji między sesjami obradowała, spotykała się kilka 

razy. Oczywiście w skardze na Przedszkole Wyspa Skarbów, dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Ja to tak patrzę na ekran mam wszystkie osoby i te które widzę to jakby nie zapominam. 

Dobrze. To dziękuję bardzo, w tym punkcie że tak powiem, zrealizowali udało się i przechodzimy do punktu 

19 sprawy różne. Bardzo proszę ewentualnie otwieram dyskusję, jeżeli ktoś ma z Państwa naprawdę bardzo 

proszę o takie ważne dla mieszkańców, jeżeli są o podjęcie, a, żebyśmy się nie no nie rozpraszali na inne 

rzeczy, o to apelowałem już jakby na początku samej sesji a właściwe przed sesją. Bardzo proszę otwieram 

dyskusję, kto pierwszy z Państwa tam chce zabrać głos tak to jest aktualne Pan Andrzej Zawistowski. 

Andrzej Zawistowski (Radny Gminy Raszyn)  

Tak, chciałbym coś Państwu przeczytać, znaczy głównie Wójtowi. Pozwoliłem sobie napisać do Pana, 

ponieważ szukam pomocy w kwestii nielegalnego spustu brudnej wody do rowu melioracyjnego, który zasila 

Stawy Rasiński. Rzecz się dzieje w miejscowości Falenty Duże. Mamy budowę wspaniałego osiedla 

Żródlana, które to nie ma gdzie się pozbyć brudnej wody, szarej wody i za wszelką cenę próbuje nam tę 

wodę wpuści do rowów melioracyjnego. Rów ten należy ITP w Falentach. Już kilkakrotnie udało nam się 

jako mieszkańcom udaremnić to zjawisko. Ostatnio raz miało to miejsce w dniu wczorajszym, przepraszam, 



gdzie inwestor wykonywał przekop pod ulicą Źródlaną w ciągu w celu rozciągnięcia wężów strażackich do 

kanału. Czy ma Pan pomysł, jak możemy zablokować ten skandaliczny proceder. Woda, która jest 

wpuszczana jest delikatnie, mówiąc skażona całym syfem z budowy osiedla. Takie informacje docierają do 

mnie myślę, że do Państwa również z całej gminy tam, gdzie są budowane osiedla. Pytanie do Pana Wójta. 

Jak zamierza Pan Wójt ukrócić ten skandaliczny proceder. Dziękuję.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panu bardzo. Wie Pan, Panie Radny Zawistowski ja któregoś tam dnia, ale to chyba z tydzień temu, 

jak jeździłem na ulice, tą którą tam Pani Beata zgłaszała Jarzębinową, tak dobrze mówię, chyba to widziałem 

jak przekopywali tamtym, ale były takie rozłożone rury, byłem przekonany, że jest przekładany jakiś gaz pod 

tym, ale to być może mogło to dotyczyć to jest absolutnie niedopuszczalne przekopanie pod ulicą i 

puszczanie sobie gdzieś jakieś wód. No ale nie wiem, na ile Pan Wójt ma na ten temat informacje, czy w 

ogóle ma nie wiem, czy nie widzę Pana Wójta, Panie Wójcie, czy Pan jakoś z nami jest? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak jestem oczywiście. Proszę Państwa 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Słyszał Pan Panie Wójcie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Każda z takich informacji, która dociera do Gminy Raszyn, jeśli chodzi o tego typu rzeczy jakakolwiek 

naruszenie stosunków wodnych, czy też spuszczenie jakiekolwiek nieczystości, włączanie do wód naszych 

jest wszczynane postępowanie, przeprowadzana kontrola i w zależności od tego, jaki to ma charakter, jeżeli 

to jest naruszenie stosunków wodnych, to jest jeszcze brany do tego biegły, który określa stopień tego 

naruszenia i faktyczny stan takiego takiej procedury żąda od nas Samorządowe Kolegium Odwoławcze, żeby 

za każdym razem było postępowanie poparte jakby stanowiskiem tutaj biegłego w tym zakresie i dla tych, 

który nie kierują znaczy są jakieś naruszenia to oczywiście w drodze postanowienia można nałożyć na nich 

odpowiednią karę. Oczywiście od takiego postanowienia służy stronie odwołanie do Samorządowego 

Kolegium Odwoławczego. No w ostateczności można sprawę skierować oczywiście do sądu i w ramach, 

jeżeli ma się już odpowiednią dokumentację i tam również dochodzić się odszkodowania za dany stan 

rzeczy. Oczywiście są również powiadamiane Wody Polskie, gdyż za stan wód ich jakość oraz wszelkie 

zgody odprowadzenia wód do istniejącej go do istniejących ścieków odpowiadają naszym terenie Wody 

Polskie. Każda tego typu informacja jest sprawdzana i jest wszczynane postępowanie. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję Panie Wójcie, ja myślę, że to powinno być też zgłaszano również do powiatu, bo ulica pod którą 

oni to przekonują, że tak powiem przepuszczają, oni to, co potwierdzam bo widziałem tylko nie wiedziałam 

że absolutnie do tego dotyczy to była taka niebieska rura karbowana, nie wiem, z 100 mm może 150, tak 

więc tutaj droga powiatowa, tak. Byłem, więc tutaj powiat powinien wyrazić jakąś zgodę tak i uzgodnienia. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak, jeżeli to jest znaczy w ogóle jeśli chodzi o sprawy sprowadzania wód do rowów, czy też dalej do w 

naszym przypadku do rzeki Raszynki jako odbiornika wód no to jeszcze poza oczywiście tutaj starostwem, 

jeśli chodzi o teren dróg powiatowych, na to tutaj oczywiście są cała procedura pozwoleń wodnoprawnych. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pozwolenia, ale mówię samo podejście pod jezdnią tak przejścia pokopali.. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak oczywiście to już wchodzi znów w zakres pracy ze tak powiem, które są wykonywane czy to jest 

samowola budowlana, czy nie to wszystko już wymaga określenia odpowiedniego wydziału architektury jeśli 

chodzi o starostwo i to w każdej drodze nawet czy to jest powiatowa, czy nie powiatowa. Powiatowa, 

oczywiście głównie, bo to są drogi powiatowe wtedy starosta to przejmuje to są że tak powiem prace i 

oczywiście Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego jeżeli to są prace budowlane. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

No tak bo przecież takie przekop może się skończyć tym, że się droga zarwie, tak. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Oczywiście. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To nie był przekop oni robili takim, że tak powiem przewiertem, tak podłym, ale to nie ważne. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Przeciskiem. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak dziękuję bardzo. Pan Andrzej Górecki. Bardzo proszę, Pan Radny Andrzej Górecki. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Krótkie Szybkie pytania do Pana Wójta. Panie Wójcie mieszkańcy się pytają czy ma Pan 



jakąś wiedzę w sprawie Ośrodka Zdrowia na Poniatowskiego. Czy Pan cokolwiek wie, jeżeli chodzi ZOZ 

Ochota, czy Gmina Raszyn już wszystkie dopełniła formalności, jeżeli chodzi o przekazanie tego budynku. 

Proszę coś więcej nam powiedzieć, żebyśmy mogli mieszkańcom przekazać. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

To wszystko, tak.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Trzy pytania mam to ja pierwsze poproszę o odpowiedź jeśli można. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Gmina Raszyn dopełnienia wszelkich formalności w ubiegłym roku i takie formalności zostały wypełnione. 

Przejmowały od nas nie ZOZ Ochota, tylko Miasto Stołeczne Warszawa, a Miasto Stołeczne Warszawa z 

tego, co wiem, no przekaże to ZOZ Ochota, ale to już ich sprawy wewnętrzne. My takiej wiedzy, na jakim to 

jest etapie na dzień dzisiejszy nie mamy. Nasze obowiązki w stosunku do przekazania obiektu w Warszawie 

zostały zakończone podpisanym protokołem przyjęcia w miesiącu grudniu ubiegłego roku. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Rozumiem Panie Wójcie, dziękuję więcej wiedzy Pan nie ma. Będę Pana dopytywał. Chciałem zapytać 

jeszcze Panie Wójcie, czy jakiś wpłynęły już jakieś pisma dotyczące problemu ulicy Polnej. Tam chodzi o to 

parkowanie. Ja muszę Panu powiedzieć, że coraz częściej dochodzi tam do utarczek słownych. Boję się że za 

chwilę, będą tam jakieś rękoczyny. Głównie to jest związane tam pewnie z tym jednym chyba z domów, 

który jest tam wynajmowany dla osób, które jeżdżą tymi Uberami tzw. Tam chyba jest taki dosyć poważny 

konflikt się rodzi. Czy Pan jak gdyby coś wie więcej, jeżeli chodzi o jakieś działania urzędu ewentualnie 

miały być zbierane podpisy. Czy wpłynęły jakieś pisma już w tej sprawie i jakieś decyzje zapadły. Proszę 

powiedzieć.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

jeżeli chodzi o pisma, chodzi o sprawę, to była sprawa, która była wielokrotnie tutaj już w tej sprawie 

wnioskował Pan Przewodniczący Dariusz Marcinkowski, wielokrotnie zresztą byliśmy też wizji lokalnej i 

ulicę Polną dokładnie przejrzeliśmy. Została zrobiona organizacja ruchu, która zostanie wprowadzona na 

dniach. Nowa jeśli chodzi o możliwości parkowania samochodów, tam w tym zakresie, jeśli chodzi zaś sam 

parking na terenie, którego tak jak no tutaj no i zresztą potwierdza, to też wizje lokalne są naprawiane 

samochody czy w ogóle są robione jakieś remonty tych że samochodów, to powiem, że my mamy 

oczywiście regulamin utrzymania porządku i czystości na terenie Gminy Raszyn w ramach tego regulaminu 



dokładnie wiadomo, że nie wolno naprawiać że tak powiem samochodów, naprawić w sensie robić 

remontów napraw na terenie dróg publicznych i parkingów. I w ramach tego będziemy osoby, które tutaj 

będziemy karać. Oczywiście porządkowo prowadzimy również tam przy samym parkingu, tablice 

przypominające o zachowaniu porządku i przestrzeganiu przepisów, jeśli chodzi o regulamin utrzymania 

porządku na terenie Gminy Raszyn. One będą to są tablice nieformalne gdyż one oczywiście nie są znakami 

drogowymi, ale będą powiedzmy ulokowane przy tym parkingu. No żeby przypomnieć tym osobom, które 

dopuszczają się tam tego procederu o tym, że robią to bezprawnie i jednocześnie móc, w jakiś sposób 

interweniować no myślę, że interwencje również będziemy tam zgłaszać policyjne, bo, bo policja również 

powinna przestrzegać zachowania tych naszych praw lokalnych, które tutaj ustanawiamy na naszym terenie. 

Sprawa znana przynajmniej od połowy ubiegłego roku i organizacja została tam zrobiona i w ramach tej 

organizacji oczywiście w takim zakresie w jakim to jest możliwe, tam do utrzymania będziemy wprowadzać 

znaki pionowe, a te tabliczki dodatkowo już jako taki dodatkowy element nie drogowy, a przypominający o 

zachowaniu porządku umieścimy na tym parkingi gdzieś tam w okolicach tego parkingu gdzieś przy 

ogrodzeniach które tam są. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Dobrze Panie Wójcie, dziękuję rozumiem ta organizacja będzie tak naprawdę na tym polegała na czym Pan 

przed chwilą powiedział czy na czymś konkretnym. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie no ja nie chcę teraz mówić, bo nie mam organizacji przez sobą. Zapraszam do urzędu, bo wie Pan teraz 

w tej chwili nie jestem w stanie Panu bardzo szczegółowo o niej opowiedzieć. Ta organizacja już została 

wykonana w ubiegłym roku. W tym roku, tylko w momencie, kiedy zostanie rozstrzygnięty przetarg na 

firmę, która będzie zakładała znaki. Postaramy się, to umieścić albo nawet bo też taka propozycja tutaj 

zresztą opadła z mojej strony, że spróbujemy zrobić to własnymi siłami a organizacji wprowadzić 

przynajmniej w tym zakresie znaków pionowych.  

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Rozumiem, że nie mogę jej dostać wcześniej. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Może Pan ją dostać w każdej chwili tylko nie w tym momencie, bo no nie dysponuje nią w tej chwili jest po 

prostu w referacie. Dziwię się, że nie zainteresował się Pan w tym czasie bo my tutaj te zabiegi robimy od 

wielu miesięcy. W grudniu już było postępowanie, wyłoniony wykonawca i zlecone wykonanie i wykonane 



zostało to jeszcze w grudniu i udało nam się jeszcze zapłacić środkami z ubiegłego roku. Stąd mamy gotową 

organizację ruchu. A oczywiście może Pan się z nią zapoznać troszeczkę chęci i będzie Pan ją miał na 

pewno. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, Szanowny Panie interesuje się za to ulicą Małą i od kilku już chyba miesięcy umawia się mnie 

na spotkanie w sprawie projektu i jakoś ja rozumiem, że tak powiem drogownictwa nie ma ludzi. To proszę 

powiedzieć, czy to czasami nie opóźni na później, jakby tego projektu do już finalnie, dlatego że do końca 

roku ma być zrobiony i czy może ewentualnie Pan zerknąć, czy udałoby się to spotkanie wreszcie odbyć w 

sprawie tego, tej ulicy?  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja jestem do dyspozycji w każdej chwili. Codziennie jestem w urzędzie można takie spotkanie wpisać. Takie 

spotkanie było planowane. Niestety z uwagi na chorobę Pan Kierownik brak możliwość kolejno stawienia się 

na to spotkanie projektanta, to spotkanie zostało przełożone, ale na pewno ono będzie w najbliższych dniach. 

Myślę, że w marcu na początku marca do takiego spotkania dojdzie, i tak jak Pan był zaproszony na to 

spotkanie, które nie doszło do skutku. Tak samo będzie Pan na pewno na te kolejne spotkania zapraszamy. 

Andrzej Górecki (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, dobrze czekam mam nadzieję, że to się uda jakoś szybko zrealizować. Bardzo dziękuję.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dziękuję.  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Chyba ja jestem w kolejce. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak, Pani Beato bardzo proszę tak. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dwie sprawy mam. Właściwie jedna już tutaj była poruszona odnośnie Jeżynowej w Laszczkach. Tutaj Pan 

Sławek o tym mówił. Wiem że wczoraj była jakaś komisja w terenie. Czy Pan zna może szczegóły czy tak 

jeszcze za wcześnie i czy jakieś dalsze działania, jeśli chodzi o tą ulicę są przewidziane. A druga sprawa to 

jest ulica Grudzi. Dostajemy jako Radni maile od mieszkańców. Facebook też pokazuje ten stan coś się tam 

dzieje zresztą no dojechać tam to się w ogóle nie da po prostu bo tam no nie wiem jak Ci ludzie tam 

funkcjonują, prawdę mówiąc. Ulica jest nasza. Czy ma Pani jakieś informacje co z tym dalej jakieś tam 



pomysły, jak jak ten temat ogarnąć. Uważam że tam po prostu nie da się tam dojechać także ulica jest ..... 

Grudzi ......Prosiła bym o informacje w sprawie tej ulicy. Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Rozumiem że to do Pana Wójta, tak jest Pan Wójt. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jeżeli chodzi o ulicę o której Pani wspominała, to ja mam taką gorącą prośbę, wydaje mi się, że i była 

kontrola i jest wszczynane postępowanie to proszę Państwa nie pytajcie mnie tutaj o to, bo to jest raz że za 

wcześnie jeżeli wczoraj była kontrola żebym ja dzisiaj Państwu odpowiedział jakie są wyniki 

przeprowadzonej kontroli i jaki wniosek, jaki jest że tak powiem już podpisany pismo wychodzące z urzędu. 

W związku z tym proszę tutaj o pewną wstrzemięźliwość, albo jeżeli Państwo jeszcze rzeczywiście bardzo 

zainteresowani danym tematem to nie w takiej okoliczności że na sesji, bo to w ogóle nie ma sensu, tylko już 

w czasie pracy urzędu proszę skontaktować się danym referatem i dostaniecie Państwo stosowne odpowiedź. 

Co do ulicy Grudzi to zdajemy sobie sprawę z tego i mamy też wiele pism w tej sprawie, że ulica Grudzi jest 

ulicą no w dużej mierze nieprzejezdną, ale też nie wiem, kiedy Pani była na ulicy Grudzi ostatnio. No 

rozpoczęły się tam prace, które były porządkowe przynajmniej prowadzone przez jednego z tam 

deweloperów gdzie są i elementy korytowania, są elementy naprawy na tym odcinku, w którym on że tak 

powiem dojeżdża do tej swojej budowy, więc myślę, że na tym odcinku udało nam się w jakiś sposób zmusić 

inwestora do tego, żeby naprawił tę ulicę. Mamy jakieś pierwsze takie przynajmniej relację z tego, że tam ta 

naprawa jest wtoku co do pewnego zakresu jeszcze dalszego rzeczywiście staramy się wymóc na inwestorze, 

żeby w odpowiedni sposób naprawiał tą ulicę, jak również no sprawdzić, bo też nie będę ukrywał mieliśmy 

też w przypadku jednego z tych deweloperów mieliśmy sygnały, że w jakiś sposób są wody 

przekierowywane z jego terenu, na jakieś inne działki. I tutaj również była wykonana kontrola tego zakresu i 

będzie to jeśli nic nie wykazała, to na pewno będzie jeszcze powtórnie te kontrole będą realizowane, tak, 

żeby sprawdzić odnośnie zalewania czy rzeczywiście ta woda jest gdzieś spuszczana na sąsiednie działki. Co 

do pewnego fragmentu zgadza się staramy się wymóc na inwestorze żeby naprawił tak taki jakby środkowy 

element, no i kolejnym elementem o który tutaj mówię, no to ten element od ulicy nazwijmy to 

Warszawskiej. No był zawsze nieprzejezdny w związku z tym on pozostanie na pewno nie udrożniony na 

dzień dzisiejszy bo tam poza samą taką takim przebiegiem tej drogi no to tam właściwie nigdy samochody 

się nie poruszały, przynajmniej takie zwykłe. Może jakiś ciągnik przejeżdżał od czasu do czasu. To ten 

element ulicy nie, ale w kierunku ulicy tutaj w kierunki w drugą stronę ten teren będzie naprawiany. 

Oczywiście w momencie, kiedy pozwolą na to warunki atmosferyczne. Powoli robi się coraz cieplej i 



troszeczkę będzie mam nadzieję w końcu wysychał teren. No my w pozostałej części będziemy starali się 

oczywiście również naprawić tę drogę, tak, żeby okoliczni mieszkańcy mogli z niej normalnie korzystać. 

Także te prace się już rozpoczęły i zapraszam Panią Radną, myślę, że już jakieś efekty tych prac na ulicy 

Grudzi są widoczne.  

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Mam jeszcze jedno pytanie. Przepraszam najmocniej, jak Pan mógł rozszerzyć ten temat odnośnie 

spodziewanych uchodźców z terenu Ukrainy, bo powiedział Pan po terenach, które są przeznaczone do 

ewentualnych, ewentualnego rozlokowania natomiast Pani Radna Klimaszewska mówiła że jest jakby 

zarządzanie kryzysowe, które prowadzi powiat i jest przeznaczona do tego hala i ja powiem szczerze że mam 

tutaj, albo ja źle zrozumiałam albo jakaś była nieścisłość w tych wyjaśnieniach ponieważ no chyba dobrze 

było żebyśmy jako Radni wiedzieli dokładnie, jakie tutaj są plany i ewentualnie co może się zdarzyć, tak 

żebyśmy mieli pełną informację, to bym poprosiła o takie doszczegółowienie tego i mam jeszcze do Pana 

takie pytanie ponieważ, no ostatni tydzień dał nam się wszystkim we znaki jeśli chodzi o wichury i chciałam 

się zapytać czy w urzędzie jest jakaś osoba które koordynuje no tak zwaną ochronę cywilną no, bo właściwie 

zarządzanie kryzysowe z tego co wiem jest na poziomie powiatów, ale tu był wywalony przystanek czyli to 

mienie które należy gminy, a to był wywalony przesłanek, a to ludzie mieli problem z prądem. Wiadomo, że 

nie wszyscy byli w stanie się od razu dodzwonić do PGE że by był ktoś kto po prostu to koordynował albo 

jest taka osoba w urzędzie, która w takich sytuacjach po prostu pomaga mieszkańcom. Bo to była szczególna 

sytuacja. Wiadomo, że strażacy reagowali na 112 tak naprawdę na zgłoszenia ze 112, ale być może tutaj ze 

strony urzędu jest ktoś, kto w takich sytuacjach jest tą pierwszą osobą do kontaktu i jest w stanie tym 

mieszkańcom pomóc no właśnie w takich tematach jak chociażby, no właśnie kiedy ten prąd co tam się 

dzieje, czy jest w ogóle prowadzone są tego typu działania. Nie ukrywam, że to jakby pytanie zrodziło się no 

bo widzimy, że po prostu potrzeba jest ogromna. Także prosiłaby jeszcze o takie dwa wyjaśnienia w tym 

temacie. Dziękuję.  

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Jeżeli chodzi o komórkę, która odpowiada za zarządzanie kryzysowe, to oczywiście jest na terenie Gminy 

Raszyn taka komórka. No komórka działa w ramach normalnej pracy urzędu, w związku z tym głównie 

zajmuje się obiegiem dokumentów niejawnych. Zajmuje się również tymi wszystkimi sprawami, które są 

przesyłane do nas, odnośnie zarządzania kryzysowego, m.in. jeśli chodzi o zgłaszanie odpowiednich 

obiektów, które mogą posłużyć do dyslokacji, powiedzmy czy uchodźców czy jakiś innych grup, czy też np. 

również spraw związanych poprzednio z pandemią. To taka komórka oczywiście istnieje. My zgłaszamy do 



wojewody te obiekty, które w pewnych przypadkach skrajnych mogą posłużyć do lokalizacji uchodźców, 

m.in. był zgłoszony hala sportowa jako element, gdzie no, jeżeli byłaby sytuacja, rzeczywiście dużych grup, 

które trzeba było gdzieś w wiarę dobrych warunkach utrzymać, to ta hala sportowa spełnia te warunki. 

Stwarza pewne zaplecze, jeśli chodzi o sanitarne, jak również i odpowiednio ogrzewanie itd. w związku z 

tym można tam w jakiś sposób czasowo przynajmniej w sposób taki trochę może bardziej no nie powiedział 

bym szpitalny ale w każdym razie zbiorowy te osoby tam trzymać. My oczywiście liczymy się z tym, że w 

momencie kiedy będą już osoby, które będą na naszym terenie że tak powiem na dłuższy okres, wtedy będą 

uruchomione, odpowiednie środki rządowe i prawdopodobnie będzie tam będziemy wtedy wynajmować 

lokale na rynku zewnętrznym. W związku z tym to jest tak wygląda sprawa na dzień dzisiejszy, czyli obiekty 

sportowe które są na terenie Gminy Raszyn są przeznaczone do różnego rodzaju zadań, które ewentualnie w 

ramach zarządzenia kryzysowego byśmy mieli wykonywać. Co do tych koordynacji wszelkie wyjazdy, 

nawet wyjazdy gospodarcze oczywiście za moją wiedzą, ale są organizowane przez system, w ramach 

którego działają Ochotnicze Straże Pożarne no z prostej przyczyny, że trzeba zapewnić ich odpowiednią 

gotowość, tak powiem i odpowiednie rozdysponowanie do takich sytuacji, które są najbardziej groźne w 

danym momencie, prawda, bo to też musi być pewna synchronizacja działań tych Ochotniczych Straży 

Pożarnych. Nasze Ochotnicze Straże Pożarne trzy są dość dobrze wyposażeni i dość dobrze działają, ale 

oczywiście dostają zawsze, jeśli chodzi o wyjazdy gospodarcze, dostają, że tak powiem polecenie z systemu 

KRS, czyli z Powiatu Pruszkowskiego. Oczywiście za te wyjazdy gospodarcze my też wnioskujemy. Co do 

awarii no jeśli chodzi o awarię energii, prądu, no my poza mamy takie same możliwości, jak każdy 

mieszkaniec. Tutaj specjalnie nie jesteśmy w stanie więcej pomóc poza tym, że zgłosimy do odpowiedniego 

rejonu energetycznego który że tak powiem zajmuje się utrzymaniem tego. Zasilanie energetyczne nie jest 

nasze zadaniem gminy, w związku z tym też nie mamy większych możliwości. W momencie, kiedy 

słyszymy o jakiś takich dłuższych brakach w dostawie energii. Staramy się oczywiście zgłaszać i 

kontaktować się z rejonami energetycznymi, głównie tu chodzi o PGE, jeśli chodzi o bo jakby największym 

obszarem jest ten obszar ich działania. I tutaj no wydaje mi się, że w miarę dobra jest współpraca, 

aczkolwiek nie będą ukrywał są sytuacje takie gdzie oni mają tyle pracy, że nie są w stanie w danym 

momencie swoimi służbami po prostu usunąć tych awarii, które są w danym momencie. Bo ja sam osobiście 

dzwoniłem wielokrotnie i no spotykałem się również z odpowiedzią, że po prostu w tej chwili nie są w stanie 

pojechać do danej awarii bo mają wszystkie służby, że tak powiem w terenie no i po kolei, usuwając te 

awarie. Także no to są sprawy drugie. Jeśli chodzi o takie powiadamianie, to jest myślę, że bardzo dobra 

aplikacja w internecie, z którego myślę, że tak, jak widzę, zresztą dużo, mieszkańców korzysta i za pomocą 



tego my dostajemy też informację o tym, co się dzieje, jakie są najważniejsze potrzeby w danym terenie 

również jeśli chodzi o te takie awarie, wynikające nazwijmy to z sytuacji atmosferycznych które tutaj mają 

miejsce albo tych, które nam ostatnio nawiedziły. Tyle od nas. Więcej że tak powiem my służb takich 

interwencyjnych w tym zakresie poza ochotniczymi albo może no posiadamy Ochotnicze Straże Pożarne 

działają w sposób bardzo dobry i wydaje mi się, że stają na wysokości zadania. Powiem szczerze że mało 

miałem skarg, nawet po tych wiatrołomach które tutaj powstały. Tych wichurach bo strażacy, nasi dość 

szybkim tempie przynajmniej usunęli albo zabezpieczyli te zdarzenia tak, żeby po prostu nie było to 

niebezpieczne, aczkolwiek na pewno uprzątanie pewnie jeszcze trwa, nawet do dnie dzisiejszego 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Beata Sulima-Markowska (Radna Gminy Raszyn)  

Dziękuję dziękuję. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pani Henryka Koper, Radna Henryka Koper, bardzo proszę. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Ja chciałam tylko się spytać Pana Wójta czy parking przed Orlikiem na Prószkowskiej to będzie wyrównany 

jakoś w miarę? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Będzie w miarę, będzie wyrównany, tak, jeżeli tylko, jeżeli są tam rzeczywiście jakieś zadolenia to w ramach 

bieżącego utrzymania oczywiście będzie wyrównany. Państwo też tam pamiętacie, że ten parking jest jakby 

takim zadaniem, który będzie realizowany w ramach również całego zagospodarowania tego pobliskiego 

terenu. Także tutaj ten parking w jakiś sposób będziemy chcieli przynajmniej starać się żeby on służył 

zarówno nazwijmy to Orlika na Pruszkowskiej, jak również i w jakiś stopniu również i przedszkola które 

znajduje się obok i czasem rodzice korzystają z tego, ale oczywiście wyrównamy to w ramach bieżącego 

utrzymania tylko rozpoczęliśmy te, ponieważ mamy już wyłonionych wykonawców, zarówno jeśli chodzi o 

utrzymanie dróg utwardzonych, czyli tych dróg bitumicznych, jak również w ramach utrzymania dróg 

gruntowych mamy wykonawców i ci wykonawcy już powoli zaczynają tak powiem naprawiać drogi, bo ten 

pierwszy okres roku zawsze cechuje tym, że nie mamy jeszcze rozstrzygniętych przetargów, ale na chwilę 

obecną stąd przetargi już rozstrzygnięte. Wykonawcy już działają. No pewnie nie zrobią wszystkiego od razu 

w ciągu jednego dnia w związku z tym trzeba trochę cierpliwości, żeby po kolei te ulice przywracali do 



jakiegoś stanu używalności, żeby były one bardziej funkcjonalne niż to ma miejsce w chwili obecnej. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie jeszcze jedno pytanie, mówił Pan ulicy Opaczewskiej, że będzie wniosek składany, kiedy ten 

wniosek będzie składany na dofinansowanie budowy tej ulicy? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Pani wtedy, kiedy zostanie ogłoszony nabór wniosku. My nie ogłaszamy naboru wniosków. Nabór 

wniosków ogłosi wojewoda więc trudno mi powiedzieć, zazwyczaj jest to gdzieś w granicach połowy roku 

czerwiec, lipiec jest takie ogłoszenie. Tak było przynajmniej praktykowane do chwili do dnia dzisiejszego, 

prawda, czyli w tych granicach zostało to robione, ale trudno mi tutaj za Urząd Wojewódzki powiedzieć Pani 

dokładnie, kiedy to będzie. Myślę, że na przełomie mniej więcej gdzieś w połowie roku. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Jeszcze chciałam się spytać Panie Wójcie, czy mógł Pan jakoś wpłynąć na to, żeby tam ośrodek na ulicy 

Poniatowskiego był szybciej otwarty, monitorować tą sprawę. Straciliśmy bo straciliśmy ośrodek, ale w 

końcu mieszkańcy najbliżej mają z tamtej strony no i nie tylko z tamtej do tego ośrodka nowego. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Pani no to już nie jest oczywiście, mówię możemy monitować, możemy wysłać pisma do Miasta 

Stołecznego Warszawy. Z ostatni pism które otrzymaliśmy z Miasta Stołecznego Warszawy, wynika, że są 

oni na etapie przekazywania tego ośrodka do ZOZ Ochota. Sprawdzają stany prawne. Zresztą nie wiem, 

dlaczego, ale sprawdzają stany prawne, jeszcze w związku z tym trudno mi powiedzieć, w jaki sposób i jaka 

będzie funkcja tego środka i w jak sposób on będzie działał, w jakim sposób ZOZ Ochota będzie zapewniał 

tutaj to raczej NFZ ma tutaj jakiś wpływ na to i pewnie Narodowy Fundusz Zdrowia będziemy również 

wysłać wyszedł Narodowego Funduszu Zdrowia, ale też nie będą ukrywał przekazaliśmy ośrodek w 

ubiegłym roku, w związku z tym mamy początek roku, w związku z tym pewnie też na jakiś czas 

adaptacyjny ZOZ Ochota będzie musiał odbyć, żeby go na nowo uruchomić. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

I Panie Wójcie i chciałam apelować żeby Pan nie pozbywał się tej działki na Wypędach. Bo to jest jedyna 

działka większa, która by ewentualnie dla przyszłych mieszkańców mogła być wykorzystana pod budowę 

oczyszczalni. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To znaczy nie zbywamy tej działki i z różnych przyczyn, ale i myślę, że dobrze będzie kiedyś porozmawiać 



na temat technologii, tak powiem oczyszczalni, bo ta oczyszczania musi mieć swój cały system. To Nie jest 

tak że oczyszczanie ścieków to jest oczyszczalnia. Oczyszczanie ścieków to jest cały system łącznie z całą 

siecią z całą pajęczyną powiązań, które są. W związku z tym powiem Pani, że z Wypęd, z Puchał teren jest 

ścieki są przekazywane przez Nowe Grocholice do oczyszczalni ścieków w Falentach. Więc to najlepiej 

mówi, o czym jak to, jak ten system działa. System działa zupełnie w odwrotną stronę, związku z tym 

możemy zawsze mówić, że tego i powiem tak, jeżeli oczyszczalnia ścieków w Falentach nie będzie 

rzeczywiście spełniała tych warunków które będą na tym to od spełnienia warunków oczyszczenia 

odpowiedniej ilości ścieków, która będzie wymagana, to na pewno będzie konieczność jakiegoś systemu 

przepompowywania ścieków i utworzenia nowej oczyszczalni ścieków. Ja nie twierdzę, że teren w 

Wypędach jest tym wypadku złym miejscem, aczkolwiek wymagał by bardzo kosztownych zabiegów i to 

których powiem szczerze przynajmniej przez najbliższe kolejne lata pewnie Gminy Raszyn nie będzie stać. 

Nawet mając bardzo dużo mieszkańcy, nawet jeżeli osiągniemy poziom 60 000 mieszkańców, ciężko nam 

będzie wybudować oczyszczalnię ścieków, która na obecne warunki będzie warta na pewno ponad 

100 000 000. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

Tak, ale Pani Wójcie to jest jedyna działka duża, którą gmina posiada. Nie mamy innej większej działki. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Pani tak jak Państwo dobrze wiecie, każdy ruch, jeśli chodzi o zmianę własności nieruchomości, jest 

pod kontrolą Rady zarówno jak ktoś nam daje nieruchomość, jak też chcemy się pozbyć nieruchomości. 

Państwo wydajecie na to zgodę. 

Henryka Koper (Radna Gminy Raszyn)  

No tak. Dziękuję bardzo.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. Pan Ryszard Kowalczyk się zgłosił, tak. Bardzo proszę.  

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Ja mam pytanie do Pana Wójta. Panie Wójcie, chciałem się zapytać, czy są już jakieś planowane pracę, jeśli 

idzie o tą nieszczęśliwą ulicę Przelotową, to znaczy chodzi nie tylko o przystanek, bo to znamy i wiemy 

wszyscy, ale tak samo z drugiej strony o wejście 19 kwietnia. No jak pada deszcz jest zupełnie zalany, bo jest 

tam niżej kostka niż asfalt. Czy odnośnie przystanku i drugiej strony wejścia z Przelotowej jakieś Pan planuje 

pracę na wiosnę, czy jak? 



Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Pana jeżeli chodzi o samo utrzymanie ulicy, to oczywiście z tej strony od ulicy 19 kwietnia w ulicę 

Przelotową te prace tam będziemy robić i one są oczywiście, jak najbardziej możliwe do wykonania. Lekkie 

podniesienie. No chcieliśmy zrobić po prostu tam system nałożenia nowej warstwy asfaltu. Ulica jest bardzo 

wąska, ale druga sprawa też i posesje są położone z bramami z wjazdami z zjazdami bardzo blisko i różnym 

że tak powiem poziomie i zawsze trzeba tutaj się liczyć z tym, że mieszkańcy mogą również wnosić 

pretensje o to, że się wywyższa trochę ulicę. Bo Każda warstwa będzie wywyższeniem. Co do zrobienia i 

dokładnego odprowadzenia wody no jest tutaj konieczność zrobienia kanału odwadniającego w kierunku 

ulicy 19 kwietnia. Co do możliwości zrobienia z drugiej strony tak jak przystanek autobusowy, no to tutaj 

jest już ulica Na skraju. To jest ulica należące do Warszawy i możemy to tylko zrobić w takim zakresie, w 

jakim to jest w naszym w naszym terenie, czyli po granicy rowu. Tak, to rozlewisko, które tam dzieje, ono 

właściwie wychodzi poza rów i my będziemy starać się tam w jakiś sposób te wody spuścić no za 

porozumieniem z Zarządu Dróg Miejskich, ale takiego porozumienia nie mamy, ponieważ no jedynie co 

możemy zrobić, to rozpocząć całą długą drogę projektową, Warszawa bardzo wydłuża takie to są lata 

świetlne, dlatego wydaje mi się, że lepszym rozwiązaniem będzie po prostu nałożenie asfaltu i wyrównanie 

tego terenu i spuszczenie wód po prostu w kierunku rowu, tak żeby one spływały. Zrobimy to na wiosnę, 

mamy wyłonionego wykonawcę, będziemy starali się ulicę Przelotową sfrezować i zrobić nawierzchnię na 

nowo. Tak jak mówię bez projektu to zawsze jest to ryzyko, że te prace są takie nie do końca pewne, jeśli 

chodzi później o ostateczny skutek. Mając projekt budowlany, mając współrzędne wtedy łatwiej jest to 

zrobić, ale może uda nam się przynajmniej przygotować taki projekt remontu, tak to nazwijmy, żebyśmy 

mogli też rzędne pomierzyć i jakoś wyprofilować tą drogę. Ta droga ma problem taki, że wywyższenie tej 

drogi to by dało efekt, żeby była, tej ulicy dałoby efekt, że nie byłoby tych rozlewisk, spowoduje niestety, że 

mieszkańcy będą mieli pretensje że jest wywyższony teren. Także to jest bardzo delikatna sprawa, naprawdę 

taka. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Ale tak to Pan Panie Wójcie, mówią o całej ulicy Przelotowej, ale tu chodzi szczególnie o to wywyższenie na 

przystanku, na zakręcie po prostu. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

No tak, ale to jest element tak, tą wodę trzeba tam spuścić. Wywyższenie na przystanku powoduje, że to jest 

teren Warszawy, więc tutaj Panie Ryszardzie na litość boską dobrze Pan wie że nie można sobie tak wjechać 

Warszawie i im orać dróg to się tak nie robi. To nie są takie możliwości. 



Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Ale ja wiem, dlatego się pytam. Czy coś Pan. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Także to można zrobić, tylko w ramach bieżących napraw. A czy uda nam się tak profilować, tego nie wiem, 

na dzień dzisiejszy. Będziemy próbować z wykonawcę robót, napraw bieżących będziemy rozmawiać, żeby 

zrobił w sposób jak najbardziej umiejętny tak, żeby nie zmuszać Warszawy do interwencji mówiąc oględnie. 

Ryszard Kowalczyk (Radny Gminy Raszyn)  

Dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Więcej nie widzę tutaj zgłoszonych osób do dyskusji. Ja tylko Panie Wójcie jedno tylko króciutkie zdanie. U 

nas w Falentach mamy to oświetlenie Alei Hrabskiej i tam takie drzewo, że tak powiem na tyle się , 

wychyliło że jedna gałąź tego drzewa, stuka o lampę. Ja to zgłosiłem do powiatu, zgłosiłem do jednego z 

pracowników gminy, tak coś zobaczył coś z tym zrobił, nikt nic nie robi. Szkoda tej lampy, bo taka nowa 

ładna ona po prostu w tej chwili dotyka tak, ale przy każdym bujnięciu ona stuka. I za chwilę na tyle stuknie 

że. Ja nie wiem, ja naprawdę zgłosiłem to do powiatu i opisałem to zresztą jak opisałem w powiecie to 

drzewo bo ono rzeczywiście zagraża bezpieczeństwu na tej, ale nic nie robią a szkoda mi tej lampy tak. Będę 

jeszcze jutro próbował. Ja chciałem się tylko właściwie upewnić, czy to oni bardziej powinni czy my, tak, bo 

to oświetlenie niby nasze a drzewo ich pewnie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Drzewo ich, oświetlenie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Drzewo to nie wiem. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Oświetlenie nasze i oni powinni jednak wydać decyzję, nawet jeśli my byliśmy dany zabieg pielęgnacyjny 

mieli wykonać. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie to już jest poza. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To oni powinni, ale my to zobaczymy. Ja przyjrzę się tej sprawie, bo powiem szczerze no ja dowiaduje się o 

tym od Pana teraz. Nie ukrywam, 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie, nie, nie ja do Pana nie zgłaszałem. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Informacji do mnie żadna nie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie uważałem żeby aż informować znaczy wiesz, interweniować u Pana Wójta, także w tym. 

Nieznany mówca 5  

Tak no widzę że Pan Jerzy czeka i tutaj. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja tylko chciałem Państwu, zwrócić uwagę ostatnimi paroma minutami no może godzinami Państwo 

uchwaliliście uchwałę, gdzie cały ten ciąg jest prawda pomnikiem przyrody, w związku z tym wymaga 

specjalnych zasad pielęgnacji. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Tak. Bo to drzew już jest tutaj poza Instytutem w kierunku Falent bliżej. Nie pamiętam, jak tam ta granica 

przebiega tego. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Na dobrze Panie Przewodniczący. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Jasne, jasne. Nasze brygady potrafią podjechać i przyciąć nawet nie mówię o całym drzewie o gałązkach 

która jest grubości ręki tylko że wysoko. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja chciałbym zwrócić, Panie Przewodniczący sprawa taka. W takich sprawach znacznie lepiej się rozmawia 

nie na sesji, tylko poza sesją. Wtedy kiedy idziemy i wypracowujemy pewną możliwości tego wykonania. 

Dlatego, że.  

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Mi tutaj bardziej chodziło o ustalenie bo pewnie inni też będą wiedzieć, że jest droga czyjaś inna, drzewo 

czyje inne a lampy czyjeś inne, prawda więc do kogo iść może w ten sposób. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Zabiegi pielęgnacyjne, jeśli chodzi o właściciela na przykład jeśli chodzi o sieci energetyczną, należą do 



właściciela sieci energetycznej, czyli on może przycinać również że tak powiem wykonywać zabiegi 

pielęgnacyjne, żeby chronić sieć energetyczną. Oczywiście nie może wycinać drzewostanu, ale może, więc 

musi je przeprowadzać tak, żeby nie wpływało to na stan danego drzewostan. Taka jest zasada, także TG czy 

STOEN bo już INNOGY nie ma to oni wykonują te zabiegi pielęgnacyjne i no nie muszą uzyskiwać na nie 

zgody bo to jest tylko i wyłącznie zabieg pielęgnacyjny. Nie mogą wyciąć drzew. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Panie Wójcie mogę zadać pytanie? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tak, oczywiście bardzo proszę Panie Jerzy. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Panie Wojciechu, odnośnie zabiegów pielęgnacyjnych. Bo widziałam, że na Grobli wycinali drzewa, krzaki. 

Podejrzewam że to brygada Instytutu. Czy Pan Wójt jakoś zwracał się jeszcze do Instytutu o zrobienie tych 

zabiegów pielęgnacyjnych tam na Poniatowskiego. Bo ja tam. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Zwracaliśmy się do Instytutu o to, żeby wykonano też zabiegi, ale no tyle jest jakby nasze. Reszta leży po 

stronie Instytutu. I jeśli taka będzie, bo mówi Pan że, gdzie wykonywali zabiegi.  

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Tutaj na Grobli przy ulicy Hrabskiej tutaj wie Pan jak stawy są. Kiedyś to były wały żeśmy na to mówili, na 

wałach. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dobrze, no nie, nie dobrze dobrze. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Jak przejeżdżałem to widziałem że tam brygada pracowała, podejrzewam, że to nie nasza brygada tylko z 

Instytutu ale jak mają swoją brygadę to mogą też wykonać tą na Poniatowskiego, no nie bo dzięki Bogu 

akurat wiatry były zachodnie i nie powaliło drzew na linię. Panie Wójcie jeszcze jedna sprawa. Czy 

wystarczy, bo zmiana organizacja ruchu na ulicy Poniatowskiego w Jankach, tam wjeżdżając od ulicy 

Falenckiej, dobrze mówię, dobrze. Jest rozjazd, jest Godebskiego i skręca się w lewo w Poniatowskiego. 

Tam od jakiegoś roku ktoś tam chyba wynajął jakieś magazyny wjeżdżają tiry i tam państwu spod jedynki 

ciągle uszkadzają ogrodzenie. Ona już to zgłaszała, była policja zapłacił ten kierowca mandat. Czy tam 

można było postawić znak zakaz ruchu tirów. Czy to ona musi napisać pismo jako jedno osobowa. 



Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Oczywiście musi być wniosek jakiś.. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Czy musi być jakiś tam ileś osób czy tylko ta jedna osoba wystarczy. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Wie Pan może być jedna osoba, aczkolwiek zawsze poparcie większe ilości mieszkańców, Panie Jerzy 

nadaje takie legitymację, legitymizuje działania urzędu. Także ja bym no wolał, żeby więcej osób, dlatego że 

przyjdzie do mnie właściciel czy też właścicielka tego terenu, tej hurtowni i powie że ja mu odbieram jedyne 

utrzymanie rodziny, prawda i dzieci umrą z głodu. Bo tak to mi więcej wygląda.  

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Można zrobić wjazd z drugiej strony gdzie jest lepszy wjazd, od Leszczynowej. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Znaczy od Leszczynowej tu chodzi, ale jak to on ma mówi Pan, że ma tutaj na samym. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Znaczy ja nie wiem, gdzie on ma tą hurtownię. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Aha. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Bo on wjeżdża i ja. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nie no bo ja zrozumiałem, że on ma z tej strony hurtownię.  

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Nie, nie, nie. ..... 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Pana, proszę.  

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Tam jest wąsko, tam jest przede wszystkim wąsko. Drogą niedostosowana do tirów. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja wiem dobrze jak wygląda droga i oczywiście, można te ograniczenie tam wprowadzić w taką ulicę jak 



ulica Poniatowskiego można wprowadzić ograniczenie tonażu z jednej z drugiej strony tylko jak Pan 

pamięta, tam są również różnego rodzaju zakładu i my już kiedyś chcieliśmy wprowadzić. Tylko tam po 

środku jest. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Teriva. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

No właśnie. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Ale z Terivy właśnie nie ma problemów tylko tiry. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Proszę Pana, ale jak znak się wprowadzi to nie jest dla tego znak jest a dla tego znaku nie ma. No tutaj 

musimy wyśrodkować. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Ale to tylko z jednej strony podejrzewam można wprowadzić. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

No jak to że znak zakazu wjazdu tylko z jednej strony samochodów ciężarowych? No dziwna organizacja, 

ale powiedzmy, że się no, musi być przyczyna tak, że tego, że chyba, że rzeczywiście wyjdziemy z tego 

założenia, że geometria tego. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Wjazdu. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Tego wjazdu jest taka, że nie dopuszcza ruchu samochodów ciężarowych. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

To Pan twierdzi że 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

No ale jak wjedzie z jednej i się zmieści prawda, no to z drugiej teoretycznie też się powinien zmieścić. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

No ale to możne być no nie wiem. Ja. 



Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Panie Jerzy proszę niech mieszkańcy złożą odpowiednie, odpowiedni wniosek. My pojedziemy zobaczymy, 

jak to wygląda. Wyślemy tam kogoś od organizacji ruchu. Zastanowi się nad tym i ewentualnie, jeśli tylko 

taka możliwość będzie, ograniczymy. Najlepiej byłoby ograniczyć z jednej i z drugiej strony do 3,5 tony i 

mielibyśmy z głowy. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Znaczy już usłyszałam, że te targi rozstrzygnięte nie będę zawracał głowy. Panie Wójcie a do kogo się 

zgłosić bo tu u nas w Jankach od skrzyżowania od tych świateł do wiaduktów nie ma oświetlenia, no nie bo 

to tak, do świateł jest powiatowa, a tu gdzieś jest chyba Generalnej Dyrekcji dalej no nie? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ale co nie ma oświetlenia na drodze. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Na drodze tak. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To jest nasze oświetlenie, także tutaj my tego. Niech Pan powie na jakim to jest tej.  

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Na Mszczonowskiej, tylko nie na lokalnej tylko na tej obwodnicy. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

To nic, ale jak to na. Rozumiem że na ulicy Mszczonowskiej, tak? 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Tak, bo to jest Mszczonowska, tylko, że to nie jest ta lokalna dojazdowa do nas do domów, tylko główna 

trasa, no nie. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

No to główna trasa. Ja rozumiem. Nie serwisówka tylko głowna trasa. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Od świateł. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dobrze.  



Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Z przelotową w stronę wiaduktów. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Od centrum handlowego się zaczyna. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Znaczy nie od świateł. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

A od świateł.  

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Od świateł w stronę wiaduktu. Już nie ma chyba ze dwa tygodnie, 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dobrze, oświetlenie uliczne jest w gestii gminy, danej gminy nawet jeśli to są autostrady. Dobrze, ja sobie 

zapisałem 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Jeszcze jedna sprawa. Może by trzeba było tam napisał jakieś pismo do, bo tak rozumiem, że chodzi mi o 

Plac Powstania Warszawskiego. Tu przed Urzędem Gminy. Tam wzdłuż wciągu, które przy banku, przy 

sklepie, tam przy Oskrobii i tak dalej, jest po uszkadzana kostka. Tam można sobie zęby wybić na równo. To 

jest ponoć w gestii ta kostka jest w gestii tego zarządcy budynku. Czy można wystąpić z pismem, żeby on to 

naprawi? 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Dobrze ja sobie napisze to Panie Jerzy. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Dobra. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Nikt mi tego nie zgłaszał. Naprawa, proszę dać mi chwilę żebym dokończył pisać przynajmniej. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dobrze, ale tu Pan Marek Bańburski teraz jest w kolejności, tak. 



Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Jeszcze,jeszcze, jedno pytanie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Panie Jerzy takie szczególiki to może rozmawiajmy telefonicznie załatwiajmy, dobrze proszę, proszę. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Znaczy, a teraz mam pytanie do Pana Sławka. Kiedy, bo od pierwszego marca urzędy mają pracować 

normalnie. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

No.  

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Czy my jako Rada Gminy przewidujecie powrót do sesji normalnej? 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Przewidujemy pewnie rzeczywiście, bo jeżeli będzie taka już, że tak powiem pozwolenie i nie będzie 

zagrożeń, to chyba wrócimy. Z tym że ja nie wiem dlaczego, ale mi się bardzo dobrze w tej formie zdalnej. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Wszystkim, wszystkim. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Ja nawet nie wiem, ja nawet nie wiem czy nie lepiej dla mieszkańców, wie Pan, dlatego że oni. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Znaczy ja dzisiaj patrzyłem 41 osób obserwujących. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Nie, a poza tym nie o to chodzi, bo oni będą i z sesji z gminy obserwować. Tak ale tutaj tutaj jest lepszy 

przekaz. Widać. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Nie, nie, nie proszę Pana jeżeli. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

A w gminie to jest takie dalekie, oddalone. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Rozmawiamy te, ta, te ze sobą w czasie przerwy czy ja mam jakąś sprawę, do któregoś z Radnego to mogę 



iść i coś. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

W każdej chwili może Pan. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

W cztery oczy. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Zadzwonić. 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

Ale nie no dobra 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Pewnie ze kontakty międzyludzkie są bardzo ważne takie bezpośrednie jest ważne Tylko mówię jeżeli 

chodzi o przekaz dla mieszkańców jest jeszcze lepszy. Bo ja kiedyś tam sobie włączyłem transmisję, tak 

widzę, jak jest wyraźnie, kto mówi, widać go prawda, a z sali jak jest ten obraz z dalekiej kamery, to tak 

trochę się słyszy, ktoś tam włączył mikrofon, ktoś tam nie wyłączył mikrofonu, tylko szumy to ja naprawdę 

tak ja to obserwowałem, ale, ale ja oczywiście że pewnie tak, no ja tutaj sam ja nie decyduje, tylko będziemy 

decydować wszyscy a tak przede wszystkim Pan Przewodniczący, Panie Marku niech Pan teraz... 

Jerzy Rzepka (Sołtys sołectwa Janki)  

To na ten moment, dziękuję bardzo. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Dziękuję ja również.  

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie, mam do Pana takie pytanie. Wiem, że to jest sprawa delikatna. Taki właściwie krótka 

odpowiedź czy znana jest Panu sprawa mieszkańców ulicy Kamykowej i czy są jakieś starania poczynione 

lub czynione w kierunku rozwiązania ich problemu i tak może wiem, że to bez szczegółów itd. ale tak krótko 

czy coś w sprawie dzieje. Dziękuję bardzo. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Ja już wypowiadałem się tutaj chyba ostatnio na sesji na temat ulicy Kamykowej. No jest to spór sąsiedzko 

właścicielski nazwijmy. Niefortunne zapisy w aktach notarialnych, które nie dają jakby pełnego prawa 

właścicielom tych działek, a pozostawiają to prawo przy właścicielu pierwotnym i tutaj ten spór następuje. 



Nie wiem, dlaczego jest tak z tego, dlatego że pomimo tego sporu nam udało się zarówno zaprojektować 

wodociąg jak i zaprojektować kanalizację sanitarną, bo zostało to albo jest już na ukończeniu, także ja 

osobiście powiem tak z właścicielem byłym się jakoś dogadałem, bo też nie będę ukrywał, mieliśmy 

problemy, bo, żeby wprowadzić tam kanalizację sanitarną i wodociąg musieliśmy mieć jego zgodę jako 

właściciela gruntu i powiem tak jakoś tutaj u mnie przyszedł razem ze swoim pełnomocnikiem prawnym 

który z radcą prawnym i jakoś doszliśmy do porozumienia i ta kanalizacja i ten wodociąg i ta kanalizacja 

powstały. Problem jest za odtworzeniem tej nawierzchni, bo dlatego, że nasz wykonawca chciał nawet 

troszkę, jakby zrobić lepiej niż było no na takiej zasadzie, że tam rzeczywiście trudny jest dojazd no, ale tutaj 

z wyniku tego sporu właściciel ma prawo do złożenia jakby swoich wniosków, dlatego że on odbiera od nas 

nawierzchnię drogi. To znaczy nie my odbieramy nawierzchnię drogi, tylko on odbiera nawierzchnię drogi 

no i ma w tej kwestii prawo zażądać sobie gorszej drogi niż my chcemy zrobić. Ja wiem, że to jest dziwne. 

Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Coś się zacięło. Panie Wójcie, coś się zacięło tylko nie wiem, czy u Pana czy u nas. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Pewnie życiowe, tak ludzka zawziętość, jakby tutaj usiadły i te osoby porozmawiały ze sobą. Ja chętnie będę 

próbował w momencie, kiedy będziemy kończyć tę inwestycję kanalizacyjną już do samego końca zrobimy, 

to będziemy starać się no rozmawiać z tym właścicielem. Jakoś przekonać go do tego, że jakby nie tędy 

droga, żebyśmy się, sobie robili na złość no bo może nie tyle urzędowi co przecież mieszkańcom, którzy no 

bądź co bądź są jego sąsiadami, w jakimś stopniu, prawda bo tam teren jeszcze jest jego. Powiem tak, no 

trudna sprawa no bo my tu nie jesteśmy, nie mamy prawa, że tak powiem nikogo na kolana wziąć nie 

możemy. I lania nie zrobimy, powiem tak Panie Marku. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Panie Wójcie dziękuję za wypowiedź. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

I ja będę starał się. 

Marek Bańburski (Radny Gminy Raszyn)  

Sprawa delikatna jest. 

Andrzej Zaręba (Wójt Gminy Raszyn)  

Porozmawiać na tyle delikatna, że no w świetle prawa, może ułomnego prawa, ale ten właściciel ma prawo 

do tego, żeby sobie żądać tego czy tamtego. 



Sławomir Ostrzyżek (Wiceprzewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Takie jest prawo. Dziękuję bardzo, Panie Przewodniczący, zwracam się do Pana Darka, jeżeli nas słyszy, bo 

się kończy sesję. Ja chciałbym, żeby jakby Pan zakończył tak, jeżeli to można Pan coś tam miał jakieś 

komunikaty. Pan zaczął niech Pan zakończy, dobrze? Jeżeli Pan może, tak? 

Dariusz Marcinkowski (Przewodniczący Rady Gminy Raszyn)  

Gorąco Panu dziękuję za sprawne przeprowadzanie dzisiejszej sesji. Dziękuję Państwu za wsparcie i tak w 

ramach komunikatu Przewodniczącego Rady, Państwo Radni wnioskowali o zorganizowanie szkoleń, dla 

Rady Gminy. Proponuję, żebyśmy zrobili sobie spotkanie dotyczące strategii procesu strategicznych, jak 

tworzy się i czy to strategie, to będzie jakby taki pierwszy panel szkoleniowy. Drugim panelem który też 

Państwu proponuje jest planowanie przestrzenne w gminach. Warsztaty pod tytułem Warsztaty dla Radnych. 

I trzecie szkolenie, które w tym roku chciałbym, żebyśmy też zrealizowali Podstawy finansów publicznych, 

oraz Rola zadania, uprawnienia Rady dla Radnych jednostek samorządu terytorialnego w kontekście 

procedury budżetowej. Dla sołtysów będzie organizowane jedno szkolenie w pierwszym półroczu. Dotyczyć 

będzie funduszy sołeckich pod nazwą Narzędzia bezpośrednio realizacji zadań przez sołectwa w świetle 

aktualnych unormowań ustawy o funduszach sołeckich. Pewnie zrealizujemy dla Państwa Radnych pierwsze 

spotkanie, szkolenie dotyczące strategii procesu strategicznych. Akurat ten temat jest tam w tej chwili mamy 

go w tej chwili realizowanego, także także warto byłoby, żeby Państwo Radni też posiadali większą wiedzę 

w tym zakresie. To tyle w kwestie komunikacji. Ja jeszcze raz na ręce Pana Sławka Ostrzyszka serdeczne 

podziękowania za sprawne przeprowadzenie dzisiejszej sesji. Państwu dziękuję za obecność, za uwagę za 

prace. W związku z tym, że został wyczerpany porządek dzisiejszej sesji. Zamykam obrady LIII sesji Rady 

Gminy Raszyn. Niech żyje wolna Ukraina Drodzy Państwo. 
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